
 I/1.-
 

STENOGRAFSKI BELE[KI 

od Trieset i prvata sednica na Sobranieto na  

Republika Makedonija, odr`ana na  

24 juli 2003 godina  

 

 Sednicata se odr`a vo salata za sednici na Sobranieto na Republika 

Makedonija, so po~etok vo 10,20 ~asot.  

 Sednicata ja otvori i so nea pretsedava{e g-dinot Nikola Popovski, prtsedael 

na Sobranieto.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Ja otvoram Trieset i prvata sednica na Republika Makedonija, 

 Pratenicite Ne`det Mustafa, Angelka Peeva - Lauren~i}, Sowa Lepitkova, 

Trifun Kostovski, Qub~o Georgievski, Qube Bo{kovski, Petar Naumovski, Nikola 

Gruevski, Ilija Kitanovski, Adnan ]ahil, Van~o Stamenkovski, Sa{ko ]edev, Marija 

Kojzekliska, Ganka Samoilova Cvetanovska, Ordan~o Tasev, Ali Ahmeti i \or|i 

Spasov, me izvestija deka od opravdani pri~ini ne se vo mo`nost da prisustvuvaat na 

sednicata.  

 Na sednicata se pokaneti pretsedatelot  i ~lenovite na Vladata na RM, 

 Ve izvestuvam deka ministerot za transport i vrski dostavi odgovor na 

prateni~koto pra{awe postaveno od pratenikot Kosta Pra{evski.  

 Ministerot za finansii dostavi odgovori na prateni~kite pra{awa, postaveni 

od pratenicite Ivan Anastasovski, Abdula}im Ademi i Ordan~o Tasev.  

 Ministerot za zemjodelstvo, {umarstvo i vodostopanstvo, dostavi odgovori na 

prateni~kite pra{awa postaveni od pratenicite Slobodan Najdovski, Ilija 

Srbinovski i Kosta Pre{oski.  

 Ministerot za pravda dostavi odgovor na prateni~ki pra{awa postaveni od 

pratenikot Spiro Mavrovski.  

 Ministerot za obrazovanie i nauka dostavi odgovor na prateni~ko pra{awe 

postaveno od pratenikot Van~o Stamenkov.  

 Ministerot za nadvore{ni raboti dostavi odgovor na prateni~ko pra{awe, 

postaveno od prateni~kata Karolina Ristova.  

 Ministerot za vnatre{ni raboti dostavi odgovor na prateni~ki pra{awa 

postaveni od pratenicite Jani Makraduli, Karolina Ristova, i Huseinxevat Huseni.  

 Guvernerot na Narodna banka na Makedonija dostavi odgovor na prateni~koto 

pra{awe postaveno od pratenikot Marjan \or~ev.  
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 Ministerot za ekonomija dostavi odgovor na prateni~ki pra{awa postaveni 

od prateniicte Van~o Stamenkov i Ana Andova.  

 Ministerot za zdravstvo dostavi odgovor na prateni~koto pra{awe postaven od 

pratenikot Risto Pejoski.  

 Ministerot za trud i socijalna politika dostavi odgovor na prateni~ko 

pra{awe postaveno od pratenikot Ivan Anastasovski.  

 Go molam pratenikot Ivan Anastasovski da se proiznese dali e zadovolen od 

odgovorot dobien od Ministerot za finansii, ili saka da postavi dopolnitelno 

pra{awe.  

 Ima zbor g-dinot Anastasovski.  

IVAN ANASTSOVSKI: 

 Blagodaram g-dine prtsedatele, toa e odgovor na ednoto pra{awe postaveno do 

ministerot za finansii, a najverojatno }e dojde potoa i odgovorot {to stigna od 

ministerot za trud i socijalna politika.  

 Bidej}i se rabote{e vo moeto pra{awe za eden predmet od denacionalizacija, 

paralelno na toa go dobiv i odgovorot od lu|eto koi toa go dostavija do mene 

pra{aweto, taka da }e imam nekoi dopolnitelni pra{awa, ama toa }e bide vo pismena 

forma, }e gi dostavam za da dobijam odgovor na edna od narednite sednici.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Go molam pratenikot Abdula}im Ademi da se proiznese dali e zadovolen od 

odgovorot dobien od ministerot za finansii, ili }e postavi dopolnitelno pra{awe.  

 Gospodinot Ademi ne e prisuten.  

 Go molam pratenikot Ordan~o Tasev, da se proiznese dali e zadovolen od 

odgovorot dobien od ministerot za finansii, ili }e postavi dopolnitelno pra{awe.  

 Gospodin Tasev ne e tuka.  

 Go molam pratenikot Slobodan Najdovski da se proiznese dali e zadovolen od 

odgovorot dobien od ministerot za zemjodelstvo, {umarstvo i vodostopanstvo, ili }e 

postavi dopolnitelno pra{awe.  

SLOBODAN NAJDOVSKI: 

 Nemam dopolnitelno pra{awe, zadovolen sum od odgovorot.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Go molam pratenikot Ilija Srbinovski, da se proiznese dali e zadovolen od 

odgovorot dobien od ministerot za zemjodelstvo, {umarstvo i vodostopanstvo, ili }e 

postavi dopolnitelno pra{awe.  
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ILIJA SRBINOVSKI: 

 Nemam dopolnitelno pra{awe, zadovolen sum od odgovorot, me|utoa, potoa }e 

postavam dopolnitelni pra{awa.  

NIKOLA POPOVSKI:  

 Go molam pratenikot Kosta Pre{oski da se proiznese dali e zadovolen od 

odgovorot dobien od ministerot za zemjodelstvo, {umarstvo i vodostopanstvo ili 

dali }e postavi dopolnitelni pra{awa.  

KOSTA PRE[OVSKI: 

 Po~ituvan prtsedatele, delumno sum zadovolen no }e postavam dopolnitelno 

pra{awe, do ministerot za zemjodelie i toa dali mo`e da dobijam pregled kako se 

raspredeleni tie 380 milioni denari od tutuski pretprijatija otkupuva~i, vo smisla 

da se vidi koli~inite {to se otkupeni, postoe~kata kupovna cena  i isplatenite 

sredstva, za sekoj od tie 10 tutunski pretprijatija  otkupuva~i vo na{ata dr`ava.        

 Odgovorot ako mo`e da bide pismen.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Ima zbor g-dinot Slavko Petrov. 

SLAVKO PETROV: 

 Mo`e da dobie takva informacija, so takvi podatoci raspolagam, samo bi sakal 

da svrtam vnimanie deka nie ne go pla}avme otkupeniot tutun, tuku kupuvavme tutun od 

otkupnit epretprijatija za potpolnuvawe na stokovite rezervi. Ne se raboti za 

transfer na sredstva, so koj treba da se plati tutunot, tuku se rabote{e za kupuvawe 

na tutun od onie pretprijatija {to takov ponudija, vrz osnova na {to isplativme 

odredeni sumi, koi {to potoa gi upotrebija za otkup na tutunot od rekolatata 2002 

godina. Me|utoa, vo sekoj slu~aj, pratenikot }e go dobie baraniot odgovor vo pismena 

forma.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Go molam pratenikot Spiro Mavrovski, od pravda nema prisuten potoa }e se 

navratime na toa.  

 Go molam pratenikot Van~o Stamenkov, da se proiznese dali e zadovolen od 

odgovorot dobien od ministerot za obrazovanie, ili }e postavi dopolnitelno 

pra{awe.  

 Gospodinot Stamenkov ne e prisuten.  

 Ja molam prateni~kata Karolina Ristova da se proiznese dali e zadovolna  od 

odgovorot od ministerot za nadvore{ni raboti, ili }e postavi dopolnitelno 

pra{awe.  
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KAROLINA RISTOVA: 

 Gospodine pretsedatel, jas sum zadovolna od odgovorot, iako moram da priznam 

deka se nadevav na pogolema konkretnost od odgovorot na pra{aweto, a ovde se veli 

deka poslednite meseci }e zapo~ne procesot na doekipirawe na na{ata misija vo 

Brisel. Da go iskoristam prisustvoto na zamenikot minister, ako mo`e ne{to u{te 

pokonkretno da ka`e, ako ima takov stepen na konkretnost ako ne pretpostavuvam deka 

ovoj op{t odgovor e odgovor zasega {to treba da go smetam za zadovolitelen.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Dali na ova imate dopolnitelen komentar? (Ne). 

 Gi molam pratenicite Jane Makraduli i Korolina Risteva da se proiznesat 

dali se zadovolni od odgovorot dobien od ministerot za vnatre{ni raboti, ili }e 

postavat dopolnitelno pra{awe.  

 Ima zbor g-|a Karolina Ristova.  

KAROLINA RISTOVA: 

 Nie ne sme zadovolni od odgovorot vo smisla na toa {to baravme konkretni 

podatoci za toa dali postoi analiza i sledewe na sostojbite vo MVR vo pogled na 

pra{aweto za toa kakva e ulogata na koristeweto na mobilen telefon pri 

upravuvawe so motorno vozilo. Mo`ebi nezadovolni bi bile neispraven odgovor vo 

smisla na toa {to pove}e sme iznenadeni, so ogled na faktot {to MVR e taa 

institucija koja go vr{i uvidot vo sobra}ajnite nesre}i no od druga strana apsolutno 

sme zadovolni deka MVR ve}e sprema soodvetna zakonska regulativa za da se namali 

vlijanieeto na upotrebata na mobilnite telefoni  kako faktor na pri~inuvawe na 

soobra}ajni nezgodi, bidej}i i samoto pra{awe na g-dinot Makraduli i moeto pra{awe 

be{e motivirano tokmu od toa. Na{ata ideja be{e da sobirame vakvi podatoci za da go 

pokreneme Zakonot vo inicijativa. Taka {to sega,  so ogled na toa {to MVR e vo toj 

proces }e po~ekame da vidime kakov }e bide nivniot predlog i soodvetno }e 

reagirame.  

NIKOLA POPOVSKI:  

 Zna~i nemate dopolnitelno pra{awe. Istoto va`i i za g-dinot Makraduli.  

 Go molam pratenikot Huseinxevat Huseini da se izjasni dali e zadovolen od 

odgovorot dostaven od ministrot za vnatre{ni raboti, ili saka da postavi 

dopolnitelno pra{awe.  

HUSEINIXEVAT HUSEINI:  

 Odgovorot od ministerot se nadevamre na epilog na ovoj nastan i da ima {to 

pobrzo epilog i {to podobar odgovor i toa za stranata koja {to imala {teti. Nema 

ni{to konkretno vo odgovorot. Se veli deka prodol`uvaat istragite za da se najdat 
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izgubenite raboti, a povtorno zna~i mi dava nade` Ministerstvoto deka }e go 

napravi ova, bidej}i ova ne se lu|e koi {to se nadvor od Ministerstvoto koi {to gi 

zemale ovie sredstva, tuku se lu|e od Ministerstvoto, iako ne bile od Tetovo. 

Ministerstvoto treba da ima nadzor  nad celoto negovo ministerstvo i stranata treba 

da ima odgovor. Sega za sega ne mo`am da ka`am  dali sum ili nesum zadovolen, 

bidej}i prodol`uvaat istragite. Zna~i treba da ~ekame epilog.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Zna~i nemate dopolnitelno pra{awe.  

HUSEINIXEVAT HUSEINI: 

 Nema mesto za dopolnitelno pra{awe.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Ima zbor g-dinot Hari Kostov.  

HARI KOSTOV:  

 Jas bi sakal samo kratko pojasnuvawe na odgovorot da dadam, zatoa {to 

navistina se soo~ime so problem okolu utvrduvaweto na ovoj nastan, toa e vo mart 

2001 godina, koga opredelena oprema be{e odzemena od lu|eto. Vo toj period fakti~ki 

od Tetovo ne e sprovedena akcijata nitu od SVR Tetovo, nitu pak od DBK mo`evme da 

dobieme konkretni materijalni podatoci. Zadol`ena e edinicata za vnatre{ni 

kontrola kompletna da go preispita ovoj slu~aj, za {to fakt e deka opredeleni 

edinici ili paraedinici koi isto taka ne bea pod celokupnoto materijalno rabotewe. 

Zna~i zadol`ena e edinicata za kontrola da prodol`i so istragata da gi najdeme, 

duri najverojatno nie mnogu brzo nie i }e gi vikneme zatoa {to ne mo`e da se najde 

dokazi od aspekt na hartii, zaveduvawe vo dnevna kniga na nastani, zaveduvawe vo 

magacin, priemnica za odzemeni predmeti itn. Najverojatno licata za koi se odnesuva 

}e gi vikneme na nekoe prepoznavawe na opredeleni predmeti koi {to se nao|aat vo 

MVR, pa dokolku toa se pogodi predmetite da se nao|aat nekade vo ministrstvoto, na 

lu|eto }e im bidat vrateni. 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Go molam pratenikot Marjan \or~ev da se proiznese dali e zadovolen od 

odgovorot dobien od Guvernerot na NBM. (Ne e prisuten g-dino \or~ev).  

 Godinot Stamenkov isto taka ne e prisuten.  

 Go molam pratenikot Risto Pejoski da se proiznese dali e zdovolen od 

odgovorot dobien od Ministerot za zdravstvo, ili }e postavi dopolnitelno pra{awe.  
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RISTO PEJOSKI: 

 Zadovolen sum od odgovorot, me|utoa me interesira dali vo Predlog programata 

so merki i aktivnosti za sogleduvawe na sostojbata so zagaduvaweto na Veles se 

predvideni i povozrasnite populacii za analiza, kako i vrabotenite vo Topilnica.  

REXEP SELMANI: 

 Vo odgovorot e dadeno deka kako edna grupacija na decata od 12 godi{na vozrast 

vrz koi se vr{eni ovie klini~ki ispituvawa, vo Predlog programata se predvideni i 

drugite grupacii za ispituvawe.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Go molam pratenikot Ivan Anastasovski da se proiznese dali e zadovolen od 

odgovorot dobien od Ministerot za trud i socijalna politika ili saka da postavi 

dopolnitelno pra{awe.  

IVAN ANASTASOVSKI: 

 So ogled na toa {to sega go dobiv odgovorot od ministerot za trud i socijalna 

politika, a e dosta obemen, ako mo`e na krajot da se proiznesam.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Mo`ete, koga }e go prou~ite odgovorot ka`ete mi.  

 Ostanaa u{te tri odgovori gospo|a Andova od ministerot za ekonomija g-dinot 

Mavrovski od Ministerot za pravda i g-dinot Pre{oski od ministreot za transport i 

vrski. Tie vo momentov ne se vo salata, koga }e pristignat }e se proiznesat. 

 Preminuvame na postavuvawe prateni~ki pra{awa.  

 Spored utvrdeniot dogovor so koordinatorite se postavuvaat pra{awa 

najizmeni~no po prateni~ki grupi.  

 Prv }e postavi pra{awe g-dinot Riste Bislimovski.  

RISTE BISLIMOVSKI: 

 Po~ituvani kolegi pratenici, po~ituvani ministri,  

 Jas imam da postavam tri pra{awa.  

 Prvoto pra{awe e do Ministrstvoto za trud i socijalna politika. Se odnesuva 

na slednoto:  

 Vo poslednive godini, osobeno vo predizbornot period vo 2002 godina, se 

po~esto se koriste{e dogovorot za delo, so koe se ovozmo`uva{e golem broj na 

vraboteni lica da izvr{uvaat postojani ili povremeni raboti i rabotni zada~i.  

 Isto taka, ~esto pati se slu~uva{e da se realiziraat nezakoniti vrabotuvawa 

po pat na prezemawe.I vo edniot i vo drugiot slu~aj se prekr{uvaa pravnite principi 

i pravila od oblasta na rabotnite odnosi, zatoa {to so dogovorot za delo se ureduvaa 

obligacioni odnosi, a za vr{ewe postojani ili povremeni zada~i, osobeno vo javniot 
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sektor treba da se sklu~uva dogovor za rabota, vrz osnova na propisite od oblasta 

na rabotnite odnosi.  

 Na ovoj na~in ne samo {to se iskrivuvaat pravnite principi, tuku se razoruva i 

sistemot za rabotni odnosi.  

 Prakti~no najgolemi gubitnici se takanare~enite vraboteni so dogovor za delo, 

koi primaat samo odreden nadomest, naj~esto mal, a nivniot status i ponatamu 

ostanuva nevraboten.  

 Od druga strana gubitnici se i rabotodavcite koi ne mo`at da gi planiraat i 

stabiliziraat vo rabotnite procesi i da izvr{at pravilen i kvaliteten izbor.  

Pra{aweto e, kolkav e brojot na takanare~enite vraboteni vrz osnova na 

dogovor za delo i vrabotenite po pat na prezemawe vo dr`avnata uprava, odnosno vo 

javniot sektor i dali nadle`nite organi planiraat rabotite da gi postavat vo 

soglasnost so propisite za rabotni odnosi i da gi re{at site nezakonski dejstvija.  

Toa e prvoto pra{awe. 

Vtoroto e do Vladata na RM. Vo na{ava dr`ava pove}e godini se najavuva 

reformata na administracijata. Vo javnosta preovladuva sva}aweto deka samo }e se 

namali brojot na vrabotenite, so {to se postignuvaat samo razo~aruva~ki i negativni 

efekti. Uveren sum deka celata na administrativnata reforma ako vistinski se 

svati i kvalitetno se obraboti, treba da predizvika pozitivni rezultati.  

Pra{aweto e: Dali ima koncept, vo koja nasoka i na koi osnovi }e se sproveduva 

i kone~no koi celi }e se postignat so administrativnata reforma.  

 I tretoto pra{awe do Ministerstvoto za transport i vrski. 

 Vo avgust 2000 godina Agencijata za obnova i razvoj sproveduvajki ja akcijata 

stan za sekogo sklu~ila dogovor za izgradba stanovi so firmata Nov Kompani Holding. 

Soglasno dogovort i vrz osnova na raspi{an oglas vo dnevniot pe~ak kade bile 

definirani uslovite za kupuvawe stan, a tie bile mo`nost za otplata na stanot od 8 

do 10 godini, u~estvo od 30 do 50% od vrednosta na stanot i cenata bila utvrdena od 

okolu 700 $ po kvadrat i taka vrz osnova na seto toa okolu  150 gra|ani sklu~ile 

dogovor za kupuvawe na stan so firmata Nov Kompani Holding i go uplatile 

potrebnoto u~estvo. 

 Esenta 2000 godina na sve~en na~in bil postaven kamen temelnik za izgradba na 

zgrada na ovie stanovi, no po odredeni previrawa vo Agencijata za obnova i razvoj i 

odredeni kadrovski promeni po postavuvaweto na kamen temelnikot do{lo i do 

naru{uvawe na odnosite so firmata Nov Kompani Holding. Otoga{ nema ni{to od 

izgradbata na stanovite, no nema ni{to i od parite {to gra|anite gi uplatile kako 

svoe u~estvo. 
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 Pra{aweto e dali nekoj i  koga }e gi izgradi stanovite, ili vo slu~aj 

stanovite da ne se izgradat koj }e im gi plati uplatenite pari na gra|anite. 

  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospodin  .. dilemata ja ras~istivme. Imate dobieno pismen odgovor na 

dopolnitelno pra{awe. 

 Na prvoto pra{awe }e odgovori g-dinot Manasievski minister za trud i 

socijalna politika. 

 

JOVAN MANASIEVSKI: 

 Zabele`uvawata na pratenikto se mo{ne to~ni. Za `al poslednive godini  

imame edna intevizirana praktika na koristewe na institutot od Zakonot za 

obligacioni odnosi-dogovor za delo kako  supstitut za vrabotuvawa koi {to se 

sistematizirani vo javniot sektor. 

 Ona {to Vladata go prevzema e slednoto. Pred se trudovata inspekcija vo 

ramkite na svoit eredovni nadzori po site dr`avni institucii od mesec noemvri 

minatata godina pa navamu redovno gi predupreduva rakovoditelite na tie institucii 

da postapuvaat soglasno zakonskite akti i dogovorite za delo ili da gi 

transformiraat vo dogovori na opredeleno vreme, spored Zakonot za rabotni odnosi , 

ili da gi raskinuvaat tie dogovori za delo, taka {to soodvetnite rakovoditeli na 

instituciit epostapuvaat po tie zabele{ki. Mo`e da se istakne primerot od 

Ministerstvoto za zdravstvo kade {to od preku 700 dogovori za delo vo momntot se 

svedeni na 400 dogovori za delo. Primerot od Upravata za civilna vozdu{na 

plovidba kade [to dogovorite za delo se skrateni od vkupnata suma za preku 70% i 

redica drugi institucii.  Zna~i se prezemaat takvi napori. 

 Me|utoa pratenikot i celata javnost mora da bidat svesni za edn amnogu 

dramati~na situacija {to ja imame vo odredeni sektori kade {to za `al imame lu|e 

koi rabotat so dogovor za delo pove}e od 3-4 godini i tie obavuvaat mo{ne esecijalni 

funkcii. Vo soglasnost so Dogovorot so MMF {to go imame i posebnit eproceduri za 

davawe soglasnost za novi rabotni mesta pove}e rakovoditeli se ispraveni pred edna 

mo{ne te{ka i ozbilna dilema bidejki ne dobivaat soglasnost poradi 

oggrani~uvaweto na vrabotuvawata i pred niv ostanuva samo alternativata da gi 

raskinat tie dogovori za delo i ednostavno vo golem del da ja ote`nat, ako ne da ja 

invalidiziraat rabotata na sopstvenat aisntitucija. Zna~i, napori se pravat od ona 

{to mo`e da se ka`e aproksamativno deka brojot na dogovori za delo {to go zatekna 

ovaa Vlada e namalen za preku 50%, me|utoa toj broj i natamu e golem. Vladata i vo 
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idnina }e prevzema ~ekori. ie ~ekori }e zavisat mnogu i od poodbruvaweto na 

kondicijata na celiot ekonomski sistem i mo`nosta tie dogovori za delo da bidat 

navistina transformiraniv o nekoj institut od postoe~kite, dali na neopredeleno 

ili na opredeleno rabotnov reme od Zakonot za rabotni odnosi. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospodine Beslimoski dali ste zadovlen od odgovorot? 

 

RISTE BISLIMOSKI: 

 Vo osnova sum zadovolen od odgovorot i zadovolen sum pred se zatoa {to 

minsiterot ja sledi rabotata i dobro vladee i celoto Ministerstvoto so ovoj 

problem. 

 Motivot da go postavam ova pra{awe mi be{e pred se Republika Makeodniaj da 

po~ne postojano i postepeno da stanuva vistinski organizirana i pravna dr`ava, a na 

ova pra{awe mislam deka }e treba da se prodol`i da se raboti, zatoa {to so 

dogovorite za delo imam vpe~atok deka vo mnogu situacii samo se pravi 

improvizacija, daleku e od potrebata na vistinski na~in da se organizira rabotata, 

da se opredelat kone~no i obvrskite  na vrabotenite so dogovor za delo. 

 Verojatno vo Ministerstvoto postojat celosni podatoci i razbirlivo e deka 

ministerot vo momentot gi nema, a jas bidjeki barav i podatoci, brojki kolku se tie 

dogovori za delo ili vrabotuvawa po pat na prezemawe osobeno koga e prekr{en 

zakonot, dokolku bi bilo mo`no mo`e i pismeno tie podatoci da gi dobijam. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Ima zbor gospodin Manasievski. 

 

JOVAN MANASIEVSKI; 

 Sekako deka podatocite }e bidat dostaveni po pismen pat, me|utoa verojatno i 

pratenikot znae deka Ministerstvoto nema nadle`nosti da gi ima ovie podatoci, ne 

gi vodi, zatoa {to tie spored Zakonot za obligacioni odnosi sekoja institucija 

posebno gi sklu~uva dogovorite za delo. Pravime napori zaedno so Ministerstvoto za 

finansii na edne mehani~ki na~in da gi sobirame ovie podatoci od site vladini i 

paravladini institucii vo dr`avata. Ona {to go imame vo na{ata dadoteka e bide 

dostaveno do pratenikot.  

 Okolu pra{aweto za prevzemawe mislam deka  prili~no ekstienzivno na 

izminatite sednici i preku izve{taite od trudovata inspekcija {to be asostaven del 
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na odgovorite na nekolku prethodni prateni~ki pra{awa be{e poso~ena 

situacijata osobeno vo javnit epretprijatija i bea dadeni celosni podatoci za 

izminatata godina, 2002 godina. 

 Istovremeno bi sakal da ja potsetam javnosta deka Vladata so izmenite na 

Zakonot za rabotniodnosi od mart 2003 godina mo`nosta za prevzemawe od privatniot 

vo javniot sektor kompletno ja ukina so {to mo`nosta za vakva zloupotreba, {to be{e 

masovno koristena vo 2002 godina e kompletno eliminirana. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Na vtoroto pra{awe }e odgovori g-dinot Go{ev, zamenik premier. 

 

PETAR GO[EV: 

 Pra{aweto na reformite vo site dr`avi e naj~uvstvitelno i najslo`eno. Toa i 

kaj nas e edno od naj~uvstvitelnit ei najslo`enite pra{awa na koe {to Vladata 

raboti i ima koncept i programa kako da ja izvr{i taa reforma. 

 Vo pra{aweto be{e sugerirano dali samo namaluvaweto na brojot na 

vrabotenite e koncept na reforma na adminsitracijata. Odgovorot e apsolutno ne, 

iako vo na{iot slu~aj brojot na namaluvaweto na na vrabotenite ili na 

zgolemvuaweto na natamo{niot broj na adminsitracijata e isklu~itelno va`no 

pra{awe zatoa {to vo diskusiiite vo vrska so Buxetot za fiskalnata politika 

pove}e pati sme poso~ile deka 36% od Buxetot odi na masata na plati na vrabotenite 

vo administracijata. Eden te`ok strukturen problem koj {to onevozmo`uva pogolem 

del za kapitalni tro{oci. Se razbira vrz osnova na ograni~enit elimiti postojano 

vlijae ili gi dr`i  platite na nivo koe {to e krajno destilamutivno za kvaliteten 

kadar vo dr`avnata adminsitracija. Zatoa ova pra{awe e isklu~itelno va`no i 

brojot na vrabotenite kolkav e vo administracijata, me|utoa toa ne e edinstvenoto 

pra{awe na koe {to Vladata raboti vo ovoj moment rabotejki na konceptot za reforma 

na adminsitracijata. 

 Vo plan i se raboti nov zakon za plati za administracijata.  

 Ponatamu zajaknuvaweto i vistinskoto doveduvawe vo pozicija kakva {to i 

propi{uva Zakonot na Agencijata za dr`avni slu`benici koja {to e konstituirana, 

koja {to e organizirana, za koja {to ima Zakonkako se vr{at  selekciite i priemite vo 

dr`avnata administracija, no koja {to vo dosega{niot izminat period be{e apsolutno 

zaobikolena i po site drugi kriteriumi se primaa  dr`avnit eslu`benici, najmalku 

spored Zakonot za dr`avni slu`benici. 
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 ^etvrto, vo tek se izmeni na aktite na Sistematizacijata re~isi na site 

minsiterstva kade {to se procenuvaat i brojot na vrabotenite i strukturata na 

vrabotenite vo samoto  ministerstvo i samata kompozicija na aktivnosti spored 

dosega{nite akti na sistematizacija. 

 Petto, se preispituva i se nosat odluki i ve}e iam generalna odluka za 

smislata, ekonomi~nosta, i efikasnosta na odelni organi i tela, agencii koi {to 

raotat vo sostavot na vkupniot broj dr`avni organi ili minsiterstva na Republika 

Makeodniaj i naskoro }e ima konkretni odluki i na toj plan od strana na Valdata. 

 [esto, oddelni dejnosti koi {to potpa|aat pod odelni ministerstva }e bidat 

privatizirani i nekoi od tie aktivnosti ve}e se zapo~nati. 

 Sedmo, imavme obvrska i minatata godina, ili planovi za ostvaruvawe na edena 

takanare~ena dekompresija na platite {to podrazbira preispituvawe na odnosite na 

plati pome|u oddelni dr`avni slu`benici, no ja pomestivme minatata godina zatoa 

{to za taa operacija treba{e najmalku novi 500 milioni denari za da se ostvari, a 

buxetskite prihodi toa ne go ovozmo`uvaa. No toa e isto taka zada~a koja pretstoi i 

vo plan e kone~no da se izvr{i. 

 Osmo imame posebni aran`mani so me|unarodnite institucii za zgolemvuawe na 

stru~nosta na stru~niot i adminstrativniot kapacitet na vrabotenite koe 

istovremeno se odviva preku pove}e programi vo sorabotka so Svetskata banka, MMF, 

JUNDP , so stranski konsultanti popooddelni ministerstva. 

 Deveto, tuka Vladata na edna od prethodnite sednici odlu~i da planira 

sredstva za voveduvawe na takanare~ena elektronska vlada. 

 Spored toa vo eden paket se predvideni mnogu , mnogu merki za reforma na 

administracijata, pra{awe koe e slo`eno, me|utoa jas navedov samo 9-10 konkretni 

aktivnosti koi se ve}e vo tek. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospodine Beslimoski dali ste zadovolen od odgovorot? 

 

RISTO BESLIMOSKI: 

 Blagodarma na potpretsedatelot na Vladata i minister za finansii g-dinot 

Petar Go{ev. Zadovolstvo mi e {to ~uv deka ne samo {to ima koncept deka ima  vizija 

i se znaat celite {to treba da se postignat so reformata vo administracijata. 

 Posebno me zadovoli negovoto ne koga re~e deka reformite ne se odnesuvaat 

samo na namaluvawe na brojot na vrabotenite vo adminsitracijata. 
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NIKOLA POPOVSKI: 

 Odgovor na tretoto pra{awe }e dade minsiterot za transport i vrski Milaim 

Ajdini. 

 

MILAIM AJDINI: 

 So ogled na faktot deka proektot bil otpo~nat 2000 godina, mislam deka  bi 

trebalo da bide zavr{en do sega i denes da ne bide predmet na pra{awa i t.n., no 

odgovorot bara konkretni podatoci i datumi, postapki, brojki i drugi podatoci, pa 

mislime deka po soodveten bi bil pismen odgovor koj }e go dobie pratenikot. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Blagodaram. 

 ]e dobiete pismen odgovor. 

 Pred da prodol`ime so utvrdenito redosled so ogled deka dojde ministerot za 

transport i vrski da se vratime na ve}e dostaveniot pismen odgovor koj e dostaven do 

pratenikot Kosta Pre{ovski. 

 Go molam pratenikot Pre{ovski, da se izjasni dali e zadovolen od odgovorot 

dobien od ministerot za transport i vrski, ili }e postavi dopolnitelno pra{awe. 

 

KOSTA PRE[OSKI: 

 Zadovoeln sum od odgovorot i se nadevam deka vo bliska idnina }e dojde do 

realizacija odnosno asfaltirawe na patniot pravec selo Pusta Reka -selo Cer. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospodine Anastasovski go prou~ivte li odgovorot od ministerot za trud i 

socijalna politika i dali ste zadovolen od odgovorot. 

 

IVAN ANASTASOVSKI: 

 Jas dobiv dosta obemen odgovor od minsiterot za trud isocijalna politika, 

bidejki se rabote{e za tri potpra{awa vo celoto rpa{awe }e ka`am {to e  postaveno. 

Zabele`iv deka 90% od vkupno 94 lica koi primaat pari~en nadomestok se od 

pretprijatija od Kumanovo, kako {to se  ^IK, Kiro Fetak,  Gier i Vibrok. Sakam da go 

potpra[am ministerot, me interesira kako toa podra~nata edinica na Fondot za PIO 

na Makedonija gi rangirala trudovite invalidi na koi im prestanal rabotniot odnos 

poradi ste~aj na onie koi imaat pravo i onie koi nemaat pravo na pari~en nadomestok. 
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Ministerot mo`e da odgovori vo pismena forma, zavisi kako toj }e saka da dade 

odgovor. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Ima zbor g-dinot Manasievski. 

 

JOVAN MANASIEVSKI: 

 Vo odgovorot na vtorata stranica se navedeni tri najbitni uslovi {to treba 

liceto da gi ispolnuva i podra~nata edinica na Fondot za  PIO se vodi pri 

dodeluvaweto na re{enie od tie uslovi. Inaku, jas li~no sum imal dvapati sostanok 

so zdru`enijata {to gi pretstavuvaat ovie gra|ani i smetam deka so poslednite 

aktivnosti {to gi prevzemame vo PIO lu|eto se zadovolni, me|utoa dokolku p 

pratenikot insistira mo`e da mu se dostavi i kompletnata dokumentacija od 

podra~nata edinica na Fondot, vo smisla kako te~ela celata postapka. 

 Bidejki se raboti za obemna dokumentacija jas go pokanuvam pratenikto da dojde 

vo Minsiterstvoto ili vo podra~nata edinica na Fondot za PIO i da ja pogleda i 

samiot dokumentacijata {to postoi. 

 Inaku vo samiot odgovor se dadeni precizno uslovite od koi {to se vodi 

ovlasteniot rabotnik vo PIO pri opredeluvawe na ova pravo. Vo Fondot za PIO 

postoi revizija i sekoja odluka dokolku postojat poplaki }e bide prosledena niz 

procedurata. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Prodol`uvame po redosledot, od VMRO-DPMNE }e postavi pra{awe gospo|a 

Silvana Boneva. 

 

SILVANA BONEVA: 

 Po~ituvani dami i gospoda, prvoto moe pra{awe e do ministerot za ekonomija a 

se odnesuva do toa deka doma{nite proizvoditeli i trgovci na cigari mnogu pati 

dosega baraat da go regulirate haosot {to vladee so uvozot na cigari, koj {to e 

predizvikan so  sklu~enata bilateralna spogodba za slobodna trgovija so Hrvatska i 

posebno so nea ovozmo`eniot uvoz na cigari od nivanta zemja, koj vo na{ata dr`ava 

imaat ist tretman, kako i doma{nite proizvoditeli. Dodeka za na{ite cigari postojat 

ograni~uvawa i posebni uslovi za nastap na Hrvatskiot pazar, koj {to od Hrvatska 

strana se utvrdeni so poseben niven Pravilnik posle sklu~uvaweto na ovoj me|useben 

dogovor. Toa dovede do toa nitu edna kutija makedonski cigari da ne se prodava na 
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Hrvatskiot pazar , a od Hrvatskite proizvoditeli da se prodavaat kako doma{ni 

cigari kaj nas. 

 Problemot u{te pove}e se uslo`nuva i so baraweto na Srbija, Crna Gora i 

Bosna da imaat ednakov status i za nivnite cigari, kako i Hrvatskit epovtorno kako 

rezultat na ista vakva spogodba. 

 Za da ne se zatvorat i fabrikite za cigari vo Makeodnija i da ne napravite 

nova armija na nevraboteniv o dr`avata }e go donesete li pod itno pravilnikot so koj 

{to stranskite proizvoditeli vo zemjata  }e go imaat istiot tretman kako {to go 

imaat na{ite proizvoditeli vo nivnata zemja, ili }e ~ekate da umrat fabrikite za da 

mo`at  ponatamu re~isi za bes pari da gi prodavate. 

 Vtoroto pra{awe se odnesuva do Vladata na Republika Makedonija. 

 Sekoe moe doa|awe vo Skopje, po~ituvani gospoda, vklu~uvajki go i dene{niot 

den pominuvam pokraj Bit Pazar i gledam kako sosema nepre~eno {vercerite na cigari 

si prodavaat cigari, a od druga strana koga i da pominam niz grai~niot premin na 

Makedonsko-Bugarskata granica kaj Novo selo ogromen broj gra|ani pove}e ~asovi 

stojat kapnati na sonceto od preku 35  stepeni celzuisovi samo zatoa {to sakaat da 

pominat so kilogram ili dva sirewe. 

 Zo{to gospoda ministri se odnesuvate tolerantno kon tie {to {vercuvaat 

cigari na Bit Pazar i imaat ogromen profit, a rigorozno kon tie {to sakaat da 

"pominat" samo kilogram ili dva sirewe za da go prehranat semejstvoto. 

 I tretoto pra{awe do ministerot za obrazovanie.  

 Gospodine ministre, ogromniot broj u~ili{ta {to gi renovira{e i gi izgradi 

prethodnata vlast, na predizbornite mitinzi, posebno vo strumi~ko Koalicijata "Za 

Makedonija zaedno" ja napa|a{e toga{nata vlast deka ne se gri`i za decata od selo  

Monospitovo i dozvoluva vo krajno nenormalni uslovi tie da odr`uvaat nastava. 

Bidej}i prethodnata vlast ne ~ine{e, {to pravite vie sega za da go podobrite 

`ivotot na gra|anite od selo Monospitovo tokmu vo toj odnos. 

 Ve}e postaviv prateni~ko pra{awea pred dva meseci koga }e zapo~ne 

izgradbata na u~ili{teto vo selo Monospitovo, vie mi odgovorivte deka toa }e se 

slu~i ova leto. Bidej}i ima samo eden mesec do po~etokot na u~ebnata godina, 

povtorno Ve pra{uvam koga }e zapo~nete so gradbata i koga }e go zavr{ite u~ili{teto 

za da mo`at decata i od selo Monospitovo vo normalni  uslovi  da ja zapo~nat novata 

u~ebna godina. 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Na prvoto pra{awe }e dobiete pismen odgovor zatoa {to nema pretstavnik na 

Ministerstvoto za ekonomija. 
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 Po vroroto pra{awe }e odgovori gospodinot Petar Go{ev, zamenik na 

pretsedatel na Vladata na Republika Makedonija. 

PETAR GO[EV: 

 Ne e tajna deka korupcijata, kriminalot i {vercot vo makedonskata dr`ava 

dostigna visoki razmeri i najvisokite razmeri, na po~ituvanata prateni~ka, i e jasno 

vo koj period se slu~i toa. Se razbira, ne mo`e nikoj da negira deka {vercot i na 

cigari i na drugi proizvodi seu{e se slu~uva vo Republika Makedonija i nitu Vladata 

na Republika Makedonija saka da negira deka gi otstranila ovie navistina negativni 

pojavi koi diskriminiraat subjekti, i gra|anski i stopanski. No fakt e deka 

intenzitetot na zgolemuvawe na zakonitoto rabotewe vo Republika Makedonija vo 

ovie sedum meseci e zgolemeno i fakt e deka nadle`nite dr`avni organi se 

pointenzivno rabotat na spre~uvawe na ovie negativni pojavi, za koi nesporime deka 

gi ima.  

 Da soop{tam deka vo naredniot period Vladata }e gi intenzivira u{te pove}e 

aktivnostite za suzbivawe na ovie navistina negativni pojavi, koi ne e lesno sekojpat 

i navreme da se identifikuvaat i otstranat. Me|utoa, procesot na namaluvawe na 

vakvite pojavi e vo tek. 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospo|a Boneva,  dali ste zadovolna od odgovorot?  

SILVANA BONEVA: 

 Ne sum zadovolna, po~ituvan pretsedatele, od odgovorot bidej}i toa {to go 

ka`a gospodinot Go{ev deka mene kako pratenik mi bilo jasno, ne e toj "baba Van|a" da 

znae dali navistina mene mi e jasno vo koj period se rascuti korupcijata vo Republika 

Makedonija. Sprotivno mislam od gospodinot Go{ev, a i toj misle{e taka do  1998 

godina. A za toa {to se slu~uva tolku javno i pred o~ite na site gra|ani na Republika 

Makedonija na Bit Pazar, mislam deka ne treba golemi stru~waci ili neznam kakvi 

antikorupciski i anti{vercerski kampawi za da se sopre toa barem pred o~ite na 

gra|anite, da ni se slu~uva. A da ne zboruvam za toa {to nemo`eme nie da go vidime. 

Jas zboruvav za ne{to {to bukvalno sekoj den go gledame koga doa|ame vo Skopje. 

NIKOLA POPOVSKI: 

Gospodine Go{ev, imate zbor. 

PETAR GO[EV: 

 Bi se isklu~il sebesi i bi rekol deka i prateni~kata ne mora da znae vo koj 

period na koe nivo se dovedeni {vercerskite i korupciskite aktivnosti vo 

Republoika Makedonija, da ostavime da re~eme javnosta znae i taa procenuva na koj 

na~in rabotela prethodnata i dene{nata vlada na suzbivaweto na {vercot, 
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korupcijata i kriminalot vo dr`avata. A vo naredniot period se nadevam u{te 

pove}e }e doznae javnosta, ako ne nie dvajcata. 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Na tretoto pra{awe odgovor }e dade gospodinot Tale Geramit~ioski, zamenik 

minister za obrazovanie i nauka. 

TALE GERAMIT^IOSKI: 

 So kakov ton be{e postaveno pra{aweto, so takov ton }e se obidam da dadam 

odgovor. Navistina, vo ovie izminati 7 meseci ovaa Vlada i ova Ministerstvo za 

obrazovanie i nauka, vo pogled na infrastrukturnite objekti vo postojnata mre`a 

pravi napori da gi plati site onie fakturi i neizmireni obvrski koi prethodnata 

vlada i prethodnoto ministerstvo vo golem obem gi docne{e. Toa e ona {to go 

vlo`uvame kako napor, za pofalba e navistina {to vospostavile mnogu dobar obi~aj 

da gradat, da izgraduvaat navistina navistina so mnogu somnitelni dogovori, pod 

somnitelni okolnosti, a da ne pla}aat, tuku da ostavat nekoi naredni nadle`ni 

organi da gi pla}aat rabotite koi nekoj gi izvr{il ili ne gi izvr{il. 

 [to se odnesuva do u~ili{teto vo Monospitovo, jas odgovoriv deka nie ja 

sogledavme sostojbata, naprave e plan, napraveni se analizi na koj Na~in toa da se 

sanira. Sega dokolku se pogri`ile da tro{at pomalku vo toj del i da tro{at 

racionalno, }e imavme sredstva da ja zapo~nevme infrastrukturnata gradba na toa 

u~ili{te. Za `al, sredstva ne dostigaat. Vo onoj moment koga }e se so`dadat podobri 

materijalni uslovi, Ministerstvoto }e mo`e da vlo`i sredstva za izgradba na 

u~ili{teto, gradbata }e otpo~ne. 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospo|a Boneva, dali ste zadovolna od ovoj odgovor? 

SILVANA BONEVA: 

 Ne sum zadovolna. Moeto pra{awe be{e konkretno, koga }e se zaopo~ne so 

gradbata i bidej}i be{e ka`ano od gospodinot Geramit~ioski deka letovo }e zapo~e 

gradbata i deka  novata u~ebna godina decata }e ja zapo~nat vo normalni  uslovi. 

 A za toa {to zboruva{e kolku i ostanalo na ovaa vlada da pla}a dolgovi od 

prethodnata vlada, eve u{e edno moe dopolnitelno barawe do gospodinot 

Geramit~ioski i Ministerstvoto za obrazovanie i nauka. Imeno, mo`e da ni dade eden 

pregled za toa kolku u~ili{ta se izgradeni vo prethodniot period i za kolku 

ostanalo ovaa vlada da plati. 

 I u{te edno potpra{awe vo vrska so toa: Kolku u~ili{ta vo ovie 7 meseci se 

zapo~nati da se gradat i kolku se izgradeni i renovirani.  
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NIKOLA POPOVSKI: 

 Ima zbor gospodinot Geramit~ioski. 

TALE GERAMIT^IOSKI: 

 O~igledno i se potrebni dopolnitelni na prateni~kata, i }e gi dobie vo 

pismena forma, a potoa javno neka potencira dali e realno i objektivno ova {to go 

iska`uvav, postoi ili ne. 

NIKOLA POPOVSKI: 

 ]e dobiete pismen odgovor. 

 Pra{awe vo ime na DUI }e postavi pratenikot Nevzat Bejta. 

NEVZAT BEJTA: 

 Ve pozdravuvam site. 

 Imam tri pra{awa. Dve pra{awa se naso~eni do premierot ili pretstavnikot 

na Vladata, a edno pra{awe do ministerot za trud i socijalna politika. 

 Diskrriminacijata na gra|anite na Gostivar - diskriminaciite se napraveni od 

prethodnite vladi i Gostivar ostanal mnogu nazad vo sporedba so gra|anite i drugi 

gradovi na Republikata. Ostanuvame so nade` deka ovaa vlada }e raboti za 

interesite na gra|anite na Gostivar. Kako primer }e go zemam Medicinskiot centar vo 

Gostivar. 

 Medicinskiot centar vo Gostivar nema dobieno materijalni sredstva nekolku 

meseci vo tekot na 2002 i 2003 godina, za mesec mart, april i maj 2003 godina na 

centarlot mu se dadeni materijalni sredstva vo visina od 6,9 milioni denari. Od 

2003 godina vo Medicinskiot centar vo Gostivar do 30.05.2003 godina vo 

Medicinskiot centar ima plateno i naso~eno sredstva od Fondot za zdravstvo i 

participacija vo visina od 4.390.000 denari i koga }e se napravi sporedb me|u 

pla}aweto na participacijata i materijalnite sredstva koi se primeni, }e proizleze 

deka Medicinskiot centar vo Gostivar ima primeno vo ime na materijalni sredstva 

iznos od 2.500.000 denari. Toa jasno se gleda i nema potreba od natamo{en komentar. 

Spored presmetkite i na{ite predviduvawa, Medicinskiot centar vo Gostivar ima 

nedostig na materijalni sredstva vo visina od 9.900.000 denari i od ova {to e pogore 

re~eno jasno e deka Medicinskiot centar poradi  nedostig na materijalni sredstva ne 

e vo mo`nost na vreme i na kvaliteten na~in da dava zdravstveni uslugi na gra|anite 

na Gostivar i drugite op{tini.  

 Za da bide situacijata u{te pote{ka vo davaweto na zdravstvenata za{tita 

materijalna i potrebite koi gi baraat lekarite, sredstvata koi se osiguruvaat preku 

Republi~kiot fond za zdravstvo, ne se davaat potrebnite sredstva na vreme i vo 
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dovolna koli~ina. Poradi toa sme prinudeni sredstvata da gi obezbedime od 

na{i sredstva za da ne dojde do haoti~na sostojba. 

 Pra{aweto e: zo{to vo Medicinskiot centar vo Gostivar ne se plateni 

materijalni sredstva od Republi~kiot zdravstven fond za mesec septemvri, oktomvri 

i noemvri 2002 godina i za januari 2003 godina ili se na se, vo vkupen iznos od 

9.900.000 denari Medicinskiot centar ima dolg na komintentite vo iznos od 

16.500.000 denari.  

 Vrz osnova na koj klu~ se pravi raspredelbata na materijalnite sredstva od 

Republi~kiot fond za zdravstvo, zatoa {to imame podatoci deka materijalnite 

sredstva se raspredeluvaat bez kriteriumi, taka {to medicinskite centri ili 

zdravstvenite ustanovi na drugite mesta dobivaat pove}e otkolku vo Gostivar. 

Sredstvata od participacija koi Medicinskiot centar gi pla}a sekoj mesec na Fondot 

za zdravstvo i istite sredstva se vra}aat na medicinskiot centar sekoj mesec, samo 

vo pomal iznos otkolku {to se plateni.  

 Pra{aweto e upateno do premierot. 

 Vtoro pra{awe: 

 Imame informacii deka Javnoto pretprijatie e vo te{ka ekonomska i 

finansiska sostojba. Ovaa sostojba e nasledena od minatoto rakovodstvo, taka {to 

obvrskite na Javnoto pretprijatie od dekemvri 2002 godina samo za plati i 

materijalni tro{oci bile 7.644.000 denari. So ograni~eni sredstva Javnoto 

pretprijatie uspealo da ja pokrie potro{uva~kata za nekolku meseci, me|utoa, treba 

da se pokrie u{te za sedum meseci za plati i pridonesi. Zna~i potrebni se 7 milioni 

denari. 

 Spored planot za materijalni tro{oci za 2003 godina za op{tite tro{oci za 

rabota na 15 regionalni edinici i Upravata, zaedno so 52 vraboteni lica se plateni 

19.738.000 denari. Sredstvata e planirano da se realiziraat od uplatite za pasi{ta, 

za 550.000 dobitok se sobiraat okolu 22.000.000 denari. Ova zna~i deka Javnoto 

pretprijatie mo`e da se finansira od ovaa pozicija, me|utoa, problemite se javuvaat 

poradi ta {to pretprijatijata koi se pogolemi i koi imaat ovci vo dr`avnite rezervi, 

{to ne postignale ni{to, do sega imaat 19.000.000 denari. So site obidi da se platat 

ovie obvrski kon javnite pretprijatija, treba da se iskoristat site zakonski 

mehanizmi, informiraj}i ja Vladata i ministrite, ministerot za zemjodelstvo, 

{umarstvo i vodostopanstvo, no tie ne uspeale da gi postignat ovie pozicii. Od druga 

strana, vrz rakovodstvoto na Javnoto pretprijatie e napraven pritisok ovaa godina da 

se raspredelat pasi{tata na ovie javni pretprijatija. Zo{to vo ovie objaveni tenderi 

na Javnoto pretprijatie ne gi ispolnuvaat uslovite. Ovie javni pretprijatija ovaa 
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godina, bez da gi platat dolgovite i bez dogovor za 2003 godina prodol`uvaat da 

gi koristat javnite pasi{ta. Za istata sostojba e zapoznata i Upravata na 

inspektoratot za zemjodelstvo pri Ministerstvoto za zemjodelstvo, me|utoa, tie 

nemaat prezemeno merki taka {to  Javnoto pretprijatie ne mo`e samo da se finansira 

poradi gorsepomenatite pri~ini, me|utoa, ne gi ima dobieno ni sredstvata {to se 

predvideni so ednogodi{nata programa, od desetgodi{nata programa koja e vodena od 

Ministerstvoto i Vladata za osnovnite raboti so Zakonot za pasi{ta. 

 Pra{aweto e do Vladata: {to planira da prezeme vo vrska so javnite 

pretprijatija za stopanisuvawe so pasi{tata. 

 Poslednoto pra{awe e upateno do ministerot za trud i socijalna politika. 

 Se znae deka Republika Makedonija bila vo ramkite na porane{na SFRJ i 

gra|anite od ekonomski pri~ini rabotele na pove}e mesta vo porane{nata SFRJ. 

Sakam da ka`am konkreten primer za na{ite gra|ani koi svojata mladost ja minale vo 

Bosna i Hercegovina i pasele do penzija. Do januari 2003 godina dobivale penzija od 

71 evro. Posle januari 2003, otkako e formirana novata Vlada, penziite na ovie 

gra|ani {to rabotele vo Bosna i Hercegovina opa|aat i sega dobivaat po 30 evra. 

Vakvi slu~ai ima mnogu,  a }e go spomnam Mizam Tairi od Gostivar. 

 Pra{aweto e: zo{to se slu~uva ova i koi se prinite za namaluvwe na penziite 

na na{ite penzioneri koi nekoga{ rabotele vo Bosna i Hercegovina. 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Na prvoto pra{awe upateno do premierot odgovor }e dade gospodinot Selmani, 

minister za zdravstvo. 

REXEP SELMANI: 

 To~no e deka na{ite zdravstvena ustanovi vo cela dr`ava imaat finansiski 

problemi i toa ne e tajna. To~no e deka po~nuvaj}i od treti mesec ovaa godina so 

Odluka na Fondot za zdravstveno osiguruvawe se dostavi takva odluka do site 

zdravstveni ustanovi deka sredstvata {to }e se sobiraat od participacijata }e se 

vratat prvo vo Fondot, pa potoa tie sredstva se vra}aat na zdravstvenite ustanovi. 

 Vo odnos na dodleuvaweto na sredstvata za materijalni tro{oci za 

zdravstvenite ustanovi, to~no e deka od tie sredstva {to se odobruvaat li 

dodeluvaat od Fondot za zdravstveno osiguruvawe ne se dovolni za normalno 

funkcionirawe na zdravstvenite ustanovi vo dr`avata, sigurno i poradi mnogu 

te{kotii {to gi imaat vo odnos na dolgovite sprema razni dobavuva~i. No bidej}i 

pratenikot bara{e to~ni brojki i podatoci i za nekoi meseci od minatata godina, na 

pratenikot }e mu odgovorime vo pismena forma. 
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NIKOLA POPOVSKI: 

  Blagodaram. 

  Gospodin Bejta. 

 

NEVZAT BEJTA: 

  Vi Blagodaram. 

  Moite pra{awa bea upateni do premierot i mu blagodaram. Mu blagodaram 

i na ministerot za zdravstvo, me|utoa, baram pismeno da mi gi dostavat to~nite 

podatoci, bidej}i sostojbata vo Medicinskiot centar vo Gostivar e mnogu te{ka. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  ]e dobiete pismen odgovor na toa pra{awe. 

  Na vtoroto pra{awe upateno do premierot, odgovor }e dade ministerot za 

zemjodelstvo g. Slavko Petrov. 

 

SLAVKO PETROV: 

  Vo pra{aweto se sodr`ani konstatacii {to nema da gi komentiram, 

me|utoa, onoj del {to e vistinsko pra{awe, }e se obidam i toa da go storam. 

Raboteweto na Fondot za pati{ta e regulirano so zakon. Toj ima svoi organi, me|u koi 

direktor, koj go imenuva Vladata i upraven odbor. Vo ramkite na svoeto rabotewe 

donesuvaat odluki vo soglasnost so zakon, vklu~uvaj}i ja onaa za raspedelbata na 

pasi{tata vrz osnova na javen oglas odnosno konkurs. Dali, kolku i kakvi oglasni 

konkursi se raspi{ani i dali tie se raspi{ani vo soglasnost so zakonot, }e odgovoram 

samo toa deka vo poslednite incidenti vo vrska so raspi{ani oglasi odnosno 

konkursi, ispratena e soodvetna zemjodelska inspekcija na teren i konstatirano e 

deka vo tekot na oglasnata odnosno konkursnata postapka za raspedelba na pati{tata, 

napraveni se masovni i grubi povredi na zakonot, vrz osnova na koi se doneseni 

odluki koi ne soodvetstvuvaat vo soglasnost so odredbite na zakaonot. Vrz osnova na 

toa i vrz osnova na faktot {to utvrdivme deka vo Zakonot ne postojat dovolno 

instrumenti i merki, koi {to treba da gi prezeme soodvetniot organ {to vr{i 

kontrola, toa e ministerstvoto, pristapeno e kon izmeni i dopolnuvawa na 

soodvetniot Zakon za pasi{ta, koj {to treba da ovozmo`i, ne samo vr{ewe na 

kontrola, kako {to e sega, tuku i donesuvawe na merki vo ramkite na sprovedenata 

kontrola. Apsolutno ne e to~no tvrdeweto na pratenikot deka vo fazata na 

dodeluvaweto i raspredelbata na pasi{tata po raspi{aniot oglas odnosno konkurs se 

vr{eni soodvetni pritisoci, tuku naprotiv, izvr{ena e soodvetna kontrola vrz 
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osnova na signali, ka`uvawa od terenot deka pri raspredelbata na pasi{tata na 

ovie subjekti zapostaven e principot na prioritet na subjektite {to porano i dolgo 

vreme gi koristele pasi{tata i izvr{ile soodvetni vlo`uvawa vo istite. Dali toa e 

to~no i kolku e to~no i kakvi merki }e prezeme, }e usledi po proverkite odnosno po 

odlukite voop{to {to }e se donesat vo Ministerstvoto.  

  Delot od tvrdeweto ili pra{aweto za toa dali Vladata na Republika 

Makedonija, }e ja realizira programata vo delot na opredelenite sredstva za 

pasi{ta, odgovorot e da, me|utoa, ne treba da se nadevame deka sredstvata {to treba 

da se prenesat na Fondost za pasi{ta zaradi tro{ewe, se sredstva so koi {to }e se 

re{at materijalno finansiskite problemi za plati i drugi dava~ki ili obvrski {to 

se sozdadeni, zatoa {to sredstvata po Programata na Vladata se sredstva za 

vlo`uvawe vo pasi{tata odnosno vo nivniot bonitet, zaradi podobri uslugi na 

korisnicite na istite pasi{ta. Slabostite {to se pojavija vo pogled na nedostigot na 

sredstva na pretprijatijata {to stopanisuvaat so pasi{ta, isklu~ivo mo`e da se 

re{avaat na na~in predviden so zakon, a toa e da ja izvr{at svojata zakonska obvrska, 

da gi naplatat stasanite a ne plateni nadomestoci na pretprijatijata i poedinci {to 

gi koristat pasi{tata. Kako vo toj del postojat brojni slabosti i vo pretprijatijata za 

stopanisuvawe so pasi{ta, {to se sostojat vo neizvr{uvawe na obvrskite vo 

izminatiot period odnosno obvrskata da se naplati, da se sobere pridonesot i 

nadomestok da se upotrebi za raboteweto na pretprijatieto, slabostite {to sega se 

javuvaat, se isklu~ivo rezultat na propustite vo toa rabotewe. Me|utoa, imaj}i 

predvid deka Vladata na Republika Makedonija i preku resornoto Ministerstvo e 

dol`na da vodi kontrola na sproveduvawe na Zakonot, a vklu~uvaj}i go tuka i 

sobiraweto na sredstvata, nema da propu{time da doneseme soodvetni merki, koi {to 

}e bidat vgradeni vo noviot tekst na zakonot {to go podgotvuvame, so koj {to bi 

ovozmo`ile ako sudovite vo postapkata {to usleduva ili }e usledi okolu naplatata i 

utvrduvaweto na nadomestokot {to se spori i toa ne odgovara na rabotata na javnoto 

pretprijatie, }e se obideme preku javen interes {to }e go proglasime za koristewe na 

pasi{tata i davaweto na javno ovlastuvawe na toa pretprijatie, da ovozmo`ime 

soodvetni organi vnatre vo pretprijatieto, da donesuvaat odnosno da go utvrduvaat 

nadomestokot i negovata naplata. Taka, vo postapkata vnatre vo pretprijatieto pome|u 

nego i korisnicite na dokumentot za utvrduvawe da mu dademe karakter na javna 

isprava i da go vklu~ime sudot vo poslednata faza na naplatata. Vo sekoj slu~aj, 

dokolku se potrebni pismeni podatoci za visinata na zagubite odnosno na tro{ocite 

{to vo ovoj moment postojat vo javnoto pretprijatie, Ministerstvoto raspolaga so 

takvi podatoci i na pratenikot mo`e da mu gi dostavi. 
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NIKOLA POPOVSKI: 

  Blagodaram. 

  Gospodin Bejta. 

 

NEVZAT BEJTA: 

  Blagodaram. 

  Podatocite koi {to jas gi pretstaviv ne gi iznesov od mojata glava tuku 

taka, tuku so argumenti, gi podr`uvam so argumenti. Namerata na moeto postavuvawe na 

pra{aweto e {to Vladata da mi dade to~ni podatoci i ova javno pretprijatie koe {to 

rakovodi so pasi{tata, da odi napred, da napreduva. Ova e namerata, zatoa {to ova 

pretprijatie e zapostaveno i gi ima tie posledici {to gi ima. Toa be{e glavnata 

pri~ina i baram od Vladata da mi dade pismen odgovor. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Se slo`uvate gospodine Petrov? 

 

SLAVKO PETROV: 

  Site podatoci so koi raspolagame }e mu gi dostavime na pratenikot vo 

pismen odgovor. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Blagodaram. 

  Tretoto pra{awe be{e upateno do g. Manasievski. 

 

JOVAN MANASIEVSKI: 

  Pratenikot Bejta to~no go zabele`al problemot od januari ovaa godina 

imame problem so osigurenicite koi {to del ili celiot svoj sta` go ostvarile vo 

porane{nata Republika na SFRJ, Bosna i Hercegovina. Me|utoa, ovie na{i dr`avjani 

ja sledat sudbinata i na site drugi rabotnici, dr`avjani i na Bosna i Hercegovina i 

na drugite porane{ni republiki, koi del od svojot sta` ili celiot svoj sta` go 

ostavile vo Bosna i Hercegovina. Imeno, poradi ogromnite ekonomski problemi {to gi 

ima ovaa dr`ava, vo tekot na minatata godina nastanato e novo namaluvawe 

zna~itelno na pravata po osnov na penzisko osiguruvawe i namaluvawe na penziite, 

iznosite na penziite vo Bosna i Hercegovina. Kako rezultat na toa i dr`avjanite na 

Republika Makedonija, koi ostvarile del od svojot sta` ili celiot svoj sta` gi trpat 

posledicite od takvoto namaluvawe i takvite problemi na bosanskiot penziski 
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sistem. Na{ite organi vo ramkite na Fondot za penzisko i invalidsko 

osiguruvawe se vo postojan kontakt so lu|eto od BiH, me|utoa, tuka na bilateralen 

plan, za `al, mo`e mnogu malku da se stori. Nie ja ispituvame mo`nosta, bidej}i kako 

{to istakna i pratenikot se raboti sega za mo{ne niski penzii, {to mo`e da se 

napravi vo ramkite na na{iot sistem, tie iznosi da bidat koregirani. Dokolku 

zakonot go dozvoluva toa, }e bidat iznajdeni na~ini ne{to od taa suma da se 

nadopolni. Me|utoa, ova e i dobra prilika, vo sporedba so site dr`avi vo regionot, 

poradi isklu~itelniot napor, socijalna senzitivnost na site porane{ni Vladi na 

Republika Makedonija, kako i na aktuelnava Vlada, na{iot penziski sistem vo 

sporedba so site drugi vo regionot e vo najdobra forma i na{ite penzioneri se i 

natamu najdobro za{titeni po niza parametri, sporedeni so site dr`avi vo regionot. 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Gospodine Bejta, dali ste zadovolen od odgovorot? 

NEVZAT BEJTA: 

  Blagodaram, zadovolen sum od odgovorot {to go dade ministerot za trud i 

socijalna politika, me|utoa, penzionerite od porane{na Jugoslavija mislat deka 

vinovnik e ovaa Vlada na ovaa koalicija, a jas i penzionerite ostanuvame so nade` 

deka ministerot }e prezeme ne{to za zgolemuvawe na nivnite penzii i tie da gi 

pokrijat sekojdnevnite potrebi koi {to gi imaat. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Pred da premineme na naredniot pratenik, gospodinot Filipovski dojde i 

ima dostaveno pismen odgovor i ja molam prateni~kata Andova da se proiznese dali e 

zadovolna od odgovorot dobien od ministerot za ekonomija ili }e postavi 

dopolnitelno pra{awe. 

 

ANA ANDOVA: 

  Blagodaram za odgovorot i vo odnos na sodar`inskiot del na istiot, 

sakam da ka`am 2-3 raboti, a toa e slednoto. Jas se nadevam deka izrabotkata na 

prospektot za sportskite centri i drugite sportski objekti koi se spomnuvaat vo 

planot za podgotovkite okolu odr`uvaweto na Olimpijadata, }e bide izgotven {to e 

mo`no pobrzo, zaradi toa {to }e bide edna referenca pove}e za istite. Ovoj sportski 

prospekt, ako ne e direktno, da re~eme, za podgotovki na stranski reprezentacii kaj 

nas, barem se nadevam deka so istiot }e mo`e da se aplicira za pred kvalifikacioni 
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natprevari i turniri godinava i vo tekot na narednata godina do odr`uvaweto na 

Olimpijadata, eventualno bi padnala po nekoja para i od toa. 

  Vo odnos na finansiraweto na sportskite objekti odnosno na delot od 

odgovorot {to se odnesuva na finansiraweto, bi sakala u{te edna{ da potenciram 

deka sportskata sala "Jasmin" vo Kavadarci e najblisku do evropskite standardi. Na 

toj plan u{te edna{ bi apelirala vo nekoj globalen menaxment, vo nekoj strategiski 

plan, istata da se stavi, bez razlika na nositelot na sopstvenosta. Zaradi toa {to so 

zaokru`uvaweto na nejzinite kapaciteti bi se postignala i evropska ponuda na 

pazarot na sportot, se nadevam. 

  Blagodaram. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Nemate dopolnitelno pra{awe? (Ne). 

  Blagodaram. 

  Gospo|a Ristana Lal~evska od LP }e postavi pra{awe. 

 

RISTANA LAL^EVSKA: 

  Blagodaram g. pretsedatele. 

  Prvoto moe pra{ae bi go postavila do Vladata vo celina. 

  Koga Vladata }e donese odluka so koja }e opredeli za{titna zona za 

objektot na Vladata vo kompleksot "Gorica" od Ohrid, kako bi mo`elo da se re{avaat 

predmetite za denacionalizacija, koi se podneseni u{te vo 2000 godina za toj prostor. 

Imeno, najgolemiot del od ovoj kompleks e porane{na sopstvenost na semejstvoto 

Gavrilovski, a ostanatiot del na drugi semejstva, koi vo momentov e neizgradeno 

grade`no zemji{te, za koe spored Zakonot za denacionalizacija, ne postoi nikakva 

pre~ka za vra}awe. Vo momentot korisnik na ova zemji{te i Akcionerskoto dru{tvo 

Ineks, a objektite na AD Ineks se vo neposredna blizina na vilata na Vladata i tie 

se prodadeni na privatno lice i toa posle podnesuvaweto na baraweto za 

denacionalizacija od porane{nite sopstvenici na imotite. Imotite na porane{nite 

sopstvenici odnosno barateli za denacionalizacija voop{to ne se ni grani~at so 

objektite i kompleksot na vilata na Vladata. No, ne se prezemeni nikakvi dejstvija  

so obrazlo`enie od Vladata deka treba da se donese odluka, so koja treba da se 

opredeli taa za{titna zona okolu vilata Biljana, a potoa da se vratat imotite na 

porane{nite sopstvenici. 

  Vo generalniot urbanisti~ki plan za kompleksot Gorica vo slobodnite 

parceli se predvideni izgradba na hoteli, igrali{ta i sli~no, koi }e mo`at da gi 
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gradat privatni lica.~no, koi }e mo`at da gi gradat privatni lica. Zatoa, 

porane{nite sopstvenici na ovie imoti odnosno baratelite za denacionalizacija 

pra{uvaat koga Vladata }e ja donese ovaa odluka za opredeluvawe na za{titna zona 

okolu vladiniot objekt. Toa bi bilo prvoto pra{awe. 

  Vtoroto pra{awe e do ministerot za trud i socijalna politika. Me 

interesira do kade e  vospostavuvaweto na pravniot kontinuitet za re{avawe na 

penziite na voenite penzioneri, koi bile penzionirani u{te pred raspadot na 

porane{nata SFRJ, a koi se vratile vo Republika Makedonija i se gra|ani na 

Republika Makedonija, posled odlukata na Vladata objavena vo "Slu`ben vesnik" 

33/1992, so koja site penzioneri koi }e se zateknat na 31.03.1992 godina, im se 

priznava pravo na penzija, a na site onie koi od opredeleni opravdani pri~ini do{le 

posle ovaa data, pravoto na penzija ne im e do den denes ostvareno, iako ovaa odluka 

vo 1995 godina Ustavniot sud ja ukina. Ova pra{awe ve}e mi be{e postaveno na g. 

minister, me|utoa, od vospostavuvaweto na praven kontinuitet, dosega ne vidovme 

ni{to. Bi go potsetila deka vo Me|unarodniot dogovor pome|u porane{nite 

jugoslovenski republiki koj e objaven vo "Slu`ben vesnik" broj 12 od 16.02.2002 

godina, vo aneksot - d to~no se tretirani penziite i vo ~lenot 4 se veli deka "sekoja 

dr`ava }e prezeme", se misli na dr`avite koi se vo ~len 1, koi bile konstitutivni 

republiki na porane{nata SFRJ, {to zna~i i Makedonija, "}e prezeme odgovornost za 

i redovno }e gi ispla}a penziite koi im gi dol`i na svoite dr`avjani, koi bile 

dr`avjani penzionirani vo ~lenkite na porane{nata SFRJ, nezavisno od mestoto kade 

tie imaat `iveali{te ili prestojuvali{te, ako tie penzii bile finansirani od 

Sojuzniot buxet ili od drugi sojuzni resursi na porane{nata SFRJ". Ovie lu|e, da 

potsetam deka i posle 11 godini seu{te nemaat dobieno penzii, za razlika od site 

drugi porane{ni republiki na porane{nata SFRJ koi go re{ile problemot so 

penzionerite, so isplata na pau{alen iznos, sekako, do periodot dodeka trajno go 

re{at problemot na penzionerite, samo u{te Makedonija ne go ima re{eno problemot 

na ovaa kategorija na penzioneri, koi go ostvarile svoeto pravo i 11 godini se bez 

nikakvi sredstva za egzistencija. Toa bi bile moite pra{awa, me|utoa, da go 

iskoristam tajmingot od 10 minuti, koj spored Delovnikot mi e daden i da go potsetam 

gospodinot minister Vlado Bu~kovski deka mi ostana dol`en za eden odgovor na 

dopolnitelno pra{awe, koe na sednicata za prateni~ki pra{awa vo maj treba{e da mi 

dostavi odgovor, me|utoa, jas ni do den denes ne dobiv odgovor na toa dopolnitelno 

prateni~ko pra{awe. Da go potsetam deka toa pra{awe se odnesuva{e za pla}awe na 

zakupnina za stan na voenite lica koi nema da dobijat voeni stanovi odnosno na onaa 

kategorija voeni oficeri, koi ne dobija stanovi, a se odzvaa na povikot na Vladata i 
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dojdoa vo Makedonija. Me|utoa i pokraj obvrskite za nivno penzisko socijalno i 

stanbeno obezbeduvawe, edna kategorija od niv ostana bez stanovi i so Zakonot za 

slu`ba vo  ARM, poslednite izmeni {to gi donese Sobranieto neodamna, kako 

isklu~ok od praviloto, be{e predvideno deka za niv }e se pla}a zakupnina od 

1.01.2004 godina i gospodinot minister zede obvrska deka }e mi odgovori kako i na koj 

na~in }e se vr{i ispla}aweto na zakupninata za stan na ovaa kategorija na voeni 

oficeri. 

  Vi blagodaram. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Blagodaram. 

  Na prvoto pra{awe upateno do Vladata vo celina. 

  Gospodinot Go{ev. 

 

PETAR GO[EV: 

  Predlagam da gi pogledneme site ovie pra{awa {to bea postaveni vo 

vrska so celiot ovoj kompleks na prateni~kata Lal~evska i da i odgovorime pismeno. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Blagodaram. 

  Vtoroto pra{awe po vtor ili po tret pat, pretpostavuvam ve}e deka e 

upateno do g. Jovan Manasievski. 

 

 

JOVAN MANASIEVSKI: 

  Dobro e da imavme pred tri meseci, prateni~kata dobi eden eksteziven 

odgovor na pra{aweto, se raboti, pred se, prvo, da go istaknam stavot na 

ministerstvoto i na Vladata deka statusot na ovie lica treba da se re{i pozitivno, 

zatoa {to za toa ima i pravni argumenti, a se razbira ona {to e najbitno eden 

civilizaciski odnos kon sopstvenite dr`avjani. Me|utoa, kako {to i na prateni~kata 

i e mnogu dobro poznato postoi edna ra{omonijada na razli~ni odluki doneseni od 

nekolku izminati Vladi. Prateni~kata ja spomna odlukata na Ustavniot sud od 1995 

godina i to~no e deka od 1995 godina, pa eve do 2003 godina, 8 godini se bara pravno 

re{enie za ovoj slu~aj. Se nadevam deka prateni~kata }e dade u{te izvesno vreme na 

Fondot za penzisko i invalidsko osiguruvawe i na Vladata da go razre{i ovoj slu~aj, 

zatoa {to politi~kata volja i opredelba voop{to ne e sporna, me|utoa, treba da se 



 I/27.-
najde praven mehanizam, koj {to }e ima nekakov kontinuitet i so nekolkute 

prethodni odluki na Vladata i na Odlukata na Ustavniot sud od 1995 godina. Se 

nadevame deka vo skoro vreme }e dojdeme do re{enie vo ovaa nasoka na tie lu|e 

pozitivno da im se re{i nivnoto pravo za dobivawe na penzija. 

 

NIKOLA POPOVSKI:   

  Gospo|a Lal~vska, dali ste zadovolna od odgovorot? 

 

RISTANA LAL^EVSKA: 

  Gospodine ministre, imavte dovolno vreme da go re{ite problemot. A, ako 

ne go re{ime ovoj problem pod itno, }e nema za kogo ponatamu da go re{avame, zatoa 

{to se raboti za lu|e {to se penzionirani pred 11 godini. I tie verojatno bli`at 

okolu 70 godini vozrast. Zatoa baram pod itno da se re{i ovoj problem, zatoa {to 

posle }e nema za kogo da go re{avame problemot. 

 

JOVAN MANASIEVSKI: 

  Gospo|a Lal~evska, jas ja sfa}am va{ata zagri`enost, me|utoa navistina 

ne go sfa}am va{eto licemerie, zatoa {to va{ata prethodna vlada ~etiri godini ne 

go re{i ovoj problem so edinstvena politi~ka motivacija, zatoa {to ovie lu|e 

pra{awe e dali bile ideolo{ki podobni, bidej}i ne se odzvale na odlukata na 

Vladata od 1992 godina. I ako ne ste re{ile eden problem ~etiri godini, a odlukata 

na Ustavniot sud na Republika Makedonija e od 1995 godina, fer e na ovaa Vlada vo 

ovie op{ti aktivnosti i problemi {to gi ima za sreduvawe na mnogu sostojbi, ostaveni 

od prethodnata va{a Vlada, da i dadete u{te malku vreme da se obide da go re{i toj 

problem. 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Po tretoto pra{awe, gospodin Bu~kovki. 

 

VLADO BU^KOVSKI: 

  Prateni~kata Lal~evska dobi vetuvawe deka }e dobie dopolnitelen 

odgovor. Odgovorot go nema seu{te dobieno, bidej}i rokot do 1 januari 2004 godina 

ostava prostor Ministerstvoto za odbrana da se obide da go iznajde najdobriot na~in 

na koj }e se regulira ova sporno pra{awe koe e del od nasledenite problemi i del od 

ra{omonijadata za koja govore{e i kolegata Manasievski. Vo sekoj slu~aj vo momentot 

koga }e go imame modelot na koj od 1.01.2004 godina }e se regulira ova pra{awe 
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blagovremeno }e go dostavime do prateni~kata Lal~evska da bide informirana, 

zatoa {to i samata e svesna deka stanuva zbor za eden seriozen problem i imaj}i gi vo 

predvid limitiranite finansiski mo`nosti na Ministerstvoto za odbrana, }e se 

obideme da najdeme najsoodveten na~in na obostrano zadovolstvo i na Ministerstvoto 

za odbrana i na ovaa kategorija na lica. 

 

RISTANA LAL^EVSKA: 

  Mu blagodaram na ministerot za odbrana za odgovorot. Ovde ve}e 

faktorot vreme nema nekoe posebno vlijanie i mo`e da se po~eka do 1.01.2004 godina 

za re{avawe na ovoj problem, so ogled na toa {to postoi politi~ka volja za pozitivno 

re{avawe na ovoj problem. Vo prethodniot slu~aj gospodinot Manasievski istakna 

deka prethodnata vlada imala ~etiri godini. Me|utoa, problemot e star od 1991 

godina. Zna~i, pominale mnogu ministri, mnogu vladi i nikoj do sega ne na{ol re{enie 

za vakviot problem.  

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Ima zbor gospodinot Jovan Manasievski. 

 

JOVAN MANASIEVSKI: 

  Tokmu poradi toa 11 godini pominale, mnogu vladi ne go re{ile ovoj 

problem. Ovaa vlada i ovoj minister }e go re{i toj problem. Se razbira }e im dadete 

vreme. 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Gospodinot @ernovski, vo imeto na Liberalno demokratskata partija. 

 

ANDREJ @ERNOVSKI: 

  Gospodine pretsedatel, po~ituvani dami i gospoda, 

  Deneska sakam do Vladata na Republika Makedonija vo celina da upatam 

dve pra{awa. No, vsu{nost i dvete povrzani vo edna ista tema, a toa e vesta za 

najnovata {teta {to na{ata dr`ava }e ja pla}a poradi {tetniot kupoproda`en 

dogovor potpi{an so Rafinerijata "Okta" od strana na porane{nata vlada na 

Republika Makedonija. Imeno, pred nekolku dena doznavme deka porane{niot 

pretsedatel na VMRO-DPMNE, porane{niot pretsedatel na Vladata na Republika 

Makedonija i VMRO-DPMNE voop{to uapti ~estitka preku Apelacioniot sud vo London 

do gra|anite na Republika Makedonija vo koja {to ~estitka pokraj toa {to ni se 
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posakuvaat prijatni letni odmori, pi{uva deka gra|anite na Republika 

Makedonija }e treba da platat ni pomalku, ni pove}e, tuku 17 milioni dolari o{teta 

na pretsedatelot na gr~kata privatna naftena kompanija, na gospodinot Mamidakis. 

Zo{to? Mnogu ednostavn. Zatoa {to toj ist gospodin, odnosno taa ista vlada sklu~ila 

takov korumpiran dogovor spored koj namesto da se {titi zemjata koja {to toj ja 

pretstavuva, Republika Makedonija, potpi{ana e takva klauzula sproed koja {to se 

{titi kupuva~ot Helenik Petrolejum i spored taa klauzula vo site me|unarodni 

dogovori ponatamu za nepo~ituvawe na istite tie dogovori, penal, odnosno kazna 

treba da plati Republika Makedonija.  

  Zna~i, moeto prvo pra{awe glasi: Imaj}i gi vo predvid site rdosega{ni 

{teti, prvo, od zagubite od raboteweto na "Okta", potoa, golemite mar`i, potoa 

poradi monopolot i ovaa najnova {teta vo visina od 17 milioni dolari. Moeto prvo 

pra{awe do Vladata na Republika Makedonija e, dali imate procenka za vkupnata 

{teta {to e nastanata so potpi{uvaweto na ovoj tragi~en dogovor so "Okta", koja {to 

{teta }e ja pla}aat gra|anite na Republika Makedonija. 

  Vtoroto pra{awe, kako {to ka`av povrzano so istata tema e sledno: 

  Ako me|unarodnata krizna grupa veli deka proda`bata na "Ota" e 

korupciski skandal bez presedan ne samo vo zemjite od Jugoisto~na Evropa, tuku i 

po{iroko, vklu~uvaj}i gi tuka i Rusija i Ukraina, ako me|unarodnata krizna grupa veli 

deka vakov korupciski dogovor mo`e da potpi{e samo idiot, ili korumpiran vladin 

funkcioner, a jas veruvam deka nie do sega ne sme izbrale vo Republika Makedonija 

idiot premier, ili idiot minister. Zna~i, ostanuva vtorata opcija da se raboti za 

korumpirana li~nost ili korumpirani li~nosti. Ova se se citati. Ako me|unarodnata 

krizna grupa veli deka nejzinite informacii ka`uvaat deka na privatna smetka na 

vladini funkcioneri od porane{nata vlast legnale pome|u 5 i 15 milioni dolari 

provizija. I kone~no, ako ja imame vo predvid izjavata na citiraniot gospodin 

Mamidakis, koj {to direkno vo o~ite na premierot re~e deka e `rtva na korupcijata 

na porane{nata vlast. Bi sakal da vi go postavam vtoroto pra{awe koe {to veruvajte 

si go postavuva sekoj gra|anin vo Republika Makedonija. [to }e napravi ovaa Vlada po 

povod site ovie finasiski penali za {tetnite zdelki {to gi napravi VMRO-DPMNE, 

ili mnogu poprecizno, }e odgovara li nekoj vo Republika Makedonija kone~no za 

zloupotreba na slu`benata dol`nost, }e odgovara li nekoj vo Republika Makedonija i 

}e bide li iznesen pred liceto na pravdata za potpi{uvaweto i sklu~uvaweto na 

vakov dogovor i za {tetata koja {to u{te mnogu, mnogu godini }e ja pla}aat gra|anite 

na Republika Makedonija. 
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LILJANA POPOVSKA: 

  Kolku {to razbrav, dvete pra{awa bea upateni do Vladata na Republika 

Makedonija. Taka {to potpretsedatelot na Vladata, gospodinot Go{ev go molam za 

odgovor. 

 

PETAR GO[EV: 

  Gospodinot Ilija Filipovski, ministerot za ekonomija }e odgovori. 

ILIJA FILIPOVSKI: 

  Ova pra{awe sekako taka kako {to i pratenikot go postavi i site gra|ani 

an Republika Makedonija bez razlika na politi~kata opredelenost, ili sli~no, site 

si go postavuvaat ova pra{awe za proda`bata na "Okta", odnosno problemite koi se 

javuvaat so odlukata na Londonskiot sud za sporot so Mamidakis.  

  Prvo, sakam da go potsetam Parlamentot na procedurata koja se vode{e vo 

Sobranieto na Republika Makedonija okolu Ratifikacijata na ovoj Dogovor. Zna~i, 

be{e predlo`eno na Sobranieto na Republika Makedonija od minatiot sostav 

prifa}awe na eden dogovor koj ne be{e prezentiran na pratenicite. Od tie pri~ini 

toga{niot pretsedatel na Republika Makedonija ne go potpi{a Ukazot, a pratenicite 

na VMRO-DPMNE na mnozinstvoto vo toa vreme go izglasa toj dogovor. Povtorno dojde 

na sednica Sobranieto, me|utoa isto taka moram da ka`am deka i vo toa vreme site 

relevantni aneksi ne bea prezentirani na Parlamentot, na pratenicite i od toa 

prakti~no se gleda karakterot na dogovorot. Zo{to prakti~no ne be{e dostaven vo 

celina u{te vo prvata faza na negovoto prifa}awe od strana na Sobranieto na 

Republika Makedonija. Za `al toj dogovor deneska pretstavuva zakon. Vo toj del prvo 

}e odgovoram za dogovorot, vo toj del se vodat pregovori pome|u Vladata na Republika 

Makedonija i strate{kiot investitor za izmena na odredeni delovi od Dogovorot koj 

se {tetni po Republika Makedonija. [tetnosta na Dogovorot go gledame vo davaweto 

na ekskluzivnite prava na stranskiot investitor, vtoro, vo povlastenata carinska 

stapka pri uvozot na nafta i nafteni derivati. 

  Tretoto pra{awe go gledame vo delot na subvenciite koi se davaat na 

"Okta" po osnov na neprevzemawe na 500.000 toni mazut godi{no dokolku "Okta" ne gi 

prodade tie koli~ini, vo toj slu~aj Vladata na Republika Makedonija e obvrzana po 27 

dolari za sekoj ton neprodaden mazut da nadoknadi na "Okta", odnosno na stranskiot 

investitor. 

  ^etvrtoto pra{awe e pra{aweto na transportot na naftata niz 

naftovodot koj e odobren 25 dolari. Prakti~no za pet godini i natamu 19 dolari. A 

prevozot so `eleznica ~ini, vo toa vreme ~ine{e 24,3 dolari. Toa zna~i deka 
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izgradivme naftovod koj treba da bide poskap za prevozot na nafta od prevozot 

so `eleznica i so toa na `eleznicata i skrativme prihodi nekade okolu 40% od 

vkupnite prihodi, toa se okolu 15 milioni dolari.  

  Ponatamu, vo ovoj dogovor e pra{aweto na izdavaweto na dr`avnite 

garancii sprema stranskiot investitor za koj ova Sobranieto na Republika 

Makedonija e iformirano samo vo blanko forma, no ne e informirano vo delot na 

posledicite koi mo`at da nastanat. Vladata na Republika Makedonija gi vodi 

razgovorite so strate{kiot investitor so namera ovie klauzuli da gi promeni vo 

pravec na toa tie klauzuli da ne pretstavuvaat bariera odnosno dogovorot da 

prodol`i, no da se izmeni, tie da pretstavuvaat edni normalni uslovi kako za site 

{to stopanisuvaat vo ovoj vid na biznis vo Centralna i Isto~na Evropa, Vo Evropa i 

t.n. Zna~i, vo toj pravec Vladata na Republika Makedonija gi vodi razgovorite i se 

dodeka traat razgovorite, nie nastojuvame da ne dolevame, da re~am, sakame da go 

dr`ime problemot da go re{ime vo korist na Republika Makedonija, bidej}i ovoj 

problem ako ostane vaka, }e bide problem za slednite verojatno 16 godini, bidej}i 4 

godini pominaa od dogovorot.  

  Toa e edniot del na problemot. Vo samiot dogovor e postaven nad 

instituciite na Republika Makedonija i vo toj del sakame da napravime odredeni 

promeni. Ne bi sakal da gi komentiram sega rezultatite od dosega{nite pregovori, 

bidej}i mislam deka toa e pra{awe na pregovorite, treba da gi ostavime da se vodat 

takvi kako se vodat do odreden vremenski period, sigurno do koj Vladata na 

Republika Makedonija }e ima trpenie tie razgovori da se vodat za da mo`e posle 

eventualno da prezema i odredeni avtonomni merki. 

  [to se odnesuva do Mami Doil, vo Dogovorot koj e potpi{an prevideno e 

pome|u Vladata na Republika Makedonija i strate{kiot investitor LP  Balkanika da 

se isklu~i dogovorot, no posle toa so aneks povtorno se vra}a toj dogovor. Sporot e 

izguben vo London od strana na LP  Balkanika "Okta". No sega se vodi nov spor vo 

Republika Makedonija, toa e LP Balkanika majkata ja tu`i }erkata "Okta". Toj spor se 

vodi vo makedonskite sudovi. Za toa se pribiraat argumenti. Ne bi mo`el apsolutno 

da predviduvam {to e toa {to }e se slu~i ponatamu. No, sekako sporot }e bide vo 

sudovite vo Republika Makedonija okolu doka`uvaweto, okolu argumentiraweto za 

dogovorot, negovoto postoewe, odnosno eventualno negovoto nepostoewe na dogovorot 

i negovata primena, odnosno negovata neprimena vo periodot od 1993 godina pa 

navamu.  

LILJANA POPOVSKA:  

  Gospodine @ernovski, dali ste zadovolen od ovoj odgovor? 
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ANDREJ @ERNOVSKI: 

  Zadovolen sum od odgovorot. Jas mo`am samo da posakam ovaa Vladata na 

Republika Makedonija da gi popravi site gre{ki {to se napraveni od strana na 

va{ite prethodni kolegi spored postignatiot dogovor i da posakam sporot me|u 

majkata i }erkata da izleze vo na{a korist, bidej}i makroto o~igledno go nema vo 

Republika Makedonija. 

 

LILJANA POPOVSKA:  

  Slednoto pra{awe be{e isto taka upateno vo Vladata na Republika 

Makedonija, ili na ovoj na~in odgovorivte i po  dvete pra{awa. 

 

ILIJA FILIPOVSKI: 

  Prakti~no, jas dadov odgovor na dvete pra{awa. Neznam pratenikot dali 

e zadovolen od odgovorot. 

 

 

ANDREJ @ERNOVSKI: 

  [to se odnesuva do vtoriot del, odnosno do vtoroto pra{awe, jas ne sum 

zadovolen, odnosno ne dobiv odgovor. Jas postaviv pra{awe, dali nekoj }e odgovara za 

taka sklu~eniot i taka potpi{an dogovor od strana na Republika Makedonija? 

 

PETAR GO[EV: 

  Do stignuvaweto na odgovornosta potrebni se odredeni postapki i 

proceduri. I kolku {to sum informiran nadle`nite organi rabotat na aktivirawe na 

site informacii i dokazi {to e napraveno vo vrska so seto toa, ne samo vo vrska so 

ovoj slu~aj, tuku i povrzano so vkupniot problem {to Republika Makedonija ja naredi 

na ~elo na najkorumpiranite dr`avi vo Evropa. 

 

LILJANA POPOVSKA:  

  Ima zbor pretstavnikot od VMRO-DPMNE, gospodinot Spiro Mavrovski. 

 

SPIRO MAVROVSKI: 

 Blagodaram gospo|o potpretsedatel. Jas bi sakal od prethodnoto pra{awe i 

iznesenite tvrdewa na  gospodinot pratenik @ernovski koj {to se povikuva na  

me|unarodnata krizna grupa i ja citira tuka i se slu`i so zborovi idioti i neznam 
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u{te {to . Istata sigurno ne e ni institucija na Republika Makedonija nitu organ 

vrz koj {to treba da se povikuvame i da go pobaruvame pazatoa }e zamolam takvi 

izjavi, takvi najavi i citati da ne se upotrebuvaat vo ovoj dom. 

 Jas bi sakal prvoto pra{awe da go postavam direktno do gospodinot Branko 

Crvenkovski od Inicijativniot odbor na TAT koj se obra}a direktno do nego preku 

mene kako pratenik. 

 Inicijativniot odbor na TAT po kojznae koj pat vam i na gospodinot Nikola 

Popovski vi se javuva so cel da prestanete da se pravite gluvi za na{ite javni barawa 

i slepi za na{ite te{ki problemi. 

 Vie kako da zaboravivte deka vo Bitola bezbroj pati dojdovte li~no da go 

pobarate na{iot glas vetuvaj}i ni na site javni nastapi se i se{to, a preku televizija 

Orbis dadovte izjava deka dolgogodi{niot gor~liv problem TAT }e go re{ite kako 

{to treba, dokolku dojdete na vlast. 

 Va{iot partiski kolega sega ve}e pretsedatel na Sobranieto Nikola Popovski 

javno ni veti na site mesta kade se kandidira{e, deka za TAT-ovci najmalku {to }e 

napravi e da ne vklopi vo starata devizna za{teda. I dvajcata toa go napravivte vo 

periodot koga konvertibilnite ssertifikati imaa cena 47,49%. Tvrdevte deka e toa 

nepravedno re{enie i deka ako dojdete na vlast }e bidete popravedni so nas 

priznavaj}i deka bitkata so gospodinot Qub~o Georgievski ja izgubivte vo 1998 godina 

tokmu zaradi TAT. 

 Denes ve pra{uvame {to od toa napravivte do sega. Ne sakate so nas da 

razgovarate iako baravme toa da se slu~i pred famozniot 15 septemvri 2002 godina 

koga nie {teda~ite na TAT, a verojatno sega i celiot makedonski narod go proglasuva 

za den na `alost. Od 47 do 49% vrednosta na sertifikatite ja svedovte samo na 21% 

so tendencija na natamo{no namaluvawe. Dali mislite so na{ite makotrpno 

spe~aleni pari da ja izbavite Makedonija od kalta. Sekoja ~est  bi vi  rekle  no osven 

kriminal drugo ni{to ne caruva na ovoj makedonski prostor, a nie, bidej}i ne sme 

kriminalci, tuku vredni i ~esni gra|ani, {teda~i, no kako da vi pre~i toa. Ovaa na{a 

tragedija ni se slu~uva isklu~ivo po va{a vina smisleno, namerno go izmislivte 

noviot na~in na proda`ba na udelite i akciite na dr`avnata, a hartiite od vrednost 

so koi, za `al, namesto da ja zgolemat svojata vrednost, tie celosno ja izgubija. 

 Sakaj}i da se oslobodite od svojot dr`aven imot koj vsu{nost e naroden, kako 

da sakate da go iscedite i posledniot atom za egzistencija samo da se odr`ite na 

vlast bez da ja prelistate istorijata i da vidite deka i najarogantnite diktatori ne 

uspeale da se dr`at na vlast edinstven koj vlasta ja dava, a isto taka ja zema e 

narodot. 



 I/34.-
 Mo`ebi }e postignete da se oslobodite od dr`avniot imot, no }e ostanete 

i bez narod. I pak }e nemata mo`nost da vladeete. So ~udna tendencija im dadovte 

apsolutna prednost na kupuvawe akcii i imot {to go poseduva dr`avata na 

gotovinskoto ke{ pla}awe. 

 Vo prvata sesija na trguvawe na berzata isklu~ivo rabotite so gotovi pari duri 

odposle im davate mo`nost na va{ite vrednosni hartii vo koi spa|aat i na{ite 

sertifikati koi imaat ograni~ena vrednost. Toa zna~i namerno ne turkate vo 

smisleni gubitoci, mislej}i deka so toa }e ja spasite dr`avata i apetitite na va{ite 

partiski biznismeni. Dobro znaete i vie i site vo Vladata i partijata  deka 

apsolutno ni ja uskrativte edinstvenata mo`nost koja ja imavme, a toa e kupuvawe na 

akcii. So va{ite birokratski slu`bi vo instituciite na sistemot ni dadovte 

mo`nost da kupime ne{to, a ne ni dadovte prilika da go storime toa. U{te na startot 

ne obespravivte so toa {to ja obezvrednivte vrednosta na sertifikatite so namera 

celosno da gi izgubime kako hartii namesto da ni dadete apsolutna prednost vo 

kupuvaweto, bidej}i nie ni{to drugo so niv ne mo`eme da kupime. 

 Rekovte deka }e ja zgolemite vrednosta na sertifikatite, a toa zna~e{e da ne 

bide ponisko od 50%, deka preku javnoto pretprijatie za stopanisuvawe }e mo`eme da 

kupime dr`avni i privatni stanovi, du}ani, kupuvawe na gradskoto zemji{te. Site 

ovie predlozi bea proizneseni na sredbata so gospodinot Nikola Popovski. Treba{e 

da gi razrabotite i ozakonite. 

 Toa {to ne mo`e da bide po na{a `elba ete neka se ispolni va{ata. Ako i na 

najnepismeniot mu e jasno deka so pari sekade i se mo`e da se kupi, vam i nam toa ni e 

u{te pojasno, kako {to treba da vi bide jasno pred da dojdete vo Bitola da se 

pogledate vo ogledalo dali imate obraz da im pogledate na {teda~ite na TAT vo o~i, 

a niv gi ima skoro vo sekoe semejstvo vo Bitola dali kako direktni `rtvi ili kako 

indirektni bliski rodnini i prijateli. 

 Zatoa ve pra{uvame gospodine Crvenkovski {to napravivte so nas i zo{to, koja 

e va{ata korist od toa, dali e toa blagodarnost za na{ata dolgogodi{na upornost, 

dali toa e blagodarnost {to vi gi prostivme gre{kite napraveni vo 1998 godina ili 

toa e osveta {to ve simnavme od vlast i ve pu{tivme na popraven. Se odnesuvate kako 

da se vrativte na vlast od li~ni ambicii da go pobedite va{iot rival Qub~o 

Georgievski, a ne da go spasite ovoj narod od te{kata situacija i go ispolnite toa {to 

go vetivte. 

 Edna narodna pogovorka veli "So laga aga ne biduva". Tokmu taa laga {to ne 

snajde so vas e pogolema za najmalku 200% od onaa so prethodnata Vlada. Onie {to vi 

se umilkuvaat {to do v~era bea so prethodnata vlast za raka sega normalno vi se 
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dodvoruvaat vam ne pra{uvaat zo{to vi  veruvame. Kako ~ovek odgovorete mi 

zo{to. Dokolku na{iot problem go ostavite kako nedogasnat ogan i na krajot na mesec 

avgust za da mo`ete da go eksploatirate po izborite koi }e sledat, bidete sigurni 

deka najmalku {to }e storime e celosno da ve eliminirame od politi~kata scena i da 

ve zabele`i istorijata na makedonskiot narod kako  ~ovek koj mu go nanese najte{kiot 

udar od negovoto postoewe. 

 Bi ka`al i toa deka aferata TAT za razlika od pratenikot koj pred malku 

govore{e be{e afera od 140 milioni dolari, Kozjak afera od 100 milioni, na{ite 

ministri koi vo skoro vreme kupija najskap benzin vo Evropa i ne ka`aa kolku gi 

o{tetija gra|anite na Republika Makedonija, gospodinot Go{ev koj pred malku znae{e 

koga po~na korupcijata zaboravi dea 1994 godina stoe{e pred nas na binata, a pozadi 

nas bea snajperite na ovaa partija so koja deneska  ... 

 

LILJANA POPOVSKA: 

 Gospodine Mavrovski sega preminuvate na vtoroto pra{awe za da mo`at 

ministrite da ve sledat. 

 

SPIRO MAVROVSKI: 

 Da, vo odnos na ova {to zna~i TAT. 

 

LILJANA POPOVSKA: 

 Ova vtoroto mu go upatuvate na gospodinot Go{ev, bidej}i nego go spomnavte. 

 

SPIRO MAVROVSKI: 

 Ne, ne, kako pra{awe za aferata TAT do gospodinot Branko Crvenkovski. 

 (Reakcija od strana na pratenicite i opomena od pretsedava~ot). 

 Dali mo`am da go zavr{am pra{aweto? 

 

LILJANA POPOVSKA: 

 Kolegi, vo red e ima pravo  od 10 minuti za tri pra{awa, spored Delovnikot, 

odi na vtoroto pra{awe. U{te ne se izminati 10 minuti. 

 

SPIRO MAVROVSKI: 

 Gospo|o potpretsedatelke, 

 Ne go prekinavte kolegata za "idioti" i drugi raboti, a me prekinuvate vo ekot 

na moeto pra{awe. 
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LILJANA POPOVSKA: 

 Jas samo pra{uvam dali preminuvate na vtoroto pra{awe. 

 

SPIRO MAVROVSKI: 

 ]e ka`am koga }e bide vtoroto pra{awe. Sega zboruvam za TAT. 

 

LILJANA POPOVSKA: 

 Nema problem, prodol`ete na vtoroto pra{awe. 

 

SPIRO MAVROVSKI: 

 Dobro, no vremeto pominuva. Zna~i, gospodinot Go{ev stoe{e pred nas na 

binata, a pozadi nas bea snajperite na ovaa partija so koja deneska praktikuva vlasta. 

Tokmu poradi toga{nite negovi viduvawa deka e toa partija od apa{i. Tolku za toa 

{to narodot misli i koi  soznanija gi ima. 

 Dali i koga gospodinot Crvenkovski }e podnese ostavka tokmu pradi toa {to 

negovite ministri voop{to ne pomisluvaat da podnesat i pokraj site gre{ki za koi e 

normalno da go napravat toa. Toa e prvoto pra{awe. 

 Vtoroto pra{awe do gospodinot minister za vnatre{ni raboti Hari Kostov. 

 Se blokiraat patni pravci od `itelite na Brest, Malino Maalo, Tanu{evci, 

tetovsko, kumanovsko, nepara sekoga{ reagira{e poka`uvaweto na ministerot humano 

bez upotreba na sila i pokraj blokadite od  den ili dva ne upotrebi sila kako {to 

re~e i samot i pokraj toa {to mo`e{e po negovo ka`uvawe da upotrebi tehni~ki 

sredstva, helikopteri, tenkovi i neznam {to i fizi~ka sila i da gi vklu~i 

specijalnite edinici. No, za `al, takva intervencija se slu~i pred Sobranieto na 

Republika Makedonija pri protestot na otpu{tenite rabotnici od ESM, koga se 

upotrebi prekumerna sila, a vedna{ posle toa site otpu{teni rabotnici na spisokot 

bea povikani vo MVR Bitola da potpi{at izjavi deka nema da gi blokiraat pati{tata 

niz Bitola i okolinata zatoa {to mo`e da bide zagrozeno nivnoto zdravje pri 

intervencijata na policijata. 

 Dali ova pravilo va`i za site gra|ani na Republika Makedonija ili samo za 

makedonskiot narod, spored nekoj ~len od Ohridskiot dogovor {to jas ne go znam. Toa e 

vtoroto pra{awe. 

 Tretoto pra{we e do ministerot za ekologija. 

 Pred nekoja sednica imavme mo`nost da slu{neme od ministerot za ekologija 

edna smela izjava deka vo REK Bitola }e se raboti na desulfurizacija vo TEC. 
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 Go pra{uvam dali e aplicirano, dali ima nekoi novi momenti vo istoto i 

koga bi trealo da go vidime krajot na ovaa akcija koja e za pozdravuvawe. 

 Vtora podto~ka, deponiite vo zapadniot region Prilep-Ohrid  koi se na samiot 

regionalen pat Prilep-Ohrid i deponijata  Meglenci koja se nao|a vedna{ do rudnikot 

Suvodol so svojot na~in na rabota se uni{tuva celata okolija i priroda okolu niv i 

zagaduva~i na prostorot na koj `iveat, rabotat ili se dvi`at ogromen broj na lu|e. 

 [to predviduva Ministerstvoto da prezeme za re{avawe na ovoj problem i  

 Treto podpra{awe e FENI. Znaeme deka e privatiziran vo koj rabotat stranski 

kompanii (reakcija od strana na pratenicite poto~no od gospodinot Jani Makraduli 

deka postavuva mnogu pra{awa). 

 

LILJANA POPOVSKA: 

 Gospodine Mavrovski ova e vo sklop na pra{aweto za ministerot za ekologija? 

 

SPIRO MAVROVSKI: 

 Jani,  jas ne znam ako si ti minister za ekologija treba tebe da ti postavam, 

mislam deka e vo kontekst na ekologijata... 

 

LILJANA POPOVSKA: 

 Kolegi ve molam nemojte so li~ni prepukuvawa. Povelete dovr{ete. 

 

SPIRO MAVROVSKI: 

 FENI, koj znaeme deka e privatiziran, rabotat stranski kompanii koi sigurno 

se obvrzaa da se gri`at za ekologijata okolu FENI. 

 Dali e postaven monitornig sistem i opredeleni merni to~ki koi }e ka`uvaat 

za zagadenosta, dali se postaveni regulatorni filtri za za{tita, zatoa {to spored 

informaciite od Kavadarci smrtnosta na novorodenite e zgolemena, a voedno se 

pojavuvaat bolesti koi se vo sferata na profesionalnoto zaboluvawe. 

 Blagodaram gospo|o potpretsedatelke, no mislam deka pratenicite, kako {to 

mo`ev da bidam strpliv treba isto da bidat strplivi i da gi doslu{aat pra{awata 

ako gi interesiraat, a bidej}i obra}aweto e do Vladata ne do pratenicite taka {to 

slobodno mo`at da ja napu{tat sednicata. 
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LILJANA POPOVSKA: 

 Gospodine Mavrovski se e vo red, me|utoa, ako ve}e zabele`uvame za silni 

formulacii na edni, bi trebalo i samite da se pridr`uvame na toa, no vo krajna 

linija toa e pravo na izbor i stil na izrazuvawe. 

 Odime so odgovor na pra{aweto. 

 Prvoto pra{awe be{e upateno do premierot, no bidej}i toj ne e tuka, 

pretstavnik na Vladata e potpretsedatelot gospodinot Go{ev. 

 

SPIRO MAVROVSKI: 

 Dali mo`e premierot vo pismena forma da mi odgovori? 

 

LILJANA POPOVSKA: 

 Prisuten e potpretsedatelot. 

 

PETAR GO[EV: 

 ]e vi odgovoram sega, pa ako ne ste zadovolen }e barame drugi re{enija za vas 

gospodine pratenik. 

 Bidej}i vie nemavte namera da pra{uvate gospodine Spiro Mavrovski, vie 

imavte namera so ovie pra{awa da dr`ite edna besprimerna demago{ka lekcija eve 

jas nakuso }e vi ka`am, bidej}i mnogu pati koga postavuvate pra{awa, neumorno 

postavuvate pra{awa,  mene mi se dopa|a toa, isto taka da nemate namera da postavite 

pra{awe,  tuku imate namera da prodavate demagogii i da poka`uvate fantasti~en 

talent za zaborav na toa {to se slu~ilo do v~era. Fantasti~en talent za iskrivuvawe 

na argumentite. 

 Sega sakam ne{to da vi ka`am. Bidej}i upativte i nekakvi pra{awa koi {to 

zadiraat i vo moite eti~ki karakteristiki, koalicii, pa {to sum rekol, pa kako sum 

rekol, eve }e vi ka`am najdirektno i najodgovorno . Od onaa govornica 100 pati sum 

rekol {to sum rekol do 1998 i od 1998 do 2003 godina ni{to ne sum povlekol nitu sum 

poreknal. 

 Korupcijata be{e prisutna dolgo vreme vo Makedonija i dolgo vreme se 

razviva{e vo Makedonija i koga ima{e pojavi na korupcija zboruvav protiv pojavite na 

korupcijata. Me|utoa, postoi eden fakt vo mojata opservacija  ne samo vo mojata, vie se 

soglasuvate ili ne, priznavata ili ne, prifa}ate ili ne, a toj fakt e deka pogolem 

apa{luk i aramiluk od izminatite ~etiri godini ne se slu~il na prostorot na 

Makedonija i toa go povtoruvam i najodgovorno i najargumentirano. Dali }e se slu~i 

pogolem vo naredniot period i vo narednata nesre}na istorija na makedonskiot narod 
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}e vidime, no fakt e deka pogolem apa{luk i aramiluk ne se slu~il i toa se 

dokumentira sekojdnevno i toa }e se dokumentira sekojdnevno vo naredniot period. 

Toa e generalnata rabota {to sakam na po~etokot da vi ja ka`am. 

 Vtorata rabota vo vrska so va{ata golema demagogija, golemo licemerje, 

nevideno licemerje e faktot {to havatijata TAT se slu~i vo godinite koga Makedonija 

ja konsolidira{e za prv pat svojata samostojna centralna Narodna banka. Koga se 

instaliraa po~etocite na superviziite i kontrolite koi ni den denes ne se dovolni 

za da mo`at da isklu~at rizici od takov vid vo finansiskiot i bankarskiot sistem na 

Republika Makedonija. Se razbira, se vode{e dolg proces vo vrska so taa afera. 

 Mojot li~en stav nikoga{ ne bil TAT da se re{i na na~in kakov {to se 

re{ava{e vo poslednive ili se obiduva{e da se re{i od strana na politi~kite 

demagozi, politi~kite la`govci i lu|eto bez tro{ka etika koi celo vreme 

manipuliraa so makata na tie lu|e koi gi izgubija parite za nekoi se razbira 

apsolutno dlaboko so~uvstvuvam, ama za nekoi {to gi izgubija ne so~uvstvuvam ni 

tro{ka zatoa {to izgubija i tu|i pari i lesno zaraboteni pari i na lakom na~in da 

dojdat do nekakvi kamati koi ne mo`e ni edna banka, ni edna {tedilnica da gi plati. 

 Mojot na~in nikoga{ ne bil da se re{i na toj na~in so nikakva manipulacija, a 

da ve potsetam deka pred 1998 godina va{iot lider potpi{uva{e dogovori javno deka 

problemot na TAT }e go re{i, }e im gi vrati parite na site, slikaa mnogu kameri, mnogu 

lenti se potro{ija za toa, se potpi{uvaa dogovori edna{, dvapati, tri pati za da gi 

dobiete glasovite na lu|eto od TAT za izborna manipulacija potpi{uvavte dogovori i 

vo izminatite ~etiri godini ne go re{ivte toj problem so TAT, ne im gi vrativte 

parite. Ne gi kaznivte tie {to ja napravile aferata TAT, a gi imavte site 

instrumenti vo race, toa ne go napravivte odnsno va{ata Vlada gospodine Mavrovski 

toa ne go napravi. Zo{to ne go napravi seto toa gospodine Mavrovski, zo{to gi 

la`e{e, zo{to potpi{uva{e dogovori, zo{to pred sekoi izbori taa va{a partija i 

vlada im vetuva{e takvo i takvo re{enie na lu|eto od TAT. 

 Na krajot na mandatot povtorno pred izbori vie go donesovte re{enieto za 

sertifikat. Mojot stav nikoga{ ne bil takov vo eden zdrav finansiski sistem rizikot 

mora da go podnesuvaat site i onoj {to {tedi i onie {to se zadol`eni da ja 

kontroliraat rabotata za da ne dojde do kriza bankarska institucija, finansiska 

institucija i dr`avata so svojot procent koja nosi zakoni, kako {to e na primer 

Zakonot za rezervi za depoziti na {teda~ite za osiguruvawe na deponiranite pari. 

Zdrava politika taka go rasporeduva rizikot od seto toa. Za taa zdrava politika 

sekoj den ni delat lekcii finansiskite eksperti od svetot, no zaradi izborni 

manipulacii postojano se nudea drugi re{enija, a tie drugi re{enija vie ne gi 



 I/40.-
ponudivte, no samo gi upotrebuvavte za manipulacija. Mo`ebi vetuvawata na 

nekoi lu|e od opozicijata vo predizborniot period da se zajakne pozicijata na 

sertifikatite, da se zgolemat na~inite na koristewe na ovoj vid na hartii od 

vrednost i tn. }e se realizira{e polesno ako, se razbira, ne konstatiravme koga 

dojdovme dramati~ni nedostatoci na sredstva vo Buxetot, dramati~ni dolgovi 

napraveni bez sram i perde, dramati~no ograbuvawe na javnite pari za {to vie ne 

sakate da zboruvate, sakate da ni dr`ite lekcii od toj vid, dramati~na 

involviranost na va{ite prvi lu|e {to ja vodea partijata vo korupciski aferi od 

nevideni razmeri do sega i na dramati~no drzok na~in da se manifestira 

raspolagaweto so takvi pari i vie seto toa sega sakate da go zzboravite i dr`ite 15 

minutna tirada za moralot i etikata na nekoi drugi lu|e ovde vo ovaa vlast, pa i mene 

me spomnuvate vo ramkite na seto toa. 

 Gospodine Spiro Mavrovski problemot ne go re{ivte, gi la`evte lu|eto. Toj 

problem ne mo`e{e nikoga{ da se re{i i ne treba{e da se re{i na takov na~in na 

kakov gi la`evte lu|eto. Se razbira pra{aweto stoi otvoreno dali soodvetno se 

kazneti site {to go proizvele toj problem, dali se dovolni onie presudi koi se 

izre~eni i koi gi znae javnosta, dali ima i nekoi drugi i tn., no isto taka imavte 

vreme od ~etiri godini seto toa dobro da go napravite, bidej}i se slu~ilo vo eden 

drug period, a ne vo periodot koga be{e na vlast va{ata koalicija. Da ne ve 

potsetuvam sega so kogo VMRO-DPMNE zboruva{e deka nema da koalicira, kogo se }e 

isteruva{e od ovaa dr`ava, na krajot so kogo se se zdru`i da napravi koalicija i 

kakvi se dogovori napravi vo vrska so Makedonija. Sakate da zboruvame za tie 

raboti? Sakate da zboruvame za kartite koi se sostavuvale vo vrska so Makedonija od 

va{ite ~elnici? Sakate da zboruvame za orientacijata na va{ite ~elnici i za 

promena na imeto, a zboruvaj}i pred toa za predavnici deka sakaat da go promenat 

imeto? Sakate da zboruvame za celiot la`en patriotizam {to go prodava va{ata 

partija? 

 Kako ne vi e stram?! Na sekoja sednica vakva debela demagogija da prodavate. . .   

 (Reakcii vo salata)  

LILJANA POPOVSKA: 

 Dobro, kolegi Ve molam.  

PETAR GO[EV: 

 Kako ne vi e stram.  

 Spored toa, spored toa, prestanete da manipulirate so toa pra{awe. Po~inaa 

prili~en broj lu|e vo vrska so tie problemi. Ne gi re{ivte tie problemi. Sega{nata 

vlada, so ovie buxetski obvrski, so ovie buxetski deficiti {to se napraveni, so ovaa 
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nu`nost za finansiska konsolidacija {to mora prvo taa da se napravi, pa potoa 

se drugo ponatamu, ne mo`e na ovoj na~in da deli pari. Toa {to mo`e da napravi e 

zgolemuvawe na pobaruva~kata na sertifikatite, na hartiite od vrednost so celiot 

ovoj pa}et na ponuda na brza privatizacija na seto ona {to e ostanato i ve}e ima 

podatoci za zgolemuvawe na vrednosta na hartiite od vrednost. Ve}e nad 60% se 

dr`avnite obvrznici koi {to pa|aat i kaj certifikatite se zgolemuvaat. Da ja 

prodol`ime taa politika da mo`at lu|eto {to pomalku {teta da imaat od seto toa.  

 Me|utoa, re{enieteo e va{e. Nameto da donesevte vakov vid na hartii od 

vrednost, zo{to pred izborite ne donesovte drug vid hartija od vrednost? Napravivte 

milion  gluposti, mo`evte u{te edna plus, na {teta na buxetot i na {teta na site 

gra|ani, za alimentirawe na {tetata na edna potesna grupa na gra|ani koja {to e 

golema, koja {to ja znaeme, {to im predizvika milion li~ni frustracii na tie lu|e. 

Me|utoa, Vie seto toa ne go napravivte. I, sega ni dr`ite lekcii koj so kogo se 

sretnal. Koj od vas so kogo se se sretnal, mene mi e mnogu ubavo poznato. Zaboravete gi 

tie pra{awa. Ona {to ste go pravele na polo{ na~in, nemojte da go pripi{uvate na 

drugi koi ili ne go pravele ili vo mnogu popristojna merka go pravele.  

 Blagodaram.  

LILJANA POPOVSKA: 

 Blagodaram na iscrpniot odgovor.  

 Dali gospodinot Spiro Mavrovski e zadovolen.  

SPIRO MAVROVSKI: 

 Jas neznam {to e odgovorot od g-dinot Go{ev. Odr`a ovde edno politi~ko 

predavawe pove}e od polovina ~as, za razlika od moite 10 minuti {to gi imam kako za 

pravo.  

 Jas,  samo prvo }e ka`am nekolku zabele{ki vrz ona {to toj go iznese. Pred mene 

e ova {to go ka`uvav e to~no, od Inicijativniot odbor na TAT i }e vi go predadam 

vedna{ posle na{eto zavr{uvawe na ovaa na{a diskusija.  

 Vikate problemot da se re{i. Problemot, to~no, gospodine Go{ev da se re{i, no 

ovoj problem ne treba{e ni da se napravi. Znaete koj i kako go napravi i od ovaa 

govornica koj zboruva{e za oktopoti i koj kogo }e fati.  

 Za `al, imate pravo samo vo edno, za vladeeweto na VMRO-DPMNE vo ~etiri 

godini ne be{e zatvoren nikoj. I sega imate pravo da zboruvate deka se site apa{i i 

aramii, no kriminalot nikoga{ ne prestanuva. Zna~i, i posle ovie dve-tri godini 

kolku }e bidete na vlast, povtorno }e bide aktuelno seto ona {to e napraveno 

kriminalno. Zatoa, nemojte da se se}irate, se }e se najde i }e se doka`e.  
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 Velite celo vreme "}e se doka`e" "}e se dokumentira". Koristite "}e se" 

{to e idno nesvr{eno vreme. Dali ke se doka`e, ke vidime.Edna afera od 140 

milioni koga ne doka`avte ni{to i nekoj zavr{il tri meseci ili dve godini vo 

zatvor, zna~i toga{ e vo red. ]e vidime {to ponatamu }e se slu~uva.  

 Aferata ja napravi i parite gi ukrade SDS - 1996 i 1997, a VMRO gi vrati 

parite {to SDS gi ukrade. I toa e fakt i toa e vistina g-dine Go{ev. Kolku sakate vie 

da ja ubeduvate javnosta deka toa ne e taka, zna~i, to~no e taka. Deka VMRO i pokraj 

nikaka krivica gi vrati parite na {teda`ite od TAT.  

 Zboruvate za rizik. Sekoj gra|anin treba da go snosi sopstveniot rizik. No, vie 

kako ~ovek od finansii i ekonomija treba da znaete da im ka`ete na lu|eto koga 

investiraat i davaat pari kolkav e nivniot rizik za da mo`at ponatamu da opstojat 

ili da rizikuvaat. Vo momentite koga tie lu|e rizikuvaa, g-dinot Kiro Gligorov, 

toga{en pretsedatel na RM, za dve godini g-|ata direktor na bankata TAT be{e 

proglasena za najuspe{en biznismen na Makedonija. Na kogo vie }e mu veruvate. Ako gi 

imavte tie  pari. Sigurno ne mene, tuku na g-dinot Kiro Gligorov i nejzinoto  

proglasuvawe za najuspe{en biznismen, {to e mnogu normalno.  

 Zna~i, u{te edna{ e donesen toj narod vo zabluda za da mo`e da gi vlo`i tie 

sredstva. I, zna~i mnogu dramatizirate. Se e za vas dramati~no, se e ostaveno kako 

{to tuka mnogu pati spomnuvate ESM koe {to ima pobaruvawe od 210 milioni i 

dol`ni~ki odnosi od 60 milioni za vas e seto toa crna dupka. Kako finansier treba 

da znaete mnogu podobro od mene deka ima vi{ok na pobaruvawa od 150 milioni i po 

zavr{na smetka zavr{eno pozitivno.  

LILJANA POPOVSKA: 

 Gospodine Mavrovski trite minuti samo {to istekoa.  

SPIRO MAVRVOSKI: 

 Vo red.  

 I, samo u{te edno, ka`avte deka tie konvertabilni sertifikati {to se dadeni 

na narodot prtstavuvale nevidena glupost. Ako toa e glupot i ako vie li~no, zaedno so 

g-dinot  Crvenkovski i g-dinot Nikola Popovski im vetuvavte na tie lu|e deka }e 

najdete mnogu podobro re{enie i tuka od ovaa govornica. . .  

LILJANA POPOVSKA: 

 Gospodine Mavrovski ve}e vi iste~e vremeto.  

SPIRO MAVROVSKI: 

. . . povtorno me|u mene i vas ima{e edno pra{awe za TAT vo koe {to me uveruvavte 

deka MMF e toj koj ne vi dozvolil. . .  

 (potpretsedatelkata predupreduva so yvon~eto) 
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. . . i posle razgovorite ne re{ivte ni{to od seto toa, jas neznam {to ponatamu. . .  

LILJANA POPOVSKA: 

 (so predupreduvawe so yvon~eto) gospodine Mavrovski ve molam, g-dine 

Mavrovski. . .  

SPIRO MAVROVSKI: 

. . .  razgovaram so vas, zatoa nemojte ni{to da dramatizirate narodot }e si go ka`e 

svoeto, ostavete da go donesat zaklu~okot lu|eto. . .  

LILJANA POPOVSKA: 

 G-dine Mavrovski, jas ve molam, da se dr`ime vo nekakvi ramki {to se 

propi{ani.  

SPIRO MAVRVOSKI: 

. . . nedramatizirajte. Posle dve godini }e dramatizirate.  

 Blagodaram g-|o potpretsedatelke zatoa {to od ona {to jas go pra{av kako 

pra{awe g-dinot Go{ev oddr`a tuka politi~ko predavawe i zatoa treba{e da go 

prekinete. U{te vedna{. Jas sum podgotven sekoga{ da razgovaram so g-dinot Go{ev, no 

ne na vakva sednica. . .  

LILJANA POPOVSKA: 

 Nema ograni`uvawe za odgovorot i sekoj minister ima pravo, dokolku misli 

poiscrpno da se iska`e, da se iska`e celosno.  

SPIRO MAROVSKI: 

. . .vi blagodram.  

LILJANA POPOVSKA: 

 I, sekoj minister ima pravo dokolku misli poiscrpno da se iska`e e vo red.  

 Jas ne{to bi ve zamolila. Gospodinot Nikola Popovski ne e prisuten tuka. Jas 

bi ve molela, dokolku imate pra{awa da gi upatite vo negovo prisustvo. Mislam deka 

ne e korektno da go spomnuvate vo kontekst vo negovo otsustvo.  

SPIRO MAVRVOSKI: 

 Jas da se izvnimam, tuka ne e prisuten gi g-dinot Crvenkovski, no g-dinot Go{ev 

si zede za pravo da odgovara vo negovo ime i . . .  

LILJANA POPOVSKA: 

 Da, da, me|utoa do pretsedatel na Vlada postavuvate. . . 

SPIRO MAVROVSKI: 

. . . za g-dinot Crvenkovski  g-dinot Go{ev ka`a deka e najgolem apa{. . .  

LILJANA POPOVSKA: 

. . . g-dine Mavrovski ve molam da ne gi me{ame lon~iwata. 
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 Do ~lenovi na Vlada se postavuvaat pra{awa i deneska e den tokmu za toa. 

Me|utoa, go spomnuvate g-dinot Nikola Popovski nadvor od kontekst, vo negovo 

otsustvo.  

Jas bi molela g-dinot Go{ev bidej}i imavtej potpra{awa, povelete.  

PETAR GO[EV: 

 Dobro, g-dinot Mavrovski, prodol`uva so svojot talent, moram da ka`am, 

prodol`uva so prikaskite {to si gi ima, {to si gi vrti,  neznam dali }e konstatiram 

deka mo`ebi i toj }e poveruva vo seto ova {to go zboruva. Tuka ne sum siguren dali i 

toj }e poveruva vo ova {to go zboruva.  

 Me|utoa, ne e va`no.  

 gospodine Mavrvoski, u{te edno da vi ka`am. 1998 godina, pred 1998 godina, 

istoto rakovodstvo od TAT dojde i kaj mene da potpi{uvame takov dogovor. Jas ne 

potpi{av takov dogovor. Potpi{a va{ata partija. Zna~i, potpi{a va{ata partija. Jas 

ne potpi{av. I jas rekov neka gi zeme VMRO DPMNE tie glasovi, samo neka go re{i 

problemot VMRO kako {to vetuva. Ne go re{ivte 4 godini. I sega prodol`uvate da 

zboruvate na taa tema.  

 A, {to se odnesuva do narodot, narodot ka`a 2002 godina {to ka`a. [to }e ka`e 

po 4 godini, }e vidime. @ivi i zdravi. I, {to }e se konstatira, koja vlast iskoristi 

kakva {teta napravila na Makedonija i kakvo dobro, isto taka }e bide evidentirano 

vo memorijata na narodot vo spisite i vo aktite i vo dokazite i vo kriminalnite 

identiteti i utvrduvawe, pak }e se vidi  i da sme `ivi i zdravi, pak }e zboruvame.  

LILJANA POPOVSKA: 

 Blagodram.  

 Odime na drugoto pra{awe, be{e upateno do ministerot za vnatre{ni raboti g-

dinot Hari Kostov.  

 Povelete.  

HARI KOSTOV: 

 Toa {to navistina im se voshituvam na pratenicite i ~lenovite na VMRO-

DPMNE e {to navistina umeat da izvadat edna teza, da ja povtoruvaat sto pati, 

mediumski da ja povtoruvaat, da ja povtoruvaat i na kraj da se slu~i deka mo`e bi i 10 

lu|e }e poveruvaat vo taa prikaska {to se povtoruva.  

 Ist e slu~ajot i so protetot na lu|eto koi bea proglaseni kako tehnolo{ki 

vi{ok od Elektrostopanstvo. Me|utoa, jas vo odgovorot po povod intervencijata na 

MVR pred Sobranieto odnosno pove}e bi rekol po povod samoodbranata na 

pripadnicite na MVR pred Sobranieto, }e se vratam malku nazad.  



 I/45.-
 Vo maj minatata godina, vo juni, se odr`aa, vo 2002 godina se odr`uvaa 

ekonomski okrugli masi, na koj {to masi u~estvuva{e toga{niot minister za finansii 

a sega{niot pretsedatel na VMRO DPMNE Nikola Gruevski so svoja ekipa i nekoi 

ekonomski eksperti itn.  

 Toa {to na tie razgovori ka`uvavme i mislam deka ako nekoj ima problem... 

 (dofrlawa od pratenicite)  

 Ako nekoj ima problem od spekt na toa kakva e procedurata so prateni~kite 

pra{awa bi mo`el da si go pogledne delovnikot i da pro~ita vo koj period ima pravo 

da postavi pra{awe, vo koj period i vo koe vreme pra{aniot ima pravo da odgovori, 

kolkavo e vremeto na negovata replika. Spored toa, bi molel da nema dofrluvawa i 

da nema objasnuvawa na toa {to jas sakam da odgovoram vo moeto pra{awe.  

 Spored toa, na tie okrugli masi u{te toga{ ka`uvavme deka e pregolemo 

optovaruvaweto na stopanstvoto, deka dr`avata vo ovie izminati godini 2002 - 2001 

pretera so danocite i taksite na stopanstvoto i naselenieto i deka toa stopanstvo ne 

mo`e da izvr{i. I, deka ne mo`e da se izdr`at neproduktivni vrabotuvawa vo 

administracijata vo javnite pretprijatija itn. Me|utoa, toga{ ni se ka`uvaa 

prikaskite deka ne e problem, ova stopanstvo eve poka`a deka i voen danok da mu 

vovedeme so 100 milioni evra  stopanstvoto mo`e bez nikakov problem da gi plati. 

Takva izjava mo`e da dade samo nekoj koj nitu eden den ne rabotel vo stopanstvoto, 

tuku direktno od nekoja kni`evnost, umetnost, doa|a na nekoi odgovorni mesta.  

 Uka`uvavme u{te vo maj, juni 2002 godina, deka toga{nata Vlada namerno ne saka 

da go sklu~i aran`manot so MMF i svetskata banka tokmu za da i se ovozmo`i vo toj 

predizboren perios da ovozmo`uva neproduktivni vrabotuvawa, neproduktivni 

tro{ewa, da pere pari, niz investicii, navodno za gradewe na {koli, na sportski 

sali itn. Jas ne gledam nitu edna sportska sala sega napravena. A, parite se 

potro{eni. Imame slu~aevi kade {to sega morame da imame vremeni situacii za 

navodno izgradeno {kolo od 45 milioni denari, a nema izvr{eno nitu dva milioni 

denari vo taa rabota.  

 (dofrlawa od mesto).  

 I, isto taka, imame toga{ i situacija vo koja {to jas ne uspeav nikoj da mi 

objasni dosega, 950 lu|e vo elektrostopasntvo ima{e vo periodot vraboteni juni i do 

izborite i posle izborite minatata godina. Ne uspeav da dobijam ete i od g-dinot 

Spiro Mavrovski, od toga{ toku pra{awa za elektrostopanstvo {to postavi, da ni 

objasni {to lani vo Elektrostopanstvo se zgolemi od juni do septemvri za da se 

vrabotat 950 du{i. Dali ima{e eden nov objekt pu{ten, dali ima{e zgolemena naplata 

na elektri~nata energija, dali ima{e zgolemeno proizvodstvo vo ramkite na 
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elektrostopanstvo pa da ima 950 du{i novi vraboteni, ili toa samo be{e 

zgri`uvawe na nekoi lu|e za koi imaat obvrska, pa doa|avme vo situacija vo 

elektrostopanstvo da imame sega vraboten pomo{nik na zamenikot na prviot 

kafekuvar. Toa e okolu politikata {to se sproveduva{e i zo{to dojde sega ovaa 

Vlada da mora da bara programi za racionalizacija ne samo vo Elektrostopanstvoto, 

tuku i vo zdravstvoto i vo obrazovanieto, zatoa {to celokupnata javna administracija 

e predimenzionirana i ova stopanstvo toa ne mo`e da go izdr`i. Orientacijata na 

ovaa Vlada e da go namali tovarot na stopanstvoto i da bide privatniot sektor toj koj 

}e ja ima inicijativata okolu natamo{nite vrabotuvawa, okolu  natamo{noto 

zgolemuvawe na ekonomskiot porast.  

 E, sega, posle ovie pri~ini da se vratam na pri~inata za protestot na lu|eto, 

taka nare~eno "lu|eto tehnolo{ki vi{ok, {to bea proglaseni za tehnolo{ki vi{ok od 

Elektrostopanstvo".  

 Bevme svedoci deka koga toa se slu~i pred Sobranieto, pogolem broj pratenici 

na VMRO izlegoa pred Sobranieto, o~igledno izlegoa,  me|utoa, ni{to ne vidoa. Zatoa 

{to nie gi podgotvivme i }e gi dostavime do site mediumi, pa i do VMRO DPMNE i do 

site politi~ki partii da mi poka`at ili ete i oni neka najdat edna snimka vo koja 

{to policijata bila taa koja {to prva udrila nekogo. A, na snimkite }e vidite deka 

duri 40 minuti pred bilo kakva reakcija na policijata da ima, od zadnite redovi na 

grupata {to be{e pred Sobranieto se frlaa kamewa, jajca, drugi materijali kon 

policajcite i kon zgradata na Sobranieto.  

 Policijata be{e trpeliva. Ne reagira{e ni{to vo toj moment. Nastana 

povlekuvawe na ogradite {to bea postaveni tamu napred, kako rastoanie pome|u 

policijata i lu|eto koi {trajkuvaa. Policijata duri i vo toj moment, da ka`am, 

nereagira{e, pa imavte deka del od ogradite bea preneseni duri nakaj "@ena park". 

]e gi vidite snimkite, }e vidite deka lu|eto koi navodno protestiraat i koi se 

navodno vraboteni i na listata od Elektrostopanstvo, a koi ne figuriraat na edno 

rabotno mesto tamu, }e vidite deka tie se prvite koi napadnaa na policijata. E, 

policijataj toga{ }e reagira. I }e reagira vo soglasnost so zakon, taka kako {to treba.  

I, razlikata vo toa {to vie go spomnuvate, dali e blokadata kaj Tanu{evci ili 

blokadata kaj Vejce. Nitu vo Tanu{evci, nekoj ja napadna policijata, zastanaa 20 du{i 

na kraj, toa e grani~en premin {to se otvora za potrebite na lokalnoto naselenie. Ako 

ne go sakaat, nema ni da go ima. Me|utoa, nikoj ne digna raka na policijata. A, ovde 

bevte prvi, tie vo prvite redovi koi prvo ja napadnaa policijata za policijata da 

reagira.  
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I Vtoro, policijata, imavte i na televiziskite snimki, ima{e samo 2-3 lu|e 

koi so palka, upotrebija sredstva za da potoa se poka`at snimki na televizija deka 

nvodno eden od povredenite ima grebanici na nogata. Jas pra{av i  ne mo`am da 

dobijam odgovor so kakov insrument mo`e policijata da udri nekogo tolku nisko dolu 

kaj stopalata i da mu napravi grebanica da pote~e krv. Toa ne e nitu intervencija na 

policijata, nitu ni{to, tukue toa od trgaweto na ogradite {to samite go pravea.  

Tolku imav za ova pra{awe. 

LILJANA POPOVSKA: 

 Blagodaram g-dine Mavrovski ili imate dopolnitelno pra{awe.  

SPIRO MAVROVSKI: 

 Pa vaka.  

 Posle 15 minuti politi~ka tirada od g-dinot Hari Kostov koj mislev deka e 

minister za vnatre{ni raboti, no izgleda se podgotvuva ili za premier ili za 

minister za ekonomija, mi objasni mnogu raboti. Mi objasni ne{to za sportskite sali, 

za {to neznam kolku znae, kako e, {to e, nekoj mo`e da gi dogradi, nekoj mo`e da gi 

ostavi taka, no od seto toa trpat mladite i sportot vo Republika Makedonija. Toa e 

definitivno. Ova kolku za po~etokot.  

 No sega, ova {to go pobaruvav i {to be{e odgovor {to go barav od g-dinot 

Kostov, a toa e slu~uvaweto pred Makedonskoto Sobranie, ako sem snimkite {to gi 

ima MVR g-dinot Kostov se pogri`il da vidi edna snimka od Sitel, specijalcite ili 

silite na specijalnata policija so pendrekot, tokmu pred mene udira ~ovek koj 

voop{to nitu napa|a nitu pak be{e vo sostojba da se brani. A, za `al, vo drugata raka 

dr`i pu{ka {to vo sekoj moment mo`e i pri udar od nekoj nevnimatelen da po~ne da 

puka i da ne otepa tamu i 20 i 30 lu|e.  

 Zo{to i kako se prefrli preku ogradata i {to tolku gleda{e vo tie lu|e tamu 

da mu ja zagrozat bezbednosta i `ivotot, treba da mi ka`e g-dinot Hari Kostov, a 

snimkata, sigurno }e ni pomogne g-dinot Ivanov od Televizija Sitel, da mu ja 

prosledime i mo`e mnogu dobro da se vidi se {to se slu~uva{e.  

 Toa e prvata rabota, objasnvuaweto deka gospodata vo Tanu{evci i vo Vejce i 

neznam kade deka ne  dignale raka na policiajta. Tie se poznati po toa {to ne digaat 

raka na policiajta, no gospodinot Kostov zaboravi da ka`e za Ara~inovo, koga cela 

policiska stanica mu be{e razoru`ana, {to toga{ prevzede MVR, i dali 

intervenira{e to~no vaka so potisnuvawe i so pendaraci i so udirawe po lu|eto. Toa 

mislam deka ne go slu{nav i ne mi odgovori i ne miodgovori i za drugoto pra{awe, 

zo{to lu|eto bea povikuvani vo Ministerstvoto za vnatre{ni raboti vo Bitola i 

potpi{uvaa izjavi deka nema da gi blokiraat pati{tata , zatoa {to mo`e da bide 
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zagrozen nivniot `ivot poradi intervencijata na policiajta.  Toa mislam be[e 

vo pra{aweto. G-dinot Kostov se zanese vo sportskite sali i g-dinot Nikola Gruevski, 

koj za `al i toj ne e tuka i da mu objasnuva nekoi seminari od maj mesec {to mislam 

voop{to ne e vo kontekls so ova pra{awe. Samo gubime vreme i gi zamarame 

pratenicite i g-|o potpretsedatelke jas moram da interveniram ova e sednica na koja 

{to pratenicite psotavuvaat pra{awe, a ne ni se delat lekcii i odgovori od 

gospodata ministri. 

 

LILJANA POPOVSKA: 

 Blagodaram g-dine Mavrovski, mislam deka ova {to se slu~uva e najdobar 

primer deka {iroka elaboracija na pra{awata so serija napadi i potpra{awa ra|a i 

{iroki elaburacii od ministrite.  

 Taka {to mislam dek aod voa mo`eme da izvle~eme site pouka, pa vo idnina na 

poinakov na~in da se psotavuvaat pra{awata. 

 Ima zbor gospodinot Hari Kostov. 

 

HARI KOSTOV: 

 Prvo mislam deka i vie si ka`avte jas ne mo`am, ako pratenikot Mavrovski ili 

pratenicite od VMRO-DPMNE o~ekuvaat deka }e odgovaram samo na nivnite pra{awa, 

nie }e re~eme, da daka be{e, toga{ se izla`ale. Vsu{nost, samiot institut na 

prateni~ki pra{awa ne e takov. Ako ne im se dopa|aat sega odgovorite, govorite se 

del od taa vistina {to ja imavme vo izminatiot period, toa e druga rabota. 

 Mo`ebi to~no e deka mladite trpat okolu ovie sportski sali, me|utoa, ni{to ne 

trpat pove}e od toa {to trpea pred da se veti izgradbata na sportskite sali. 

Edinstveno {to ne trpat se tie lu|e {to gi pribraa parite po taa rabota, a ne gi 

izgradija salite. Pa imame transferi od Bugarija, vo Kipar i t.n.  Imame nekoi lu|e 

ovdeka koi {to bea vklu~eni, pa koga }e se podnesat prijavi, "olele majko boli". ]e 

boli.  

 Ponatamu, specijalci pred Sobranieto nema{e. Se znae edinicata kako se vika 

na specijalcite. Edinicata koja {to be{e postavena vo prviot red imavte redovni 

pozornikari oble~eni vo najobi~ni letni ko{uli i vo zadniot red imavte pripadnici 

na edinicata za brzo rasporeduvawe. Specijalci nema{e. Duri edinicata za brzo 

rasporeduvawe, ova {to g-dinot Mavrovski ka`a deka nekogo udrila so pendrek. 

To~no, udri duri toga{ koga be{e probien prviot red na obi~nite pozornikari koi 

stoeja pred Sobranieto. Spored toa, po site snimki ne po snimkata na site i neznam za 

koi se zboruva, me|utoa site snimki mo`ete da si gi vidite od televizijata, nie }e vi 
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ja dostavime na{ata snimak aod MVR koja od minuta vo minuta registrira{e se i 

}e zabele`ite koi lu|e bea vo zadnite redovi, koi lu|e vrzuvaa krpi okolu glavata, 

koi se maskiraa koga frlaa so kamewa i t.n. Vie si gi znaete, nie bi bile blagodarani 

edinstveno za va{a dobranamerna pomo{ koga tuka bi ni gi dale podatocite, pa nie da 

si sprovedeme postapka sprema tie lu|e taka kako {to treba. A sigurno ne bile golemi 

junaci tie koi zastanaa i po patot nakaj Bitola, nekoi od direktorite so soprugata da 

ja vadat od kola, pa da ja pretepuvaat na mestoto i t.n. I sega, po taa rabota koga 

povtorno }e se tera postapkata potpa povtorno "olele pu{tete go od pritvor" i t.n. ]e 

se  tera, toa si e Zakonot. Jas na po~etokot ne  slu{nav voop{to pra{awe g-dinot 

Mavrovski kog ame pra{a, ne me pra{a za Ara~inovo ni{to. Da me pra{a{e za 

Ara~inovo }e mu odgovorev. Imate dopolnitelni pra{awa, imate pvoe}e pratenici 

ovdeka ne e samo eden pratenik, postavete za Ara~inovo dopolnitelno pra{awe, }e vi 

odgovorime i za Ara~inovo. Spored toa , bo Bitola ne bea povikuvani nikakvi lu|e za 

da im se ka`e deka ako vie protestirate, }e vibide zagrozen `ivotot. Pro~itajte go 

Zakonot za MVR, pro~itajte go Zakonot za bezbednost na patniot soobra}aj, postoi deka 

se povikuva lice za da mu se uka`e  deka dokolku napravi prekr{ok so toa {to }e 

blokira soobra}ajnici, }e go naru{i javniot red i mir, toj be{e informiran deka 

potoa mo`e Ministerstvoto da si prezeme prekr{o~ni postapki , ili krivi~ni 

postapkai, vo zavisnost od deloto kako e napraveno. I lu|eto potpi{aa samo deka se 

informirani {to se zakonskite pri~ini, dokolku se napravi naru{uvawe na javniot 

red i mir. Samo eden primer da mi  poka`ete vo koj {to nekoj od  policijata potpi{al 

deka ako toj {trajkuva , na toj {to {trajkuva mu e zagrozen `ivoto, da vi ka`am deka 

vedna{ SVR Bitola bi bila zatvorena. Taka da nemojte pred javnosta da povtoruvate 

prikazni, koi nigde na hartija gi nema i si plasirate edna teza }e ja povtoruvate 

deset pati i mislite deka celiot svet }e vi veruva.  

 

LILJANA POPOVSKA: 

 Odime na tretoto pra{awe upateno do Ministerstvoto za `ivotna sredina. 

 Ima zbor g-dinot   Dragoqub Matovski zamenik minister za `ivotna sredina. 

 

DRAGOQUB MATOSKI: 

 Bi po~nal od tretoto pra{awe, vsu{nost potpra{awe {to se prevzema vo delot 

na moritoringot i  regulativnata za{tit avo kompleksot Feni. Jas bi sakal malku 

samo ova pra{awe da go elaboriram pove]e. ]e se trudam da ne bidam podolg od moit 

eprethodni diskutanti, lu|e koiodgovaraa na pra{awa, no sakam da uka`am deka vo 

dosega{nata praktika pri prodavaweto na dr`avnite firmi na novite sopstvenici, 
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za `al ne e vodena nikakva zabele{ka za regulativata za pravata i odnosite vo 

delot na ekologijata, nivniot kupuva~ i nivniot gazda, osven ona {to e slu~eno so 

"Jugohrom", kade {to vo Dogvoorot ima edna klauzula za tekovno rabotewe na 

pro~istitelnata stanica, {to i taa ne e precizno definirana, no sepak dava odredeni 

mo`nosti za re{avawe sega na problemot so deponijata na "Jugohrom" za otpadok za 

sanacija od ~isto valitniot hrom , {to za `al ne e vo "Feni", no Ministerstvoto ne go 

osloboduva od obvrskite i anga`iranosta na ovoj problem , sekako deka "Feni" kako 

golem zagaduva~ e edna od na{ite pogolemi opservacii na Ministerstvoto i 

ministerot pravi i }e pravi moritoring aktivnosti vo krugot i po{iroko i neslu~ajno 

se pravat i stanici moritoring za vozduh. Edna od mobilnite stanici {to treba da 

bide }e bide locirana tokmu vo Kavadarci za sledewe na ovie sostojbi i soglasno 

ENKA pokazatelite {to }e se javat od ovie sogledvuawa, Ministerstvoto, soglasno 

zakonskata regulativa }e prevzeme merki.  

 [to se odnesvua do vtoroto potpra{awe vo odnos na deponiite, sepak toa e  

edna grda rabota koaj se slu~uva niz celata Republika  i ona kako problem {to se 

javuva se javuva vo delot na Prilep, Ohrid i po{iroko vo toj region. Ako bideme po 

precizni , sepak ova e komunalen problem koj }e treba da e problem na re{avawe na 

op{tinite, no ne mo`e da se izbegne deka toa ne e povrzano so eko sostojbite na 

prostorot koj mo`at da dovedat do pogolemi nepo`elni posledici za zagaduvawe na 

sredinata. Tokmu zatoa, so ovie promeni koi {to pred malku bea uka`ani od 

regulativata i postavuvaweto , Ministerstvoto za `ivotna sredina i prostorno 

planirawe, pokrenuva edna inicijativa  tokmu za ovoj problem, problemot na 

komunalniot otpad , problemot na deponii, problemto an pro~istitelni stanici, 

treba da bide celosno vo Ministerstvoto za `ivotna sredina i prostorno planirawe, 

da ima poseopfaten  uvid i pobrza reakcija za nadminuvawe na ovie problemi.  

 Za va{e soznanie, bidjeki go naso~ivte Prilep, sakam da vi ka`am deka 

izgotvena e studija za Jugozapadniot region na Makedonija, so centar vo Prilep i taa 

istata e prioritet na aktivnosti i  e edna od prvite zada~i {to Ministerstvoto za 

`ivotna sredina i prostorno planirawe go ima postaveno vo narednive aktivnosti 

kako grand, i kako donatorski  drugi pomeki krediti za razre{uvawe na ovoj problem 

okolu Prilep kako centar. Sega da ne gi nabrojuvam i da odam vo detali. Ako ima 

potreba, i za toa ne{to bi elaboriral. 

 Se izvinuvam, za prvoto rpa{awe ne ve ~uv dobro vo delot na REK me pra{avte 

aktivnostite koi se i {to se na{ite ponatamo{ni aktivnosti.  
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SPIRO MAVROVSKI: 

 Na edna od prethodnite sednici ministerot za ekologija tuka pred vas 

pratenicite iznese tvrdewe deka }e se raboti mnogu brzo na desulfalizacija na 

teroelektri~nite centarli vo REK Bitola. 

 Jas pra{av do kade e so aplikacijata, dali voop{to e po~nata nekoja aktivnost 

i do koga e predvideno seto toa da se zavr{i, kako ideja, koaj {to jas sigurno ja 

pozdravuvam. 

 

DRAGOQUB MATOSKI: 

 Sekako toa e edna od programite na koja {to rabotime i e vo po~etna faza. Vo 

ovoj moment ne bi mo`el to~no da vi odgovoram koga }e se zavr{i. Tokmu deneska na 

ovaa sednica ne e prisuten minsiterot, go zamenuvam jas vo ovoj moment bidejki ima 

debata na trkalezna masa za otstranvuawe na olovoto od naftenite derivati, koe {to 

e isto tak avo edna programa, sega jas ne bi sakal da vi zboruvam, bidejki ne e 

postaveno pra{aweto. Na ovei rpa{awa za site oviematerii i supstanci i gasovi koi 

{to {tetno deluvaat na okolinata, navistina vo narednito period Ministerstvoto }e 

zazemem edna aktivnsot od pozicija za nivno razre{uvawe. 

 

LILJANA POPOVSKA: 

 Gospodine Mavrovski dali ste zadovolen od odgovorot. 

 

SPIRO MAVROVSKI; 

 Blagodaram za odgovorot. Jas se nadevam deka }e dobijam informacii za sekoja 

aktivnost  za koi {to Ministerstvoto }e gi sproveduva da znaeme do kade se stignati 

site aktivnosti vo Ministerstvoto. Gospodinot Kostavo gledam zamina, no ako 

povtorite deset pati edna ista rabota, nemojte da mislite deka }e vi veruvaat. 

 

DRAGOQUB MATOSKI: 

 Mislam {to se odnesvua do informirawe za site aktivnosti }e bidete 

informirani i kako Parlament i javnosta, bidejki za re{enieto na  eko problemite ne 

se re{avaat sigurno vo prostorija. Naprotiv, treba edna seopfatna aktivnost  i tokmu 

vo ovaa nasoka , vo naredniot period  seldi edna {irokakampawa za nadminuvawe na 

ovie problemi, i edna {irokaka mpawa vo mediumite vo javnosta i t.n., tokmu za 

nadminvuawe na ovie problemi. 
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LILJANA POPOVSKA: 

 Sleden pratenik {to postavuva pra{awe e g-dinot Rafis Aliti. 

 

RAFIS ALITI: 

 Gi pozdravuvam site prisutni pratenici i ~lenovite na Kabinetot, konkretno 

ministrite. 

 Iako ova pra{awe {to }e go postavam denes ve}e e postaveno porano od 

parlamentarnata grupa na DUO po konkretno od pratenikot Abdurahim Ademi, se 

zboruva za  parite od Telekomot, koi{to bile predvideni za tretiot kanal, konkretno 

za programata na etni~kite zaednici. 

 pra{aweto e zo{to dosega nemame odgovor kako parlamentarna grupa, kade se 

ovie pari.Se raboti za edna suma od 11 milioni germanski marki i vtoro, baram 

odgovor zo{to dosega  TME Studioto ne funkcionira ili sredstvata od TME Studioto 

ne se koristat od programit ena etni~kite zaednici, iako Vladata , odnosno 

prethodnata Vlada ima edna takva odluka ova studio da prodol`i so rabota. 

 Vtoroto pra{awe e vov rska os kanaiziraweto vo op{tina Saraj. Konkretno 

postavuvam pra{awe do Ministerot za lokalna samouprava do kade se stignati 

rabotite i bi sakal na slednata sednica da dobijam odgovor vo ovaa nasoka dali 

rabotite odat so predvidenata dinamika i so kvlaitetot so koj {to treba da se 

raboti. Zna~i kanaliziraweto vo seloto Saraj . 

 

LILJANA POPOVSKA: 

 Prvoto pra{awe e do minsiterot za transport i vrski  g-dinot Milaim Ajdini. 

 

MILAIM AJDINI: 

 Pra{aweto be{e za tretiot kanal. Pratenikot veruvam deka znae deka toa ne e 

tret kanal, tuku e eden pilot kanal koj sega go imame i sega imame isto napori da se 

napravi ne{to so toj kanal {to e pilot, a ne e po zakonskite regulativi. 

 a sredstvata, jas bi mo`el da odgovoram, za tehni~kite sredstva od TME Studio, 

toa se nekoi mahinacii koi se napraveni prethodno so tie sredstva koi nekolku pati 

od nekolku mesta se plateni i sega treba da se narpavi taa razvrska na plateni 

sredstva , duri da dojdeme do toa  {to defakto od tie sredstva e an Vladata koi gi 

platila, a {to e na taa TME Studio, pa potoa tie da se upotrebuvaat. Tie mo`at i sega 

da se upotebuvaat od Makedonskata radio televizija, zatoa {to e napravena edna 

Komisija koja ima popis na tie sredstva poedine~no i se znae deka tie sredstva vo 

golem del se na MRTV i veruvam deka }e se upotrebat za namenata za koja se nabaveni.  
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 [to se odnesuva do parite {to gi spomna g-dinot pratenik , ako e mo`no da 

odgovori ministerot za finansii. 

 

LILJAN APOPOVSKA: 

 Blagodaram za va{iot odgovor. Ima pra{awe vo vrska so finansiraweto na  

tretito kanal . 

 

MILAIM AJDINI: 

 Ne finansirawe, tuku odvoeni sredstva spomna pratenikot 11 miliona od 

Telekomskite sredstva. 

 

PETAR GO[EV: 

 Da gi proverime site fakti vo vrska so ovaa rabota u{te edna{, zatoa {to 

okolu toj tret kanal i prethodno se odvojuvani sredstva, ne e realizirano spored 

planiranoto. Za toa }e proverime i ako pratenikot nema ne{to protiv }e mu dademe 

precizna informacija na narednata sednica. 

 

LILJANA POPOVSKA: 

 Dali pratenikot Aliti e zadovolen? 

 

RAFIS ALITI: 

 Ne sum zadovolen od odgovorot {to go dade minsiterot za transport i vrski  

taka {to ne o~ekuvav politi~ki odgovor, tuku sakam da ima kompleten odgovor vo  

vrska so sredstvata  koi bile predvideni od Telekom i kade se tie sredstva. 

 Velam ne sum zadovolen , zatoa {to ova pra{awe sme go postavvual pred dva 

mesec i pismen odgovor ne sme dobile do denes. Ni ekako parlamentarna grupa se 

somnevame  deka ovie sredstva se zloupotrebeni i postavuvam pra{awe da nema 

nekojdogovor so porane{nata i sega{nata Vlada za da ne se ka`e kade se ovie 

sredstva. Taka {to, ~ekame kako parlamentarna grupa i }e ~ekame odgovor od 

minsiterot za finansii od g-din Go{ev i veruvam deka |e imame poto~ni podatoci 

kade zavr{ile sredstvata, ne samo od Telekom, tuku i drugite sredstva koi {to bile 

predvideni za tretiot kanal , konkretno za etni~kite zaednici. 

 

LILJANA POPOVSKA: 

 Ima zbor minsiterot Ajdini. 
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MILAIM AJDINI: 

 Spomnav deka sredstvata se na MRTV. Vo tojdel kolku se plateni, ako se 

sopstvenost na MRTV, jas ne gledam pri~ina zo{to  ne bi bile upotrebeni za namenata 

za koja se tie kupeni, pa zatoa pratenikto neznam vo koj del ne e zadovolen od 

odgovorot, zatoa {to rekvome deka tie sredstva mo`at da se upotrebuvaat od MRTV, 

ako MRTV kako institucija ja gleda potrebata za tie sredstva.  

 

LILJANA POPOVSKA: 

 Odime na vtoroto pra{awe, be{e upateno do ministerot za lokalna samouprava, 

g-dinot Ge{takvoski. 

 

ALEKSANDAR GE[TAKOVSKI: 

 Blagodaram potpretsedatelke. Za op{tina Saraj poto~no za izgradba na 

fekalna u uli~na kanalizacija za Qubin i Saraj od sredstvata za Telekom vo 2001 

godina bea odobreni 31 milion 872 iljadi i 619 denari, ilivkupno  milion i 28 iljadi 

marki.  

 To~no e deka so realizacija na ovoj proekt dosta se docne{e i so doa|aweto na 

vlast na ovaa koalicija se prezedoa aktivnosti za zabrzuvawe na proces na izgradba . 

Ima{e spor me|u izveduva~ot i investitorot.  

 Bi mo`el da uka`am deka do ovoj moment, do 2001, 2002 godina se realizirani 

samo sedum mijlioni ili poto~no 786.804 denari, a ostanuvaat za realizacija okolu  24 

milioni denari. 

 Sega{nata sostojba na proekto e vo zadovolitelna faza. Se izveduva so 

potrebnata dinamika i vrz osnova na portebnite sredstva. Vrz osnova na razgovor so 

del na izveduva~ite i vo posledno vreme e vklu~en i gradona~alnikot na Op{tina 

Saraj pa bi mo`el da mu uka`am na pratenikot deka rabotite se dvi`at so potrebnata  

dinamika i nivo 

 No ovoj  del na sredstva ne go zadovoluva celokupnoto re{avawe na problemot 

na kanalizacija vo Saraj i vo delot na Qubin, pa zatoa se odobreni i dopolnitelni 

sredstva od sredstvata za pottiknuvawe na delot na vodovodot za ovie sela od 

sredstvata na Ministerstvoto za lokalna samouprava. 

 Bi sakal da go informiram pratenikot deka so gradona~alnikot na op{tina 

Saraj i so pretstavnicite na lokalnata samouprava sme vo razgovori vo del na 

iznao|awe na sredstva za celosno zaokrju`uvawe na proektot, bidej}i glavniot del na 

profunkcionirawe i rabotewe na ovoj del od re{avawe na kanalizacionite problemi 
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e izgradba na pre~istelnata stanica,.Izraboten e iden proekt, vo zavr{na faza i 

bi iznezuval okolu 1.500.000 evra. 

 Se pravat napori vo del na me|unarodnite donacii preku KARC programata ili 

od KEB bankata i kreditot za pottiknuvawe na lokalnata infrastruktura od Svetska 

banka da se u~estvuva so celosna zavr{ena proektna dokumentacija bidej}i se raboti 

za pogolem del na fiNansiski sredstva, a se raboti za edno specifi~no podra~je koe 

vo delot na rekata Vardar i vo delot na sportsko-rekreativniot centar }e pravime 

napori za celosno zaokru`uvawe na ovoj proekt. 

 Toa e ona {to vo ovoj moment bi mo`el da  mu odgovoram i smetam deka celosno 

}e se dovr{at predvidenite sredstva so izveduva~ot, a za idnite prevzemawa }e 

pravime napori i Ministerstvoto za lokalna samouprava i lokalnata samouprava, a 

sigurno i pratenicite dokolku se potrebni dopolnitelni sredstva spremni sme za 

celokupniot del da ja dademe i potrebnata dokumentacija.  

LILJANA  POPOVSKA: 

 Gospodine Aliti dali ste zadovolen od odgovorot? 

RAFIS ALITI: 

 Zadovolen sum od odgovorot i mislam deka ministerot dade eden celosen 

odgovor. Go pozdravuvam faktot deka e zapoznaen celosno so seto {to se vr{i i 

zadovolen sum.  

LILJANA POPOVSKA: 

 Nareden pratenik {to postavuva pra{awe e gospodinot \or|i Orov~anec. 

\OR\I OROV^ANEC: 

 Moeto prvo pra{awe prakti~no e repriza na edno prethodno pra{awe i upateno 

do Vladata, vo ovoj moment konkretno do ministerot Go{ev, zatoa {to i prv pat koga go 

postaviv do ministerot Petar Go{ev. 

 Pra{aweto be{e dali i pod koi uslovi se sklu~eni cesii pome|u Mavrovo, 

Replek i Fondot za zdravstvo. 

 Odgovorot go dobiv po dva meseci i pove}e zakasnuvawe i normalno vo 

procedurata na ova Sobranie gospodinot Nikola Popovski me pra{a dali sum 

zadovolen od odgovorot. Jas rekov deka sum, bidej}i imav deciden odgovor, a dali e 

toa vistina }e doznaeme, me|utoa odgovorot be{e negativen deka voop{to se nemaat 

sklu~eno takvi cesii. 

 Me|utoa,vo sabotata izleguva tekst vo Utrinski vesnik vo koj ima intervju na 

gospodinot direktor na Fondot za zdravstveno osiguruvawe Rubin~o Zarevski vo koj 

tekst stoi deka tie dogovori se napraveni. Pra{awe e dali se toa {pekulacii ili ne, 

toj decidno odgovara deka se tie napraveni. Jas se javiv vo Vesnikot i pra{av dali toj 
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tekst e avtoriziran, mi be{e potvrdeno {to zna~i taa napi{ana re~ vo novinata 

e avtorizirana od Rubin~o Zarevski. 

 Moeto pra{awe e koj mene me la`e vo ovaa situacija. Dali Rubin~o Zarevski, 

dali Vladata, dali Vladata mene me la`e ili ona e izla`ana od Rubin~o Zarevski. 

Ednostavno baram iskren odgovor kade e lagata po ova pra{awe i kade e krieweto. 

 Vtoro pra{awe, povtorno do gospodinot so ~isti race, toa e ministerot Petar 

Go{ev, koj {to ovde ni objasnuva{e za prevrabotenosta vo sekoj sektor. Site sme 

svedoci kako ~lenovi na ovoj Parlament koga be{e na red diskusija okolu Zavr{nata 

smetka na Fondot {to se ne se ka`a. Odredeni pratenici pa|aa vo nesvest od 

prevrabotuvawata vo Fondot i tn., me|utoa na 7 maj gospodinot minister Petar Go{ev 

ima potpi{ano re{enie za 12 novi vrabotuvawa vo Fondot za zdravstveno 

osiguruvawe. Od druga strana imame racionalizacii koi {to racionalizacii baraat 

da imame brkawe od rabota i tehnolo{ki vi{oci.  

 Ova pra{awe go pro{iruvam poiscelo zatoa {to vo ovoj moment se spremaat 

otkazni re{enija vo zdravstveniot sektor, koj {to e vmetnat vo vkupnata 

administracija i kade {to treba 4% odnosno 1200 du{i da bidat izbrkani od rabota. 

Me|utoa celoto soznanie deka vo zdravstveniot sektor niz celata dr`ava voop{to od 

noemvri mesec dosega ima preku 400 novi vrabotuvawa od koi {to dominanten del se 

dogovor na delo. Odredeni sferi ima i redovni potpi{uvawa koi {to sigurno po 

praksata koja {to e vospostavena soglasnost za tie potpi{uvawa moralo da dade 

Ministerstvoto za finansii, konkretno gospodinot Petar Go{ev. Prakti~no se 

doveduvame vo situacija edno da ka`uvame, a prakti~no toa e edna demagogija a drugo 

realizirawe. 

 Odgovorot go baram zo{to se vraboteni site ovie lica koga koegzistentosta na 

Vladata e deka treba da se napravi realizacija so tehnolo{ki vi{ok od 4%. 

 Poslednoto pra{awe e do ministerot za vnatre{ni raboti gospodinot Hari 

Kostov koj ne go gledam tuka, no jas }e go postavam pra{aweto. 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Po~ekajte moment, tuka e. 

 Povikajte go da vleze Kostov. 

 Gospodine Orov~anec povelete. 

\OR\I OROV^ANEC: 

 Jas mu se izvinuvam na gospodinot Hari Kostov {to moravme da go povikame. 

 Pra{aweto }e bide kratko i ednostavno.  
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 Prvo, {to sakam da ka`am e deka gospodinot Hari Kostov go smetam za 

~ovek od principi. Mo`ebi eden ili dvajca vo Vladata, toa e sigurno edniot za koj 

takvo mislewe imam barem do ovoj moment.  

 Pra{aweto e dali on ima sevkupni soznanija ili ima samo soznanija koi saka da 

bidat ka`ani za da se nagradi odredena situacija ili odredena partiska grupacija. 

 Dali gospodinot Hari Kostov e zapoznat deka vo demonstraciite koi {to bea 

pred Sobranieto na Republika Makedonija od strana na izbrkanite od 

Elektrostopanstvo koi bedni i mizerni poradi svoeto gubewe na svojata osnovna 

egzistencija vo taa masa bea vmetnati i lu|e na negoviot gospodin Boj~evski 

takanare~eni OSI i tie prvi po~nale da frlaat po policijata koja {to be{e 

postavena. Vedna{ da se ogradam od edna rabota. Nikoj ne e protiv sudir me|u narodot 

i policijata. Izleguvaweto na pratenicite pred Sobranieto be{e so cel smiruvawe 

na strastite. 

 Druga  rabota, dali gospodinot Hari Kostov ima soznanie za odredeni politi~ki 

na~alnici, deluvaat nezavisno od kodeksot na odnesuvaweto pa imame slu~ai vo 

Ohrid poradi pogre{no parkirawe da bide staven ~ovek vo pritvor 8 ~asa, a drugiot 

koj {to bil so nego bide pretepan i zavr{en vo bolnica. Vakvo praktikuvawe na 

vlasta sigurno ne e dobrodojdeno i jas upatuvam i apeliram vakvi slu~ai gospodinot 

Hari Kostov da ispita i da se dadat odededni kazneni merki za licata koi 

praktikuvaat vakov na~in na sproveduvawe na vlast. 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospodine Orov~anec pretpostavuvam deka napravivte lapsus, deka ste protiv 

sudir na policijata so gra|anite, a ne za, kako i site nie.  

 Vo ime na Vladata na prvoto pra{awe }e odgovori zamenikot na premierot 

Petar Go{ev. 

PETAR GO[EV: 

 Jas ne gi gledam i ne gi kontroliram site cesii {to se slu~uvaat vo oddelni 

organi kade ima nadle`ni za toa, pa potoa nadle`nite inspekciski i izvr{ni organi 

kontroliraa i utvrduvaat kako se raboti tamu. Nitu vo konkretniot slu~aj sum gi 

razgledal ovie cesii spomnati od strana na eks ministerot Orov~anec, me|utoa imam 

informacii kakvi cesii se pravele vo prethodniot period. Vo izve{taite vo koi {to 

.. 

 (Reakcija na pratenicite od VMRO-DPMNE) 

 Ne vi se dopa|a odgovorot, {to e rabotata. Sakate li nekoj drug odgovor da 

slu{nete? 
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NIKOLA POPOVSKI: 

 Ve molam da ovozmo`ite da dade odgovor. 

PETAR GO[EV: 

 Deneska e ovoj odgovor, {to da vi pravam. 

 Zna~i imame izve{tai, analizi od inspekciskite slu`bi, od finansiskata 

kontrola od dr`avnata revizija za toa kakvi cesii se pravelo vo dosega{niot period 

i se razbira }e ima revizija i od finansiskata kontrola na Ministerstvoto za 

finansii }e ima od dr`avniot revizor i }e ima sega si nezavisna evizija to~no vo 

Fondot za zdravstvo i za celokupnoto rabotewe. ]e se napravi analiza na site 

dogovori {to se napraveni vo izminatiot period i }e se podgotvat novi proceduri koi 

{to }e bidat obid da se namalat ili da se otstranat na~inot na raboese koj 

proizveduva deficiti i golemi provizii vo xebovie na poedinci za vreme na 

gospodinot Orov~anec koga be{e minister.  

 Ovaa cesija {to ja spomnuvate }e bide proverena od aspekt dali e korektna, 

bidej}i principielnoto pra{awe e dali ima cesija napravena, bidejki zakonski e 

instrument ovozmo`en, tuku kakvi cesii.Dali e proizvedena {teta, ili ne e 

proizvedena, kolku ceni se dogovoreni itn. Toa e centralnoto pra{awe, a za toa }e 

treba da napravime proverka, analiza. I toa ne da ja napravi Go{ev, da ja naprvat 

nadle`nite organi vo vrska so toa i bidete uvereni deka }e imate precizna 

informacija dali e raboteno soglasno so dobrata praktika, vo soglasnost so interes 

na racionalnoto tro{ewe na sredstvata {to se izdvojuvaat od gra|anite za 

zdravstvenite potrebi. 

 Vo vrska so toa, toa mo`am da ka`am, neznam koj {to izjavil, neznam. 

 Vo vrska so vrabotuvawata gospodine Orov~anec vo sekoja dr`ava… 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospodine Go{ev, prvo da vidime dali e zadovolen Orov~anec od odgovorot.  

PETAR GO[EV: 

 Ne e zadovolen znam, me|utoa, toa e. 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospodine Orov~anec imate li dopolnitelno pra{awe na odgovorot? 

\OR\I OROV^ANEC: 

 Moram povtorno da go postavam pra{aweto, zatoa {to o~igledno ne me svastil. 

 Prvo, nikoj ne vika deka cesiite ne se ekonomska kategorija.  

 Vtoro, nikoj ne vika kolku e opravdano i kako e realizirano.  

Jas pra{av zo{to bev izla`an konkretno vo ovaa situacija deka nema cesija 

koga cesija ima.  
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Dali zad takva laga stoi ne{to {to bi mo`elo da bide vo domen na 

ispituvawe od edna strana, a  

od druga strana kako Ministerstvoto koe {to raboti i po dva meseci ~ekawe da 

dobijam odgovor deka nema nikakva cesija potpi{ana, a toa stoi vo dokumentacijata vo 

Sobranieto, sega naedna{ se izleguva so avtoriziran tekst koj tvrdi deka tie dve 

cesii se realizirani. Toa e pra{aweto. 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospodinot Go{ev koj e odgovorot? 

 

PETAR GO[EV: 

 ]e proverime kade e nastanat kur{lusot. Inaku imaat pravo da pravat cesii, da 

gi izmiruvaat dolgovite i na toj na~in da vr{at poramnuvawa. Pra{aweto e dali ima 

tamu ne~esna zdelka ili rabotata e sosema normalna. Centralnoto pra{awe e toa. 

Neznam vo odreden moment dali se raspolagalo so informacija koga bilo postaveno 

pra{aweto ima ili nema cesija. Mo`ebi vo momentot na postavuvaweto na pra{aweto, 

pred izvesno vreme nemalo takvi soznanija i eks ministerot dobil takov odgovor. 

Voop{to ne e problemot vo toa, problemot e {to stvarno se slu~ilo so edna takva 

cesija. No toa }e se utvrdi, }e se proveri.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Sega povelete za vtoroto pra{awe. 

PETAR GO[EV: 

 Vo vrska so vtoroto pra{awe na gospodin Orov~anec mu e poznato deka pri 

sekoi izmeni na vlasta, na primer vo SAD stotici iljadi administrativci se selat od 

vlasta, zaminuvaat i doa|aat drugi. 

 Politikata na namaluvawe na administracijata, politikata na nezgolemuvawe 

na brojot na administracijata voop{to ne podrazbira deka nekoi }e bidat vraboteni, 

bidej}i ako ne se slu~e{e toa u{te }e bevte site vie na rabotnite mesta na koi {to 

bevte. Za da se izvr{i zamenata treba da dojdat nekoi novi lu|e i na nekoi od 

poziciite i vo Fondot i na nekoi od poziciite vo zdravstvoto i na nekoi od poziciite 

vo Ministerstvoto za finansii, i na nekoi od poziciite vo drugi ministerstva se 

razbira deka }e bidat vraboteni nekoi novi lu|e i na toa imame pravo.  

 Isto taka imame obvrski, jas ne sum potpi{al samo 12 vrabotuvawa, sum 

potpi{al mnogu pove}e, zatoa {to imame i Ramkoven dogovor, imame politika na 

ednakva ili na pravi~na zastapenost, spored toa site tie pra{awa treba da se 

re{avaat so novi vrbotuvawa. 
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 [to se odnesuva konkretno do dogovorite za delo momentalnata 

informacija so koja raspolagame e deka so doa|aweto na vlast na ovaa Vlada na 

svoite dol`nosti ima{e 700 dogovori na delo. Vo ovoj moment ima 400, taka {to se 

namaluva ovoj institut, me|utoa, vkupnata politika na Vladata }e bide ne 

zgolemuvawe na administracijata, namaluvawe na administracijata e promena  se 

razbira edni }e si zaminuvaat, drugi }e doa|aat i za tie drugi {to treba da dojdat i 

kako pokvalitetni i kako priliv, priroden odliv kako `elba nanekoi  da si zaminat 

na drugi mesta od dr`avnite organi na mesta koi ne e mo`no da ostanat prazni }e 

dojdat nekoi drugi.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospodine Orov~anec dali ste zadovolen od odgovorot ili imate dopolniteln 

pra{awe }e postavite. 

  

\OR\I OROV^ANEC: 

  Odgovorot e napraven samo na nekoj na~in da se zata{ka ovaa rabota, 

zatoa {to so doa|aweto na ovaa vlast vo zdravstvoto go nema{e toj broj na vraboteni 

so dogovor na delo i tamu kade {to nekoi bea zaostanati istiot moment bea izbrkani, 

taka {to pozicijata vo noemvri mesec, brojot na lu|e koi rabotat vo zdravstvoto so 

dogovor na delo be{e otprilika okolu pedesetina niz cela Republika. Jas zboruvam 

za minimalen broj na onie za koi sigurno imam podatoci. Brojot mo`ebi e pogolem, 

me|utoa elaboriram so najmalata brojka, a koja e sigurno potvrdena i verodostojna. 

Me|utoa, ona {to provejuva niz odgovorot na g. Petar Go{ev e prakti~no odgovorot 

deka imame politi~ka smena na lu|e, smetaj}i deka tie {to prethodno bile vraboteni 

se ~lenovi na odredena politi~ka grupacija, a sega drugata politi~ka grupacija, vo 

ime na brkawe na drugite sozdava prostor i mesto da si vraboti svoi kadri i na toj 

na~in da go re{ava problemot. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Gospodine Go{ev, na dopolnitelniot del dali imate komentar ili 

pra{awe? 

 

PETAR GO[EV: 

  Da, imam. 

  Prvo, izborite se politi~ki ~in. Vladite {to se formiraat se politi~ki 

Vladi. Toa e toa, toa nema da go krieme i se razbira, nekoi {to do{le vrz osnova na 

politi~ki izbor, vrz osnova na politi~ki poraz }e si zaminat od vlasta i toa e 
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normalno, jas ne znam dali tuka ima problem. Ako do{le so politi~ka pobeda na 

izborite na mestata na koi do{le, so politi~kata pobeda na drugite {to }e dojdat tie 

}e si zaminat. Ne mo`e site {to doa|aat da ostanuvaat, toa e sovr{eno jasno. A {to e 

praveno do koe nivo na smeni, jas ne znam, bi trebalo da ste informirani isto taka za 

prethodniot period. 

  Vtoro pra{awe: bidej}i se gri`ite za parite na Fondot, za brojot na 

vrabotuvaweto, za racionalnoto rabotewe, eve da ve potsetam gospodine Orov~anec, 

minatata godina ste primile 2000 iljadi lu|e, samo vo 2002 godina. Vrz osnova na koi 

buxetski prihodi, presmetki i potrebi samo vo edna godina ste primile preku Fondot 

za zdravstvo 2000 lu|e i sega dr`ite lekcii deka bile potpi{ani 8, 18 ili 80, seedno. 

2000 lu|e se primeni vo 2002 godina preku Fondot! Sega{nite dogovori za nabavka na 

lekovite, {to se napraveni po informacija na ministerot za zdravstvo i direktorot 

na Fondot, se so poniska cena i do 60%. Ako ste se gri`ele za parite na Fondot, za 

optovaruvaweto, zo{to 60% poskapi dogovori na primer bile napraveni za nabavka na 

lekovi. Sega se raboti na toa pra{awe, a isto taka i mnogu od tie dogovori se so 60% 

poniska cena. Bidej}i vo Fondot konstatiravme tokmu zaradi tie 2000, zaradi 

prethodnite godini isto taka nekontrolirano primawe, zaradi takvite tenderi kakvi 

{to bea zaradi takvite provizii koi {to se zemaat od poedinci, deficitite se 

golemi. Sega treba da gi zatvorime tie deficiti. Ne se gri`evte toga{ koga bevte 

minister za site tie pra{awa, ne ve slu{nav nitu edna{ toga{ da protestirate - lu|e, 

zo{to vrabotuvate tolku, no sega otposle vi tekna da postavuvate takvi pra{awa vo 

period koga se kontrolira vkupnata racionalnost na Fondot, se baraat na~ini za 

zatvorawe na deficitite ili se baraat postapki i te{ki politiki za 

racionalizacija. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Na tretoto pra{awe }e odgovori g. Hari Kostov, minister za vnatre{ni 

raboti. 

 

 

HARI KOSTOV: 

  Mu blagodaram na g. Orov~anec za principielnosta, a veruvam deka be{e 

nekoj lapsuz zaradi toa {to, vo sekoj slu~aj, barem jas ne sum za sudir me|u policijata i 

narodot i ima mnogu dezinformacii i manipulacii, duri niz nekoi mediumi deka 

navodno Agencijata "Osa" i pripadnicite na Agencijata "Osa" desjstvuvale. 
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  Sega da ka`am deka nemalo, a vi garantiram deka MVR ima dovolen 

broj lu|e {to ne mu e potrebno anga`irawe na bilo kakvi agencii ili drugi lu|e. 

Me|utoa, i da go ka`am toa znam deka pratenikot Orov~anec nema da bide zadovolen, 

nema da mi veruva. Edinstveno {to mo`am da mu ponudam e, zaedno i so pretstavnicite 

na mediumite i jas i bilo koj od prateni~kata grupa na VMRO-DPMNE {to }e ja 

opredelat, da gi pogledame site kaseti, i ona {to go ima snimenio i MVR i site drugi 

mediumi i da utvrdime koi se tie lu|e {to mavaa  pred voop{to policijata da 

intervenira, koi frlaa so kamewa, jajca i koi napa|aa na policijata i dali ima bilo 

kakov pripadnik na taa t.n. Agencija "Osa". Ako ima, za ona {to se odnesuva za "Osa", 

me|utoa i za site drugi, }e si sledat site sankcii spored zakonot. 

  Samo edno mo`am da ka`am, zatoa {to fakt e deka Agencijata "Osa" e vo 

sopstvenost na direktorot na Biroto za javna bezbednost Branko Boj~evski. Fakt e 

deka taa e formirana vo periodot koga direktorot za javna bezbednost be{e izbrkan 

od MVR i koga nema{e od {to drugo da `ivee. Spored toa, si ja formira Agencijata. 

  Me|utoa, ona {to jas vi go garantiram i go ka`uvam pred site vas, a {to 

ve}e sum go ka`al e deka taa Agencija ne smee da ima nitu eden nov dogovor, nitu eden 

nov anga`man za bilo kakva nova firma ili bilo kakvo anga`irawe za obezbeduvawe 

na fizi~ko lice otkako direktorot za javna bezbednost e na funkcijata na koja sega se 

nao|a. Bilo koj od javnosta, od mediumite ili pratenicite ako mi prezentira takov 

dogovor, a svedoci ste deka vo izminatata nedela se obiduvaa posle edno moe takvo 

vetuvawe da najdat dogovori, me|utoa, ne uspeaa - zna~i, dokolku ima nov dogovor 

posle periodot otkako direktorot na Biroto ja vr{i taa funkcija i ima nov klient, jas 

vi garantiram deka direktor na Javnata bezbednost }e bide razre{en. Me|utoa, takva 

rabota nema. 

  Ponatamu, okolu ednakva primena na zakoni, parkirawe i tepawe, videte, 

jas ne mo`am da imam kontrola na bilo koj posleden policaec koj prezema nekoja 

aktivnost i upotreba na sredstva soglasno zakonite, ili gi zloupotrebuva sprotivno 

na zakonite. Me|utoa, ona {to mo`eme da ka`eme e deka sekoj policaec koj }e ja 

zloupotrebi svojata pozicija }e odgovara. Jas nenam slu{nato i nemam videno niz site 

dnevni informacii do sega deka nekoj vo Ohrid bil tepan ili zatvoren samo zatoa 

{to pogre{no parkiral. Me|utoa, ima lice, koe mo`ebi e i sopstvenik na grade`na 

firma od toj region, koj sprotivno, go napadnal policaecot, zna~i izvr{il napad nad 

ovlasteno slu`beno lice vo periodot koga ovoj mu izrekuval kazna za parkirawe i 

sli~no i napadnat i omalova`en e policaecot, a policaecot vo takov slu~aj imal 

pravo da prezeme merki i da go privede vo policiska stanica. I nema nikoj, samo zatoa 

{to parkiral na nekoe mesto, {to e odnesen vo zatvor ili tepan. Ako ima takov 
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konkreten slu~aj, ne samo pratenicite tuku bilo koe lice vo Republika 

Makedonija kon koe takva merka nezakonska e napravena, se znae postapkata i toa lice 

ima pravo da se po`ali, pismeno i do lokalniot sekretarijat za vnatre{ni raboti, 

sektor za vnatre{ni raboti i do Ministerstvoto direktno i vi garantiram deka sekoj 

od MVR koj }e ja zloupotrebi svojata pozicija }e odgovara. Vpro~em, vo ovie 8 ima 

izre~eno pogolem broj disciplinski kazni i prestanok na raboten odnos na 

pripadnici na MVR, otkolku vo vkupnite dve izminati godini. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Gospodine Orov~anec, dali ste zadovolen od odgovorot? 

 

\OR\I OROV^ANEC: 

  So odgovorot prili~no se soglasuvam, eve vo koja smisla. Ne mo`eme nie 

pratenicite ili drugi lica da gi barame dogovorite koi "Osa" gi pravi. Toa e 

prakti~no domen na deluvawe na vlasta i mislam deka najgolema odgovornost za taa 

rabota nosi vlast. Ne mo`at slobodni gra|ani okolu toa pra{awe da se anga`iraat, 

mo`ebi odredeni soznanija mo`at da prijavat, me|utoa, toa e pred se funkcija na 

dr`avata. 

  Koga zboruvame za pripadnicite na "Osa", dali pogre{no se razbravm, jas 

mislam deka bev dovolen jasen, me|utoa, eve u{te edna{ }e povtoram deka tie lu|e bea 

vmetnati kako civili me|u masata na demonstrantite koi si gi baraa svoite prava i 

bea provokatori. 

  A {to se odnesuva do posledniot slu~aj, ne se raboti za ist slu~aj, zna~i 

ne sakam ovde javno da zboruvam za koe lice se raboti. Vo sekoj slu~aj, ne e istiot 

slu~aj za koj zboruva ministerot i onoj koj jas mislam, zatoa {to ne se raboti za 

grade`nik i pretpostavuva deka gra|aninot, posle ova {to ovde razgovarame, }e 

napravi prijava koja }e bide upatena do Ministerstvoto i deka Ministerstvoto 

adekvatno }e reagira. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Gospodine Kostov, povelete. 

 

HARI KOSTOV: 

  Ne se razbravme pogre{no, no u{te edna{ da povtoram deka MVR nitu 

koristelo nitu }e koristi lu|e od agencii za da gi ufrla kako provokatori pri 
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opredeleni nastani. Zatoa ponudiv da ja pogledame kasetata zaedno, dokolku 

identifikuvame takvo lice }e si bidat prezemeni merki. 

  Sigurno deka kontrolata nad agenciite e rabota na Upravata za javni 

prihodi i na MVR i ve}e e napravena kontrola vo taa agencija, gi imame site spisoci i 

nema nitu eden takov nov dogovor i deka tie kontroli redovno mese~no }e se pravat 

tamu. Me|utoa, jas ne ~ekam nekoj drug da ja vr{i kontrolata, tuku povikuvam, dokolku 

ima bilo kakvo soznanie deka nekoj takov dogovor ima dopolnitelno sklu~eno, vo drug 

period, so nova firma, neka se priajvi, }e si gi snosat sankciite. Za tretoto pra{awe 

toa e odgovorot, neka se obratat do sektorot, }e sledi postapka kakva {to e 

predvidena so zakon. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Naredna za postavuvawe pra{awe e gospo|a Liljana Ivanovska. 

 

LILJANA IVANOVSKA: 

 Po~ituvani kolegi pratenici, po~ituvani ministri, 

 Sakam da go izrazam moeto zadovolstvo {to kako pratenici mo`eme da 

postavuvame prateni~ki pra{awa i institucijata prateni~ki pra{awa da 

funkcionira vo sostavot na ovoj Parlament. Do sega imame 7 sednici, sekoj posleden 

~etvrtok vo mesecot da postavuvame prateni~ki pra{awa i na toj na~in da gi izrazime 

glasot na gra|anite koi glasale za nas, dodeka vo minatite sostavi na Parlamentot 

vkupno bile 10 ili 12 sednici za postavuvawe pratni~ki pra{awa, {to ja poka`uva 

re{enosta na ovoj Parlament i ovaa Vlada da odgovara za odgovornosta i za 

transparentnosta i javnosta na politikata na ovoj Parlament i ovaa Vlada. 

  Od pove}e pratenici od prethodniot sostav, koi nemaa prilika da 

postavuvaat prateni~ki pra{awa, ima pra{awe do eks premierot Georgievski i eks 

ministerot Bo{kovski kade se nao|aat sega i zo{to ~esno ne si ja vr{at svojata 

prateni~ka funkcija i da odgovaraat za onie gra|ani koi glasale za niv. Se nadevam 

deka vo pismena forma }e odgovorat so razglednica do tie pratenici {to pra{uvaat. 

  Da pominam na pra{awata koi jas gi postavuvam do ovaa Vlada. 

  Prvoto moe pra{awe go upatuvam do Vladata ili do Ministerstvoto za 

transport i vrski. 

  Prethodniot sostav na Parlamentot izglasa Zakon za zaem za 

zadol`uvawe vo Sovetot na Evropa, do  Fondot za socijalen razvoj, zadol`uvawe od 

15 milioni evra za izgradba na stanovi za lica so niski li~ni primawa ili popularno 

nare~eni socijalni stanovi, za koi dosta se rasprava{e na Komisijata za ~ovekovi 



 I/65.-
prava i od mediumite doznavame deka sredstvata pristignati od Fondot za 

socijalen razvoj od prethodnata Vlada voop{to ne bile upotrebeni za izgradba na tie 

stanovi. Bidej}i ova zadol`uvawe pretstavuva zadol`uvawe na Vladata na Republika 

Makedonija, moeto pra{awe se odnesuva na slednoto: 

  Dali Vladata planira da prodol`i so ovoj proekt i dokoku go raskine 

dogovorot za zaem, kolkavi }e bidat {tetite od takvoto raskinuvawe na dogovorot. 

  Bidej}i e mnogu ~uvstvitelno pra{awe, se raboti za re{avawe na 

stanbenoto pra{awe na gra|anite, baram, i poni{tuvaweto na konkursot za 

raspredelba na ovie stanovi i nema nov konkurs. 

  Moeto vtoro pra{awe se odnesuva na dva proekti od sredstvata od 

proda`ba na Telekom, isto taka od prethodnata Vlada. Iako imavme inicijativa za 

dostavuvawe celokupna informacija za iskoristuvawe i revizija na proektite od 

Telekomot,  }e postavam pra{awe za dva proekti. 

  Edniot proekt e - mislam deka Ministerstvoto za zemjodelstvo, 

{umarstvo i vodostopanstvo mo`e da odgovori na ova pra{awe - za izgradba na objekti 

za proizvodstvo na {umski saden materijal za obnovuvawe na degradirani povr{ini 

na Republika Makedonija. Moeto pra{awe e: 

  Do kade e so realizacijata na ovoj proekt i dali Ministerstvoto za 

zemjodelstvo, {umarstvo i vodostopanstvo izvr{i uvid vo realizacijata na ovoj 

proekt. 

  I moeto treto pra{awe se odnesuva na eden proekt vo Strumica, a toa e 

izgradbata na krakot na izgradbata na Bolnicata na Medicinskiot centar vo 

Strumica, isto taka od sredstvata od proda`bata od Telekom, koj vo toj period be{e 

objaven i go vode{e Fondot za zdravstvo, a znaej}i deka Ministerstvoto za zdravstvo 

upravuva so tie objekti, koj ~ine{e 4 milioni germanski marki ili dene{ni 2 milioni 

evra, tenderot za izgradba na taa investicija nekolku pati be{e poni{tuvan, se 

dodeka ne se izbere firmata koja odgovara{e na lokalnite mo}nici. ^udno, vo toa 

vreme, vo isto vreme se grade{e i eden motel vo Del~evo i privatni ku}i vo 

Vladimirovo. 

  Moeto pra{awe e slednovo: dali Ministerstvoto za zdravstvo ili 

Fondot za zdravstvo ili Vladata vo celina planira da izvr{i revizija na proektot i 

kvalitetot na izgradba na krakot na bolnicata. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Prvoto pra{awe be{e upateno do ministerot za transport i vrski. 
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  Vtoroto pra{awe e upateno do ministerot za zemjodelstvo, 

{umarstvo i vodostopanstvo i tretoto pra{awe e upateno do ministerot za zdravstvo 

ili Vladata vo celina. 

 

LILJANA IVANOVSKA: 

  Do Vladata, zatoa {to vo proektot e vklu~en i Fondot za zdravstvo. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Bi gi zamolil site pratenici da imame predvid deka prateni~ki pra{awa 

se postavuvaat na lu|e koi ova Sobranie gi izbralo. Prateni~ki pra{awa na kolegi 

pratenici ne se postavuvaat i ve molam da izbegneme situacija vo koja davaweto zbor 

za da se dadat prateni~ki pra{awa se upotrebuvaat za konstatacii koi nemaat 

nikakva komunikacija so prateni~ko pra{awe. 

  Na prvoto pra{awe }e odgovori gospodinot Milaim Ajdini. 

 

MILAIM AJDINI: 

  Spored dogovorot so Sovetot se opredeleni 15 milioni evra i del od tie 

sredstva vo iznos od 8 milioni e povle~en. Proektite za stanbenite edinici koi se 

predvideni spored toj proekt ne se realizirani celosno, tuku se realizirani delumno 

nekoi od stanbenite edinici. Koga }e se realizira delot od povle~enite 8 milioni 

evra, bidej}i tolku Vladata ima investirano, toga{ }e pristapime kon realizacija 

ili konstatacija kako }e se prodol`i ponatamu. Pred da se realizira celosno ovoj 

del od dogovorot ne bi pristapile kon realizacija na vtoriot del. Toa se odnesuva na 

pra{aweto dali }e se prekine dogovorot - ka`uvame deka nema da se prekine toj 

dogovor, }e prodol`i, no }e konstatirame koga }e ja realizirame fazata za koja se 

dobieni ovie sredstva vo iznos od 8 milioni evra. 

  Za vtoriot del od pra{aweto oglasot e raskinat i nie sme utvrdile 

kriteriumi za nov oglas, a tie kriteriumi va`at za izgradeni objekti. Nie imame samo 

edna gotova stanbena edinica, zna~i tie kriteriumi i toj nov oglas {to }e se objavi }e 

va`i za izgradenite i dadeni vo upotreba objekti. Nema da pristapime kon toa da 

davame pod kirija objekti koi ne se izgradeni. Toa zna~i deka sega }e imame nov oglas, 

koj ve}e e pominat vo Vlada, kriteriumite i oglasot, no }e se realiziraat za 

izgradenite i dadeni vo upotreba objekti. Samo vo Gostivar imame eden takov objekt i 

kon toa }e pristapime. Za drugite stanbeni edinici }e postapime taka toga{ koga }e 

imame dozvola za istite, so utvrdeni kriteriumi od Vladata. 
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NIKOLA POPOVSKI:   

  Gospo|a Ivanova, dali ste zadovolna od odgovorot? 

 

CVETANKA IVANOVA: 

  Delumno sum zadovolna od odgovorot, zatoa {to ne dobiv jasna slika 

za dobienite osum milioni evra, dali site se realizirani od stanbena izgradba, 

ili ne se realizirani. Mo`e i vo pismena forma da odgovori ministerot, 

dokolku ne raspolaga so tie podatoci. Me|utoa, ne stvorivme celosna slika za 

ovoj proekt ovoj period. 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Na dopolnitelnoto pra{awe odgovor }e dade vo ima na Vladata na 

Republika Makedonija gospodinot Petar Go{ev, zamenik pretsedatel na Vladata 

na Republika Makedonija. 

 

PETAR GO[EV: 

  Vladata na Republika Makedonija rasprava{e za ovoj prekt i od 

Ministerstvoto za finansii go sledime, od na{iot aspekt pra{aweto, 

Ministerstvoto za transport go sledi od aspekt na negovite nadle`nosti, nie od 

aspekt na kreditite za koi }e se zadol`uva dr`avata i od aspekt na procenkite 

dali tie krediti }e gi vratat tie {to se zadol`eni da gi vratat, dali }e bidat 

isplatlivi tie krediti, ili pak tie {to gi koristat sredstvata ne }e mo`at da gi 

vratat, pa }e padnat na tovar na Buxetot na Republika Makedonija za da mo`eme 

nie da vidime, da procenime nie do kade zaglibuvame kako dr`ava so dolgovi. 

Potoa, se razbira koga }e se natalo`at dolgovite, gledame dali ima sredstva da 

gi vratime tie dolgovi i zo{to se slu~ile tie dolgovi i doa|ame vo situacija da 

diskutirame dali prihodnata strana ni e dovolna za da gi pokrieme site obvrski 

{to se sozdavale. 

  Od toj aspekt Ministerstvoto za finansii go analizira{e ovoj 

kredit za koj {to dr`avata ima dadeno garancija. Toa zna~i, ako lu|eto {to gi 

dobivaat stanovite ne gi pla}aat kiriite za prvite pet godini od visinite koi gi 

presmetuval, toj {to go koncipiral koncetot za socijalni stanovi. Ako tie {to }e 

dobijat stanovi do pet godini, bidej}i treba da gi kupat, taka e zamislata i treba 

da imaat soodveten prihod za da mo`e da otpla}aat na 15 godini, taka dobien 

stan i }e gi vratat sredstvata od kreditot i {to }e se slu~i. Od toj aspekt nie go 

analiziravme kako Ministerstvoto za finansii ova pra{awe i go konstatiravme 
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slednoto, zaedno so Ministerstvoto za transport, zaedno so Javnoto 

pretprijatie PUIK. Ovoj proekt e zamislen dr`avata da se zadol`i i da dade 

garancija na okolu 41 milion evra i deka prviot del od proektot iznesuva 15 

milioni evra koi {to treba da bidat povle~eni, ako se realiziraat, sledi 

vtorata bran{a, u{te 15 milioni evra. Ovoj kredit e zamislen na sledniot na~in. 

  Tie 41 milion za 800 stanovi se socijalni, treba da bidat 

nadomesteni. So 38 milioni od tie {to gi dobijat stanovite preku kirija i potoa 

preku otplata na kupeniot stan vo rok od 15 godini. 10 miliona ili kolku 

ostanuvaat, kolku ostanuvaat, pet miliona nekade do 42 miliona blisku, treba 

dr`avata da participira so zemji{te ili so drugi pogodnosti ili direktno od 

Buxetot so sredstva. Sega, kontatiravme deka od prviot del na proektot od 15-te 

iskoristeni se 8 miliona evra. Me|utoa, konstatirano e deka za tie 8 milioni 

nema izgradeno fizi~ki edinici, stanovi za 8 milioni, da se pokrieme. 

Konstatirano e deka licata so niski primawa i maldi bra~ni parovi, spored 

prosecite na platata, pretpostavenite prihodi i momentalnite prihodi, ne }e 

mo`at da odgovorat na otplatite koi {to se predvideni so celiot proekt. Da 

vratat 38 miliona evra, 540 ako se realizira do kraj. Se razbira, zaradi avansi, 

a ne izvr{eni izgradbi za tie avansi, zaradi gradewe na stanovi so povisok 

standard otkolku vo standard na taa kategorija na lu|e, zaradi izgradba na 

stanovi pogolemi po 80 kvadrati, a namenti za semejstvo so status socijalan 

kategorija, deka ras~ekorot me|u vlo`enite pari i zloupotrebeni pari od ovoj 

proekt i ona {to se prima i {to treba da se vrati }e bide golem i deka na krajot 

imame povtorno tovar vrz buxetot na Republika Makedonija. Zatoa {to, tie {to go 

dogovorile kreditot, konceptot, potoa ne go realiziraat taka kako {to e 

dogovorot. 

  Va`no e da sezememe pari, me|utoa koj }e gi vra}a potoa }e ja mislime 

rabotata. Bidej}i dr`avata ostanala garant, se razbira do izvesno vreme ako 

korisnicite ne mo`at da gi vratat parite, }e dojdeme vo situacija koga }e legnat 

vrz buxetot i }e se pra{uvame od kade se, se zgolemuvaat tro{ocite na buxetot 

ili rashodnata strana na buxetot. Najgolemiot broj proekti, za `al, taka se 

pravele vo ovaa dr`ava. Bidej}i se raboti za ~uvstvitelno pra{awe za stanovi 

za edna socijalna kategorija na lu|e, dr`avata sakala da vleze vo takov proekt 

da pomogne, Ministerstvoto za transport predlo`i odluka, vo konsultacija so 

javnoto pretprijatie deka slednite sredstva do 15 milioni nema da bidat 

povle~eni, dodeka 8-te milioni povle~eni sega, ne se poklopat so izgradenite 

fizi~ki edinici. ]e se ras~isti toa pra{awe, potoa }e se donese odluka za 
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eventualno povlekuvawe na drugi sredstva. Ako se poka`e kone~no uspe{no, 

deka toj prv del od proektot od 15 milioni evra se realizirani pribli`no taka 

kako {to e dogovoren konceptot, nema da proizveduvaat golemi zagubi, toga{ 

mo`e da se premine kon vtorata faza na koristeweto na ovoj proekt. Zna~i, 

proektot e zapo~nat, povtorno imavme fazi vo vrska so toj proekt, se gri`ime za 

lu|eto, me|utoa ne se gri`ime koj }e gi plati tie lu|e, bidej}i tro{oci na krajot 

pak }e gi plati narodot, treba da se soberat danoci za vra}awe na toj kredit. 

  Me|utoa, Vladata na Republika Makedonija pravi se da go 

konsolidira ovoj proekt, da go konsolidira i da stane pribli`no uspe{en kolku 

mu bila namerata. 

  Blagodaram. 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Blagodaram. 

  Na vtoroto pra{awe gospodinot Petrov. 

 

SLAVKO PETROV: 

  Blagodaram.  

  Bidej}i gi nosam so sebe pismenite odgovori na prateni~ki pra{awa 

{to se postaveni, go najdov i prateni~koto pra{awe {to be{e postaveno na 

sednicata na ovoj parlament na 20 mart 2003 godina od pratenik na opozicijata, 

so pribli`no ista sodr`ina. 

  Bidej}i toga{ be{e daden i pismen odgovor na koi {to mu nedostigaa 

odredeni podatoci okolu utvrduvaweto na vistinskata sostojba so rasadnikot vo 

Strumica, Sveti Nikole i Kumanovo, a podocna stignaa i materijalite vo vrska so 

proverkite {to gi napravivme, vo sostojba sum deneska potpolno da odgovoram na 

ova pra{awe. 

  Da potsetam, vo pra{aweto {to be{e postaveno na sednicata na 

Sobranieto na Republika Makedonija na 20 mart, dadovme pismen odgovor od koj 

{to glavnite raboti moram da gi iznesam, za da odgovoram na ova {to 

dopolnitelno mi e postaveno, koi se pri~inite za rasadnikot i dali rasadnikot 

ili rasadnicite ne se zavr{eni. 

  Utvrdivme deka se raboti za proekt od makedonskite 

telekomunikacii, odnosno sredstva od makedonskite telekomunikacii, koi {to 

treba{e da obezbedi vo Sveti Nikole proizvodstvo na {umski sadnici vo 

koli~ina od okolu 40 milioni, so konstatacija deka dotoga{ vo Republika 
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Makedonija optimalnite uslovi ovozmo`uvale upotreba na 5 do 7 milioni 

sadnici, {to }e re~e deka se raboti za proekt koj {to pet do sedum pati go 

zgolemil brojot na sanicite {to se proizveduvaat vo Republika Makedonija.  

  Vrz osnova na postavenoto pra{awe, a i neposredno pred toa, poradi 

osnovanite somenvawa deka sredstvata od Telekomot ne se upotrebeni za 

vistinskata namena ili barem ne vo obem vo koj {to se izvr{eni rabotite, 

pobarav i uspeav da obezbedam dva dokumenti za sudsko ve{ta~ewe, odnosno za 

ve{ta~ewe na Biroto za sudski ve{ta~ewa, od koi {to edniot e izgotven na 17 

fevruari 2003 godina, a potoa, na moe dopolnitelno barawe u{te eden takov na 

20 mart 2003 godina koi {to mi se dostaveni malku podocna. 

  Bidej}i ne sakam da ja zamaram nitu javnosta, nitu pratenicite so 

celokupnata sodr`ina na tie dva zapisnika za ve{ta~ewe, a celta be{e da se 

utvrdi kako se tro{eni sredstvata od Makedonskiot telekom i dali ima nekoi 

signali za nivna zloupotreba preku avansno, odnapred pla}awe, potoa 

neizvr{uvawe na rabotata, zatvorawe na firmite i sli~no, konstatirano e 

mislewe na Zavodot za sudski ve{ta~ewa vo koj {to sasmo vrz osnova na 

prijavata na tenderot koj {to e raspi{an i dobivaweto na tenderot od firma 

koja {to bila daleku poskapa, Telekomot, odnosno sredstvata ili dr`avata 

Makedonija e o{tetena so 12 milioni 528 iljadi i 181 denari ili okolu 200 

iljadi evra. Samo vrz osnova na faktot {to ne e izbran najdobriot ponuduva~, 

tuku e izbran tretiot, odnosno onoj {to e poskap, koj {to svojata ponuda ja dal so 

visina pogolema, vrz osnova na {to e prifatena, potoa so nego e potpi{an i 

dogovorot. 

  So ogled na toa deka odgovorot ne be{e celosen, bidej}i mo`e{e i na 

prv pogled da se vidi deka pri izborot mo`e da se izvr{i proverka deka e 

izbran najskap ili poskapata ponuda, deka se odleani ovie sredstva, pobarav i 

napraveno e dopolnitelno ve{ta~ewe za da sporedam, dali naplatenite sredstva 

od pribli`no eden milion evra od strana na firmata {to e izbrana, se 

iskoristeni i rabotite se izvr{eni vo visina na vrednosta i situaciite za koi 

stanuva zbor. So dopolnitelnoto ve{ta~ewe na istot Zavod za sudski ve{ta~ewa 

e konstatirano deka postoi dopolnitelna zlouptreba na sredstvata na 

Makedonskiot telekom za rasadnikot vo Strumica, vo Sveti Nikole i vo 

Kumanovo i deka nedostigaat, odnosno se izvr{eni raboti za pomalku od 

naplatenite za u{te 14 milioni 821 iljadi i 402 denari, ili koga }e gi sobereme 

dvete cifri zaedno, izleguva deka vkupniot iznos na sredstvata {to se plateni 

od okolu 61 milion denari, a za koi ne se izvr{eni raboti ili ne e izbrana 
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najpovolnata ponuda, Republika Makedonija odnosno sredstvata od 

Telekomot se o{teteni ili se mo`ebi zloupotrebeni za iznos od 27 milioni 

349.580 denari, {to odgovara pribli`no na 455.826 evra. Skoro polovina od 

sumata {to e odnapred platena ili e platena za neizvr{eni raboti, ili e 

dogovoreno so firma koja {to ne gi ispolnuvala uslovite i ne bila bonitetna, 

odnosno ne bila na prvoto mesto, Telekomot e o{teten so 455 iljadi evra. 

  So ogled na toa deka ve{ta~eweto ima{e za cel da utvrdi i {to e 

pokraj zloupotrebata od sredstvata sraboteno i vo koja sostojba e objektot, 

odnosno objektite, konstatirano e deka objektite se napu{teni od strana na 

izveduva~ot, odnosno ne se dovr{eni taka kako {to e po dogovorot, a sredstata 

{to se isplateni se likvidirani preku smetki koi {to se so cesija naplateni od 

Ministerstvoto za finansii, koi {to gi vodela proektite od Ministerstvoto za 

finansii, koe {to gi vodelo proektite vo vrska so Telekomot. 

  Zaklu~no. Sredstvata od Telekomot za rasadnikot vo Strumica, vo 

Sveti Nikole i vo Kumanovo ne se upotrebeni soodvetno na proektot i proektot 

ne ja izvr{il svojata funkcija. Sredstvata od toj proekt se iskoristeni 

maksimalno vo iznos od 61 milon i plateni mu se na izveduva~ot i toa odredeni 

sumi posle izborite, me|utoa najgolemiot broj od sumata po~nuvaj}i od 27 juli pa 

zaklu~no so 19 septemvri 2002 godina. 

  Vrz osnova na faktot {to proektot ne ja izvr{il svojata namena i ne 

mo`e da bide funkcionalen i vrz osnova na somnevaweto deka postojat vrz 

osnova na ovie naodi zloupotrebi na sredstvata, Ministerstvoto za 

zemjodelstvo, {umarstvo i vodostopanstvo, eve sega postavuva prateni~ko 

pra{awe posle dobienite podatoci za ova, zema obvrska poradi postojnite 

somenvawa predmetot da go predade do nadle`nite organi, za da ja ispita 

sostojbata i da se utvrdi ona {to se tvrdi vo ve{ta~eweto ili vo ve{ta~eweto 

se nagovestuva ima ili nema zloupotreba i zo{to proektot ne e zavr{en. 

  Blaglodaram. 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Blagodaram. 

  Gospo|a Ivanovska, dali ste zadovolna od odgovorot? 

 

LILJANA IVANOVSKA: 

  Zadovolna sum od odgovorot, me|utoa }e postavam dopolnitelno 

pra{awe. Koj e sopstvenik na tie rasadnici, koj }e bide sopstvenik, zatoa {to 
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tie vo golem del sodr`at eden komercijalen osnov za rabotewe i za 

profitirawe. Imaj}i ja predvid politikata na Vladata na Republika Makedonija 

da se oslobodi od del od javniot sektor, koj }e bide idniot sopstvenik na tie 

rasadnici. Dali ostanuva Ministerstvoto ili Makedonski {umi? 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Blagodaram. 

  Gospodin Petrov. 

 

SLAVKO PETROV: 

  Spored podatocite {to gi imam i so koi raspolagam, prevzemaweto 

na sadnicite treba da go izvr{i JP Makedonski {umi, bidej}i tie sadnici 

prakti~no vo najgolemiot del vo ramkite na programite za odr`uvawe na {umite 

treba da gi koristi, me|utoa toj odnos seu{te ne e ureden, ba{ poradi navedeniot 

fakt {to sadnicite odnosno proektot ne e dovr{en i ne mo`e da se stavi vo 

upotreba. 

  Koga toa }e se slu~i i kakvi sredstva }e se najdat za da toa zavr{i, 

vo ovoj moment ne mo`am da odgovoram. 

 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Blagodaram. 

  Tretotot pra{awe e do ministerot za zdravstvo, gospodin Selmani. 

 

REXEP SELMANI: 

  Site znaeme deka od sredstvata, od proda`bata na Telekomot 

Ministerstvoto za zdravstvo ima dobieno, odobreni sredstva okolu 11 milioni 

amerikanski dolari, Fondot za zdravstveno osiguruvawe okolu 13 milioni i vo 

Ministerstvoto se odredeni prioritetite ili proektite koi do sega bea usvoeni 

i doneseni vo Sobranieto. Do momentot koga sme dojdeni vo ovoj resor, 87% od 

ovie sredstva ve}e bea realizirani. Zna~i, vo odnos na ovie proekti okolu 13% 

ne se u{te realizirani i iskoristeni, pa zatoa i be{e informirana i Vladata na 

Republika Makedonija i be{e so ovlastuvawe na javnoto pretprijatie za 

stopanisuvawe so stanben i deloven prostor da napravi procenka na ovie 

proekti koi se vo faza na realizacija i koi se realizirani. Nivnata obvrska e da 

dostavat eden izve{taj, edna informacija vo vrska so ovie proekti. Zna~i i za 
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konkretniot proekt, otkako }e dobieme procenka, izve{taj od Javnoto 

pretprijatie, toga{ }e dostavime i pismen odgovor na pratenikot do kade i kako e 

zavr{en ovoj proekt i kako e realiziran.  

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Blagodaram. 

  Gospo|a Ivanovska. 

 

LILJANA IVANOVSKA: 

  Delumno sum zadovolna od odgovorot i }e potnciram deka spored moi 

informacii najgolem del od sredstvata se odnapred isplateni avansno za 

izvedba na rabotite, kako {to golem del od kolegite in`eneri znaat deka pri 

potpi{uvawe na situacija za izvr{eni grade`ni raboti se overuva realno 

izvr{eni grade`ni raboti i spored taa grade`na situacija izveduva~ot gi dobiva 

sredstvata. Zna~i, ovde i tamu stoi pod materijalna i krivi~na odgovornost 

tvrdam deka izvedenite raboti se izvr{eni. Taka stoi vo situaciite koi {to gi 

podnesuvaat do investitorot. Taka {to, ovde postoi osnov za pokrenuvawe na 

odgovornost pri vodewe na ovaa investicija. 

  Blagodaram. 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Blagodaram. Gospodin Selmani. 

 

REXEP SELMANI: 

  Za konkretniot slu~aj, ako bile potpi{ani tie situacii, vsu{nost se 

raboti za eden konkreten proekt koj e realiziran vo minatoto i se znae kako se 

potpi{uvaat situaciite, mislam redovno koga pri procenka na nadzorniot organ 

za fazite, situaciite do kade e stignato so realizacijata na tie proekti, toga{ 

se potpi{uvaat situaciite. Taka {to, ako tuka e ne{to napraveno von ovie 

pravila, toga{ sigurno nadle`nite organi {to }e go procenat ovoj proekt, vrz 

baza na toa }e snosi i odgovornost. 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Objavuvam pauza do 15,oo ~asot. 
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 (Po pauzata sednicata prodol`i vo 15,15 ~asot). 

  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Prodol`uvame so rabota. 

  

MIHAJLO GEORGIEVSKI: 

 Gospodine pretsedatele, po~ituvani dami i gospoda pratenici i ~lenovi na 

Vladata. Dozvolete da postavam tri pra{awa. 

 Prvoto pra{awe go postavuvam do ministerot za nadvore{ni raboti i 

ministerot za odbrana. Vo javnite sredstva za informirawe se {pekulira deka 

odbele`uvaweto na granicata so Republika Srbija i Crna Gora vo delot so 

protektoratot Kosovo e prekinata poradi politi~ki pri~ini. 

 Pra{aweto glasi, kako stojat rabotite so odbele`uvaweto na granicata so 

severniot sosed vo delot so Kosovo i ako ima problemi od kakov karakter se. 

 Vtoroto pra{awe go postavuvam do ministerot za vnatre{ni raboti i do 

ministerot za odbrana. Pra{aweto so grani~niot premin kaj selo Tanu{evci 

poradi nedovolno jasni pri~ini se odlo`i. Lu|eto {to `iveat tamu odprvo baraa 

da se otvori grani~en premin i otkako se postigna soglasnost so sosedna dr`ava 

za negovo otvarawe, tie go blokiraa i onevozmo`ija negovo otvarawe. 

 Pra{aweto glasi, dali onevozmo`uvaweto da se otvori grani~en premin 

ima prakti~en karakter zaradi dale~inata od okolu 11 km., ili e politi~ki, t.e. 

osporuvawe na granicata, ili drugi pri~ini?  

 I poslednoto pra{awe go postavuvam do ministerot za kultura.  Znaeme 

deka vo minatata godina poradi nestru~nost i nevnimanie be{e uni{tena 

stra`arnicata na Kameniot most vo Skopje. So toa vo zna~itelna mera se o{teti 

eden od najvrednite spomenici na kulturata vo Skopje, pa i vo dr`avata. 

Denovive prijatno sme iznenadeni deka po dolga pauza rekonstrukcijata na 

Kameniot most }e prodol`i, a ve}e i  prodol`i. 

 Pra{aweto glasi, prvo, dali }e bide rekonstruirana i stra`arnicata na 

Kameniot most {to e glaven beleg na mostot. 

 Vtoro, dali Ministerstvoto za kultura mo`e da vlo`i napori i da povede 

inicijativa Kameniot most kako spomenik na kulturata da se pretvori vo most na 

kulturata na Makedonija kade {to }e se prodavaat i sozdavaat umetni~ki sliki, 

doma{ni rakotvorbi i suveniri od kulturata na makedonskoto podnebje, 

organizirawe na razni kulturni manifestacii, kako literaturni ~itawa, 

promocii na kulturni vrednosti, folklor i sl. So toa }e se spasi ovoj spomenik 
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na kulturata vo centarot na glavniot grad na Makedonija od grdata slika {to 

sega ja imame, a toa e prodavawe na bofl stoka, centar na pita~i i razni 

{verceri, gansteri i sl. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Vi blagodaram na koncizniot odnos kon pra{aweto. 

 Na prvoto pra{awe }e odgovori gospodinot Rizvan Sulejmani, zamenik 

minister za odbrana. 

 

RIZVAN SULEJMANI: 

 [to se odnesuva do otvaraweto na grani~ni premini, kako {to znaete ima 

pove}e nadle`ni ministerstva, prvenstveno toa e Ministerstvoto za nadvore{ni 

raboti, me|u drugoto i Ministerstvoto za odbrana i Ministerstvoto za vnatre{ni 

raboti, no sigurno deka i Carinskata uprava i drugi. Po ona {to jas go slu{av, 

pra{awata se premnogu voop{teni. Mislam deka podobro bi bilo da vi dademe 

pismen odgovor. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 ]e dobiete pismen odgovor. 

 Vtoroto pra{awe e postaveno do ministerot Kostov. 

 

HARI KOSTOV: 

 Vo Spogodbata koja {to be{e potpi{ana pred dva meseca  pome|u 

pretstavnicite na Vladata na Republika Makedonija, na UNMIK od edna strana i 

so soglasnost i od SRJ be{e predvideno otvarawe na ~etiri grani~ni premini. 

Edniot od niv e i grani~niot premin kaj Tanu{evci. Znaete deka pred dve,tri 

nedeli tamu se slu~i edna blokada od lokalnoto naselenie od okolu 20-tina lu|e 

koi {to izgovorot be{e deka ne se soglasuvaat na mestoto kade {to  e sega 

predvidena lokacijata na grani~niot premin i na koe {to od kosovska strana i od 

ovaa strana, od strana na Republika Makedonija treba{e da se postavat, odnosno 

se postaveni i kontejneri. Se raboti za privremeni grani~ni premini koi 

fakti~ki treba da rabotat vo periodot od juni, odnosno dogodina, da ka`eme od 

april pa do1 noemvri kako vremeni grani~ni premini. Od strana na Republia 

Makedonija samoto otvarawe na grani~niot premin e da se odgovori na baraweto 

na lokalnoto naselenie, a ne deka toj grani~en premin e od nekoe me|unarodno 

zna~ewe za odvivawe na transport, za golem promet na stoka, lu|e i tn. Na{ite 
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soznanija upatuvaat na dve raboti: zna~i nema politi~ki pri~ini od strana 

na Vladata na Republika Makedonija da ne go otvara, ili da go odlo`uva 

otvaraweto na grani~niot premin, zatoa {to rekov, toa e sepak napraveno po 

barawe na lokalnoto naselenie. Dokolku sledevte, fakti~ki pogolem del od 

reakcijata e na lokalnoto naselenie od kosovskata strana od seloto Debalde 

kade {to duri i kontejnerite koi {to bea postaveni od strana na UNMIK na delot 

na kosovskata strana bea zapaleni. Vo delot na granicata od strana na Republika 

Makedonija kontejnerite se postaveni i ovozmo`eno e i elektri~no i drugo 

napojuvawe. Na{ite soznanija pove}e upatuvaat na toa deka vo osnova vo 

momentov se raboti pove}e za opredeleno vlijanie na naselenieto od seloto 

Debalde od kosovska strana, otkolku {to e toa vistinska reakcija i na 

naselenieto od Tanu{evci. Pritoa, treba da se ima predvid deka lokacijata na 

grani~niot premin se utvrduva so re{enie na Ministerstvoto za transport i 

vrski i toa e re{enie koe {to e utvrdeno i e potvrdeno vo soglasnost i so UNMIK 

od drugata strana. Kako {to rekov, toa se vremeni grani~ni premini i ne zna~i 

deka mora i na toa mesto da ostane, zatoa {to postoi geografski gledano postoi 

potreba na sega{nata lokacija za pogolemo i strani~no dvi`ewe da re~eme na 

naselenieto koe {to bi trebalo da go koristi toj grani~en premin. Mu|utoa, 

pozicijata na Vladata e deka od svoja strana za ovaa godina so ogled na toa deka 

se raboti kako vremeno re{enie, deka lokacijata utvrdena so Ministerstvoto so 

re{enie na Ministerstvoto za transport i vrski e toa koe {to e vo ovoj moment 

opredeleno i deka pred se fakti~ki treba od strana na Kosovo na lokalnoto 

naselenie od Kosovo od seloto Debalde i so anga`irawe na UNMIK da se 

nadmine voglavno problemot od taa strana. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospodine Georgievski dali ste zadovolen od odgovorot? 

 

MIHAJLO GEORGIEVSKI: 

 Mo`am da re~am deka sum zadovolen. Samo po ova pak bi go potpra{al 

ministerot, zo{to tie prethodno otkoga  ve}e re{ija da otvorat grani~en premin, 

zo{to ne go konsultiraa naselenieto dali toa saka, ili ne saka. Inaku sega 

proizleguva deka tamu edna grupa naselenie ja bojkotira Vladata koja {to re{ila 

da otvori tamu grani~en premin. I naedna{ sega ispa|a deka ne saka. Zna~i, moja 

preporaka e vo idnina koga edna rabota se donesuva od strana na Vladata taa do 

kraj da se izveduva. Tuka ve}e nema prepreki. A pred da se donese taa odluka 
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trebalo da se razgovara, da se pregovara, da se uto~nuvaat rabotite. Inaku 

sega pak ne mi odgovorivte kone~no, dali kone~no }e se otvori na toa mesto, ili 

na drugo mesto }e se otvori toj grani~en premin. Toa mi be{e pra{aweto. I 

preporaka, vo idnina da ne se dozvoluva Vladata da bide vo podredena situacija 

na edna grupa lu|e.  

 

HARI KOSTOV: 

 Konsultacii se vr{eni i prethodno za {to rekov, skoro mo`ebi i dva 

meseci pred toa me{ani ekipi, pretstavnici na Ministerstvoto za transport i 

vrski, Ministerstvoto za nadvore{ni raboti, Ministerstvoto za vnatre{ni 

raboti i Ministerstvoto za odbrana bea na lice mesto i vo prethodnite 

razgovori toa be{e opredeleno kako lokacija na koja {to treba da se postavi 

grani~niot premin. Zatoa u{te edna{ vikam, mislam deka na krajot fakti~ki 

aktueliziraweto na pra{aweto na lokacija e pred se pove}e vlijanie na 

lokalnoto naselenie od strana na Kosovo, na Debalde, otkolku {to e toa reakcija 

na naselenieto od Tanu{evci. Zna~i, konsultacii ima{e, me|utoa koi bea 

poslednite motivi okolu preina~uvaweto e druga rabota. Vladata ne e vo 

situacija deka nie mora da otvorime tamu grani~en premin. Toa e vrz osnova na 

baraweto na lokalnoto naselenie i od edna i od druga strana da se olesni 

preminot osobeno vo periodot april do noemvri i tn. namesto da se odi po drugi 

podale~ni premini, ili ona {to vo nekoi slu~ai ilegalno preminuvawe na 

granicite, da se ovozmo`i vakov lokalen grani~en premin od vremen karakter koj 

{to }e im ja olesni komunikacijata na naselenieto od dvete strani. Me|utoa, 

dokolku toa se postavuva kako problem, Vladata nema namera so sila da 

postavuva nekoi grani~ni premini za koi {to rekov deka voglavno se vo funkcija 

na lokalnoto naselenie. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Na tretoto pra{awe }e odgovori zamenik premierot na Vladata , 

gospodinot Petar Go{ev. 

 

PETAR GO[EV: 

 Po~ituvaniot pratenk znae deka ova pra{awe e generalno vo nadle`nost 

na gradot. Me|utoa, vrz osnova na Zakonot za za{tita na spomenicite dr`avata 

ima nadle`nost bez ogled {to operativno e tamu pra{aweto. Vladata }e prezeme 

se {to e vo nejzina nadle`nost preku svoeto ministerstvo. 



 I/78.-
 

MIHAJLO GEORGIEVSKI: 

 Ova pra{awe ne e samo na grad Skopje, tuku  na Republika Makedonija. 

Kameniot most e simbol na glavniot grad na Makedonija i toj ne e samo 

ingerencija na gradot Skopje. Toj e spomenik na kulturata od prva kategorija i toj 

e gri`a za cela Makedonija. I zatoa Ministerstovoto si ima gri`a okolu toa, 

pokraj gradot {to ima gri`a. 

 Pra{aweto be{e, dali stra`arnicata }e se gradi koja {to e urnata? 

 Vtoro, dali }e vlo`i Ministerstvoto napor toj most da se napravi  most na 

kulturata, a ne most na bruka, koj pominuva videl {to e toa tamu. Ako mo`ete da 

mi odgovorite, ako ne pismeno odgovorete. Inicijativata barem da se prifati 

kako takva. 

 

PETAR GO[EV: 

 Jas mislev deka nema potreba da ka`uvam deka toa }e se obnovi i }e se 

obnovi sigurno i nema dilema vo vrska so toa pra{awe.  

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Inicijativata vi e mislam na ista branova dol`ina ste so Vladata. 

 Pra{awe }e postavi gospodin Vlado Ilievski. 

 

VLADO ILIEVSKI: 

 Po~ituvan pretsedatele, po~ituvani pretstavnici na Vladata, kolegi 

pratenici. Moeto prvo pra{awe }e bide upateno do Ministerstvoto za `ivotna 

sredina i prostorno planirawe. Spored nekoi prezentirani podatoci vo 

mediumite i sredstvata za javno  informirawe vo Ki~evo zgolemena e 

koncentracijata na {tetni hemiski soedinenija vo vozduhot, posebno e izrazeno 

prisustvoto na jaglen monoksidot. Ottamu opravdana e zagri`enosta na gra|anite 

na grad Ki~evo za ovaa pojava pa zatoa pra{aweto bi bilo: Dali poslednite 

merewa  {to se prezentirani vo javnosta navistina se to~ni, dali se vo zakonski 

dozvolenite ramki i dali se raboti na ovaa problematika so cel da se utvrdat 

pri~inite za ovaa pojava. 

 Moeto vtoro pra{awe e upateno do Ministerstvoto za transport i vrski. 

Spored sogleduvawata na terenot pojavata na uzurpacija na grade`no neizgradeno 

dr`avno zemji{te i na bespravna gradba vo op{tina Ki~evo vo poslednite 

nekolku godini zema se pogolem zamav i stanuva seriozen problem. 
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 Pra{aweto vo toj pravec bi bilo, so kakvi brojki i pokazateli 

raspolagaat nadle`nite inspekciski organi i slu`bi vo Ministerstvoto za 

transport i vrski kako i za kakva brojka se raboti za slu~ai za koi e pokrenata 

postapka.  

 Tretoto moe pra{awe bi bilo upateno do Ministerstvoto za obrazovanie. 

Vo op{tina Ki~evo po~nato e so realizacija na proektot za izgradba na osnovno 

u~ili{te. Pa vo taa nasoka pra{aweto bi glaselo, Dali imame soznanija koga }e 

bide gotova novata u~ili{na zgrada na osnovnoto u~ili{te "Kuzman Josifovski-

Pitu" - Ki~evo i dali voop{to }e bide pu{tena  vo upotreba do po~etokot na ovaa 

u~ebna godina. Zatoa {to ovaa u~ili{na zgrada treba{e da bide gotova vo tekot 

na u~ebnata 2002-2003 godina. A od ona {to mo`e da se vidi na terenot ve}e 

podolgo vreme na istata ne se raboti ni{to i taa izgleda kako napu{tena. 

Dogovorot e sklu~en so firmata Evronacional - Trans od Ohrid na 27.12.2001 

godina. Rokot na zavr{uvawe na rabotite po dogovorot be{e 160 kalendarski 

denovi. So ovoj izveduva~ ovaa u~ili{na zgrada izgleda nema da bide nikoga{ 

gotova. Ovde mora da se spomne i toa deka Sovetot  go oslobodi Ministerstvoto 

za obrazovanie od komunaliite so edna zamolnica, izveduva~ot da bide ki~evska 

firma i rabotite da bidat zavr{eni na vreme. Me|utoa, i dvete barawa ostanaa 

nezadovoleni. U~ili{teto "Kuzman Josifovski-Pitu" od Ki~evo raboti vo mnogu 

lo{i uslovi. ^asovite traat po 40 minuti bidej}i se raboti vo tri smeni. A za 

odr`uvawe na vonnastavnite  aktivnosti nema nikakvi uslovi. Dokolku i ovaa 

u~ebna godina novoto u~ili{te ne bide gotovo, a sigurno i nema da bide gotovo, 

itno treba da se intervenira za sanacija na starata u~ili{na zgrada so {to bi se 

obezbedile minimalni uslovi za rabota. Vo sprotivno }e ima pogolemi problemi 

za odr`uvawe na nastavata. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Na prvto pra{awe }e odgovori gospodinot Qubomir Janevski, minister za 

`ivotna sredina i prostorno planirawe. 

 

QUBOMIR JANEVSKI: 

 Vo odnos na postavenoto pra{awe eden kratok voved. Ovie tri monitoring 

stanici vo Ko~ani, Ki~evo i Kumanovo se najnovite monitoring stanici koi {to se 

potpolno avtomatski povrzani so informativniot centar vo sklop na 

Ministerstvoto za `ivotna sredina i prostorno planirawe. Taa oprema e 

sofisticirana i rezultatite koi {to gi dobivavme vo informativniot centar 
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bea prezentirani na javnosta. Me|utoa, od na{i analizi i o~ekuvawa  

smetavme i nie deka ovie rezultati se pogolemi od o~ekuvanite, zatoa se 

izvr{eni komparativni merewa na ovie rezultati i dojdeno e do zaklu~ok deka 

treba povtorno da se izvr{i kalibrirawe na istata aparatura, na istite 

monitoring stanici. I vo kontakt so proizvoditelot na opremata, toj e ovde i 

vsu{nost se vr{i novo kalibrirawe na opremata. Zna~i, smetame deka ovie 

monitoring stanici rabotat u{te vo proben re`im na rabotewe i deka ovie 

podatoci  }e bidat takvi kakvi {to treba da bidat prezentirani od samata 

oprema.  Zna~i, vo najskoro vreme }e dobieme celosno to~ni podatoci od ovie 

monitoring stanici. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospodine Ilievski, dali ste zadovolen od odgovorot?  

 

VLADO ILIEVSKI: 

 Mu blagodaram na ministerot zatoa {to navistina vladee{e edna 

zagri`enost me|u gra|anite od sekojdnevnite prezentirani podatoci so koi ne 

znaevme koj e izvorot na ova zagaduvawe. U{te edna{ mu blagodaram.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Vtoroto pra{awe e do ministerot transport i vrski g-dino Ajdini.  

 Gospodinot Ko{uti}. 

DEJAN KU[UTI]: 

 Pratenikot }e dobie odgovor vo pismena forma.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Na tretoto pra{awe }e dobiete pismen odgovor so ogled deka se raboti za 

konkreten predmet prateni~ko pra{awe }e postavi pratenikot \or|e 

Palo{kovski. 

\OR\E PALO[KOVSKI: 

 Po~ituvan pretsedatele, po~ituvani kolegi, po~ituvani ministri.  

 Prvoto pra{awe e do Vladata na RM, se odnesuva za realizacijata na 

hidrosistemot Ilovica koj e otpo~nat 1997 godina i toa so nepovratni sredstva 

nameneti za pomo{ na RM od Vladata na Sojuzna Republika Germanija vo iznos od 

440 iljadi DM i finansiski sredstva od Vladata na RM, vo iznos od 413 iljadi 

DM.  

 Site proektirani objekti od ovoj sistem vo celost se zavr{eni i toa brana 

"Ilovica" sistem za navodnuvawe, filter stanica, rezervoar za potesen 
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cevkovod od 600 m2, glaven cevkovod vo dol`ina od 15 kilometri do 

naselenite mesta i toa: Ilovica, [tuka, Radovo, Burievo, Turnovo, Sekirnik i 

Bosilovo. Site ovie naseleni mesta se nao|aat vo op{tina Bosilovo. Vo celost 

se zavr{eni i distributivnite mre`i vo pogore navedenite naseleni mesta so 

vkupna dol`ina od 39.055 metra, za {to bea potro{eni okolu 3,5 milioni evra. 

 Bidej}i hidrosistemot "Ilovica" e vo zavr{na faza, okolu pu{taweto vo 

upotreba na filter stanica so {to so ~ista i zdrava voda za piewe }e se 

obezbeduvaat sedumte naseleni mesta od op{tina Bosilovo.  

 Se pojavuva seriozen problem koj se odnesuva na nabavkata i instalirawe 

na ozonator za filter stanicata  koj  op{tina Bosilovo ne e vo mo`nost da gi 

obezbedi potrebnite finansiski sredstva, bidej}i investitor za site ovie 

objekti za hidromeliorativniot sistem "Ilovica" be{e Ministerstvoto za 

zemjodelstvo, {umarstvo i vodostopanstvo na RM, preku Upravata za 

vodostopanstvo i JP Strumi~ki sliv - Strumica.  

 Op{tina Bosilovo e investitor samo na distributivnata vodovodna mre`a 

vo sedumte naseleni mesta, pa zatoa Ministerstvoto za zemjodelstvo, {umarstvo 

i vodostopanstvo go ima razgledano slu~ajot i ima dostaveno mislewe do 

Vladata na RM pod broj 12-12.515/3 od 18.12.2002 godina.  

Imaj}i ja vo predvid mo{ne serioznata sostojba za vodosnabduvaweto so 

voda za piewe na ovie 7 naseleni mesta vo op{tina Bosilovo i za da mo`e 

kompletno da se zavr{i proektot, pa na Vladata na RM, ima predlo`eno da 

obezbedi okolu 150 iljadi evra vo protivdenarska vrednost.  

Moeto konkretno pra{awe e koga i dali Vladata na RM }e gi obezbedi site 

ovie finansiski sredstva za da se nabavi ozonator  koj e isklu~itelen i zna~aen 

da mo`at lu|eto od ovie 7 naseleni mesta od op{tina Bosilovo da pijat zdrava i 

~ista voda.  

Vo najnoviot Slu`ben vesnik na RM, broj 48/2003 od strana na Vladata na 

RM, ima odobreno 1milion denari za izgradba na vodovodot.  

Ja pra{uvam Vladata dali milion denari e dovolen za nabavka na ozonator 

za novata filter stanica za op{tina Bosilovo? 

Moeto vtoro pra{awe isto taka e do Vladata na RM.  

Na 14 noemvri 2001 godina vo Skopje potpi{ana e ratifikacija na 

Programata za sorabotka me|u Ministerstvoto za obrazovanie i nauka na RM 

pretstavuvano od ministerot g-din Nenad Novkovski i Ministerstvoto za 

obrazovanie i nauka na Republika Bugarija pretstavuvano od ministerot g-din 

Vladidmir Atanasov.  
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Programata za sorabotka na poleto na obrazovanieto i naukata go 

opfa}a i priznavaweto na diplomite od visokoto obrazovanie vo dvete zemji.  

Od strana na R.Bugarija programata e ratifikuvana u{te vo fevruari 2002 

godina, no od na{a strana u{te ne e, pa pra{uvam koja e pri~inata za toa i koga }e 

bide zavr{ena ratifikacijata za da ne se dojde vo sostojba studentite koi 

zavr{uvaat da imaat problemi so priznavaweto na steknatite diplomi.  

Tretoto pra{awe e do ministrot za obrazovanie i nauka Aziz Polo`ani.  

Dali ministerot Aziz Polo`ani e zapoznaen deka so negovoto re{enie za 

razre{uvawe od dol`nost direktor na podra~noto osnovno u~ili{te Sv. Kliment 

Ohridski od Novo Selo - Strumi~ko od 28.02.2003 godina, bez nikakvo drugo 

re{enie na razre{eniot direktor Liljana Zekirova i prestanal rabotniot odnos 

i pokraj toa {to vo spomenatoto u~ili{te i vo drugite u~ili{ta za nea kako 

diplomiran pedagog imalo soodvetno rabotno mesto.  

Moeto konkretno pra{awe se odnesuva, dokolku e zapoznaen ministerot koi 

konkretni merki }e gi prezeme i dali vo slu~ajot razre{eniot direktor 

diplomiran pedagog e soodveten za izbr{uvawe na rabotnite zada~i vospituva~ 

vo posebnoto osnovno u~ili{te Sv.Kliment Ohridski od Novo Selo - Strumi~ko.  

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Prvoto pra{awe e do Vladata vo celina. 

PETAR GO[EV: 

 Na trite pra{awa pratenikot }e dobie pismen odgovor, bidej}i ima 

konkretni detaqi, pa da gi proverime so konkretnite ministri i so 

finansiskite institucii i }e mu dostavime pismen odgovor.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Pra{awa }e postavi g-dinot Kenan Hasipi.  

]ENAN HASIPI: 

 Gi pozdravuvam site prisutni vo salata.  

 Prvoto pra{awe go upatuvam do MVR.  

 So ogled na toa deka se raboti za konkretni li~nosti pretpo~itam pismen 

odgovor, bidej}i ne e mo`no ministerot da gi znae site predmeti posebno.  

 Imeno licata Ahmetulu Nexat i Severxan so prestoj vo Istanbul R.Turcija 

do MVR podnele barawe za priem vo dr`avjanstvo na R.Makedonija na den 

4.08.1995 godina, za niv i nivnite deca, bidej}i istite imaat status na iselenici 

od R.Makedonija barale da se primenat ~lenovite 8 i 10 od Zakonot za 

dr`avjanstvo na R.Makedonija. 
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 Prvostepeniot organ MVR go odbil baraweto so Re{enie UP.20-96/36/1-

96 od 18.03.1996 godina {to po `albata be{e potvrdeno i od vtorostepeniot 

organ t.e. Komisijata za re{avawe po Upravna postapka vo vtor stepen pri 

Vladata na RM so Re{enie UP2 br.28/2 - 2087/1-96.  

 Na osnova na tu`ba za poveduvawe na upraven spor Vrhovniot sud so 

presuda UP br.36-88/96 od 9 julil 1977 godina go poni{tuva re{enieto i 

predmetot go vra}a na povtorna postapka.  

 Postapuvaj}i po presudata tu`eniot donesuva novo re{enie od 9.6.1998 

godina so koe povtorno ja odbiva `albata na tu`itelite i go potvrduva 

prvostepenoto re{enie na MVR, so obrazlo`enie deka tie ne mo`at da se smetaat 

za iselenici na RM, zatoa {to se steknale so dr`avjanstvo na R.Turcija so cel da 

se naselat vo svojata mati~na zemja.  

 Nezadovolni od vakvite konstatacii na vtorostepeniot organ tu`itelite 

povtorno podnesuvaat `alba do Vrhovniot sud koj so presudasta od 9.02.2001 

godina go poni{tuva re{enieto na vtorostepeniot organ i predmetot go vra}a na 

povtorno odlu~uvawe.  

 Vo obrazlo`enieto na Vrhovniot sud stoi deka iselenik mo`e da se smeta 

ne samo gra|anin koj e po poteklo makedonec, tuku i gra|anin na R.Makedonija koj 

imal makedonsko dr`avjanstvo, no istoto go izgubil so otpust ili otka`uvawe so 

namera da se iseli vo druga zemja ili vo negovata mati~na zemja.  

 I pokraj vakovoto obrazlo`enie vtorostepeniot organ poto~no Komisijata 

ne gi uva`uva upatstvata i go potvrduva prvostepenoto re{enie so slednata 

konstatacija.  

 Komisijata smeta deka iselenik e lice makedonec po rod itn., i deka ni 

eden organ ne mo`e da odlu~i poinaku.  

 Na toga{niot pretsedatel na Komisijata tu`itelot dostavuva 

dopolnitelni dokazi i vtorostepenata komisija donesuva odluka za obnovuvawe 

na postapkata i predmetot go vra}a na povtorno odlu~uvawe, me|utoa i MVR i 

Komisijata povtorno ne gi uva`uva barawata na tu`itelite.  

 Pra{aweto glasi: koi se pri~inite prvostepeniot organ t.e. MVR da ne go 

po`ituva obrazlo`enieto i preporakite na Vrhovniot sud kako edinstven 

merodaven da dade pravno tolkuvawe na ~len 8 i 10 od Zakonot za dr`avjanstvo i 

vo toj kontekst ne gi uva`uva `albite na licata Ahmetulu Ne{at i Severxan za 

priem vo dr`avjanstvo na RM.  
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 Vtoroto pra{awe povtorno e upateno do MVR iako partijata raspolaga 

so soodvetni podatoci i vo mediumite se izneseni poedini podatoci, sepak za 

usoglasuvawe na podatocite sakam da go postavam slednoto pra{awe.  

 Poznato e deka denovive zavr{i poslednata grupa od obukata odnosno 

kursot za policajci na pripadnicite na etni~kite zaednici, pra{aweto glasi 

kolku vkupno pripadnici od turskata etni~ka zaednica kunkurirale za obukata, 

od koi regioni i kolkav e vkupniot broj na pripadnicite na turskata etni~ka 

zaednica koi ja zavr{ile obukata i zasnovale raboten odnos kako policajci.  

 Tretoto pra{awe go upatuvam do Agencijata za dr`avni slu`benici i glasi: 

Kolkav e vkupniot broj na pripadnicite na turskata etni~ka zaednica vraboteni 

vo sekoe ministerstvo poedine~no, nivnata kvalifikaciona struktura i 

procentualniot soodnos vo sporedba so pripadnicite na drugite etni~ki 

zaednici.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Prvoto pra{awe g-dine Kostov pismeno }e go dadete?  

HARI KOSTOV:  

 I za prvoto i za vtoroto pra{awe }e ni treba vreme to~no da gi utvrdime i 

pismeno }e dostavime odgovor na ovie pra{awa.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Na tretoto pra{awe pretpostavuvam deka }e dobiete pismen odgovor.  

 Na red za postavuvawe na pra{awe e @arko Karaxoski.  

 Dali mo`am da pogodam deka site tri se za gospodinot premier ili ne? Ne.  

@ARKO KARAXOSKI: 

 Po~ituvan pretsedatele,  

 Eve }e otstapam od praksata da postavam pra{awe do premierot, da bidam 

iskren }e postavam tri pra{awa. 

 Za prvoto pra{awe sum vo dilema seu{te dali da go postavam na 

ministerot za finansii ili na ministerot za zemjodelie od prosta pri~ina {to 

ako go postavam na ministrot za finansii se pla{am deka odgovorot koj }e go 

dade }e go prekine limitetot od 17,00 ~asot, zna~i }e nema mo`nost nikoj drug da 

postavi pra{awe, so ogled deka }e odgovori {to se Vladata na Qub~o 

Georgievski rabotela.  

 No, sepak od mno{tvoto pra{awa {to gi imam za ministerot za finansii }e 

go izberam najkratkoto pra{awe i se nadevam deka }e go dobijam najkratkiot 

odgovor.  



 I/85.-
 Pra{aweto bi bilo g-dine Petar Go{ev bi sakal da ve pra{am zo{to 

se docni so vra}aweto na DDV. I toa mesec dva, pa i pove}e meseci.  

 Vie kako minister za finansii ste svesni deka DDV se pla}a vo 

opredeleni rokovi no i se vra}a vo opredeleni rokovi so Zakon, me|utoa, 

o~igleden e faktot deka se docni so vra}aweto na uplateniot DDV. Toa e fakt 

deka toa direktno se odnesuva odnosno vlijae na raboteweto i vo kraen slu~aj na 

opstanokot na firmite vo stopanstvoto.  

 Ako mi dozvolite kako potpra{awe zo{to isto taka se docni so isplatata 

na otpremninite vo onie pretprijatija koi bea likvidirani  ii toa so Programa 

na Vladata, ona {to e vlezeno vo Buxetot kako programa koi firmi od zagubarite 

treba da bidast likvidirani, no sredstvata do den deneska ne se po~nati da se 

ispla}aat. Zboruvam za otpremninata.  

 Pra{aweto e kratko i veruvam deka i odgovorot }e bide kratok.  

 Vtoroto pra{awe se odnesuva do Ministerstvoto za odbrana. Pra{aweto 

bi bilo dali vojsksata poto~na pripadnicite na ARM }e bidat otstraneti od 

regionot na skopsko Ra{~e kade go obezbeduvaat glavniot izvor na voda za Skopje 

i negovata okolija.  

 Pra{aweto go postavuvam zaradi toa {to vo posledno vreme selanite 

poto~no gra|anite albanci se revoltirani od prisustvoto na vojskata vo ovoj reon 

zaradi {to navodno ne mo`ele slobodno da se dvi`at i nemalo potreba od 

prisustvo na ARM na ova mesto. Duri ovie `iteli na okolnite sela od op{tinata 

Kondovo vo znak na prostest kaj Saraj najavuvaat deka }e go blokiraat vlezot vo 

Skopje i avtopatot Skopje-Tetovo kako pritisok Ministerstvoto da donese odluka 

onakva kakva {to tie baraat.  

 Zna~i, da bidam konkreten dali Vladata odnosno Ministerstvoto za 

odbrana }e prodol`at so otstapki po sekoja cena poto~no koga i da im tekne na 

gra|anite albanci da izrazat nekoe sopstveno barawe toa da go manifestiraat so 

odreden pritisok, so odreden protest i da go dobijat ona {to go baraat se vo 

interes na so`ivotot vo RM i dali toa ima kraj.  

 Ne sakam da potenciram deka takvi primeri imame mnogu, posledniot e so 

Tanu{evci, se izrazi gra|anska neposlu{nost za da se ostvari ona {to im be{e 

celta.  

 Toa e vtoroto pra{awe.  

 Tretoto pra{awe ne bi bilo pra{awe ako ne se postavi do minsiterot za 

vnatre{ni raboti, mislam deka i sednicata ne bi bila interesna, pra{aweto e 

do g-dinot Hari Kostov.  
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 Po~ituvan ministre preku site mediumi ja dobivme informacijata za 

kra`ba na 25 iljadi toni gorivo od stokovite rezervi skladirani vo 

rezervoarite na Makpetrol vo kumanovskoto selo Vaksince vo mesec mart 2003 

godina. 

 Bi pojasnil deka se raboti za koli~ina od 25 iljadi toni gorivo vo izno so 

od 5 miloni evra. Kra`bite, navodno bile izvedeni so traktori {to ne mo`at  da 

nosat pove}e od eden ton odedna{.  Zna~i, za da se izbegne operacijata bile 

potrebni ili ogromen broj na traktori-cisterni ili dolgo vreme. Traktorite 

trebale da dojdat do rezervoarite, da nato~at po eden ton gorivo, da go odnesat 

do selata, da go istovarat i da najdat mesto kade }e skaldiraat 25 iljadi toni 

gorivo. 

 Dokolku se noselo so eden traktor, zna~i deka bile napraveni 25 iljadi 

turi ili , dokolku vo operacijata u~estvuvale 100 traktori, potrebni se 250 turi 

za sekoj traktor. Zna~i 100 traktori trebale da rabotat 250 no}i bez nikoj da gi 

vidi ili to~no 8 meseci.  

 Ako ovoj kriminal e otkrien vo mesec mart 2003 godina, zna~i doa|ame do 

konstatacija deka fizi~ki e nevozmo`no da se izvede vakva kra`ba.  

 Ostanuva drugata opcija, a toa e deka gorivoto i voop{to ne bilo doneseno 

vo skladi{tata na Makpetrol vo Vaksince, iako site znaeme deka za taa 

koli~ina se plateni pove}e od  5 milioni amerikanski dolari. 

 Vo toj slu~aj Vladata napravila fiktivna nabavka na nafta za stokovi 

rezervi, pri {to se postavuva pra{aweto kade oti{le pove}e od 5 milioni $.  

Pra{aweto e:  

 Dali ministerot, g-dnot Hari Kostov imal i ima smelost da go razgleda ovoj 

aspekt na kra`bata, pri {to }e pokrene detalno istraga preku Ministerstvoto za 

vnatre{ni raboti za da utvrdi vo ~ii xebovi zavr{ile 5 milioni $? 

 Blagodaram. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Odgovor na prvoto pra{awe }e dade g-dinot Petar Go{ev , minister za 

finansii. 

 

PETAR GO[EV: 

 Za prvoto pra{awe, vo pra{aweto e konstatacijata deka se docni so 

vra}aweto na DDV. G-dine Karaxovski, ne se docni. Se vra}a DDV.  
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 Bidejki ima{e takvi glasovi {to gi slu{nav deka sega, vo ovoj period, 

otkako e ovaa Vlada DDV ne se vra}a, kako {to se vra}al porano, na predminatata 

sednica Vladata ja informirav so brojki deka vo izminatiot period vrateno e 

pove}e od 150 milioni denari pove}e otkolku za istiot period minatata godina. 

Zna~i, se vra}a maksimalno mo`no redovno DDV. Se razbira, kaj nekoi slu~aevi 

ima 10-15 denovi zadocnuvawe, no toa e vo ramkite na praktikata {to, ni 

slu~ajno, ne bila podobra od ovaa sega {to e vo momentot, {to duri gi skratuva 

rokovite. Zna~i na vreme se vra}a DDV.  

 Vo vrska so neispla}awe na otpremnini na ste~ajni rabotnici na, istata 

konstatacija izre~ena preku pra{aweto ne e to~na. Na vreme se ispla}aat site 

obvrski kon ste~ajnite rabotnici, zaradi toa {to za toa ima predvideno sredstva 

vo Buxetot. Postoi pozicija vo Buxetot, no se razbira ima soodvetna procedura. 

Taa trgnuva od podgotvuvawe na  spisoci na ste~ajniot upravnik, preku nivno 

dostavuvawe do Fondot za PIO, Fondot za vrabotuvawe i preku Ministerstvoto 

za finansii doa|a na Vlada, pa vedna{ potoa se donesuva odluka za isplata. 

Pari vo Buxetot za toa ima. Redovno se ispla}aat. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Blagodaram. 

 Gospodine Karaxovski, dali ste zadovolni ili imate dopolnitelno 

pra{awe? 

 

@ARKO KARAXOVSKI: 

 Vo sekoj slu~aj, g-dine minsitre pra{awata gi dobivam od gra|anite kade 

{to se dvi`am i stopanstvenicite so koi se sre}avam. Konstatacijata e nivna 

deka ne e redovna isplatata na DDV. Jas toa sigurno deka ne mo`am da go znam 

kako vie {to go znaete, pa zatoa go postaviv pra{aweto i dobro e {to i tie go 

slu{aat javno. Ako e taka kako {to tvrdite, toa  e za sekoja pofalba. 

 Po odnos na ona za otpreminata, ne zboruvav za ste~ajnite rabotnici koi 

vlegle vo Buxetot. Zboruvav za onie rabotnici, za likvidiranite pretprijatija vo 

posledno vreme, a bea vo Programata na Vladata, eve samo kako primer }e go 

navedam "Mikorn" od Prilep koj e neodamna likvidiran, me|utoa e zadocneta 

isplatata, odnosno u{te ne e otpo~nata isplatata so otpremninata, iako e ve}e 

narpavena likvidaciona postapka.  Za toj del zboruvav, dodeka za ste~ajnite, 

znam deka odi kako odi. 
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NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospodine Go{ev povelete. 

 

PETAR GO[EV: 

 Bidejki pretpostavivme deka za "Mikron" - Prilep }e bide pra{aweto, 

ministerot za ekonomija go ima spisokot, bidjeki ovie pra{awa odat preku 

Ministerstvoto za ekonomija. Likvidacijata e objavena na 25.06.2003 godina. Sega 

procedurata treba da pomine normalno i }e se zavr{i rabotata. Nema nikakov 

problem. Slu~ajov e od mo{ne neodamna.  

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Na vtoroto pra{awe odgovor }e dade g-dinot Rizvan Sulejmani. 

 

RIZVAN SULEJMANI: 

 Prvo treba da go potsetam pratenikot deka nadle`nost za odbran ai 

bezbednost na dr`avata imaat nekolku institucii, po~nuvajki od Pretsedatelot 

na dr`avata koj voedno e i Vrhoven komandant na vooru`enite sili na ARM, 

Sobranieto, Vladata pa i Ministerstvoto za odbrana. 

 Sigurno deka Ministerstvoto za odbran aodlukite gi nosi vrz osnov ana 

procenkite {to gi pravi na teren i vrz osnov ana toa {to e politika na Vladata 

na  Republika Makedonija  . Sigurno znaete deka politika na Vladata na  

Republika Makedonija  , me|u drugoto, e da sozdade doverba me|u gra|anite, a 

posebno vo kriznite regioni. Vo taa smisla se i kontaktite {to gi imame i 

prodol`uvame da gi imame so mesnoto naselenie, za da site tie svatat deka 

Armijata na  Republika Makedonija  e Armija na site gra|ani na  Republika 

Makedonija  . Pa, vo taa smisla se i }e prodol`at kontaktite i so mesnoto 

naselenie od Ra{~e, duri deneska imavme eden takov kontakt, a sigurno i }e 

prodol`at. 

 No, u{te edna{ ka`uvam deka odluki se donesuvaat vrz osnova n aprocenki 

za bezbednosta na dr`avata. Kontaktite i vklu~uvawe na nacionalnostite vo 

redovite na odbranata }e prodol`i zatoa {to sit euka`uvawa poka`uvaat deka 

{to pove}e se vklu~eni pripadnici na etni~kite zaednici vo  Republika 

Makedonija  , posebnovo delot kade `iveat, i te kako pridonesuva za relaksacija 

na `iveeweto i kreirawe na doverbata me|u mesnoto naselenie, ARM idrugite 

bezbednosni organi. Taka {to mislam deka  e jasno pra{aweto, mo`at i ponatamu 
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da prodol`at, no soglasno Zakonot i Ustavot, sit eonie koi imaat 

nadle`nosti za ovaa problematika. 

 Blagodaram. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospodine Karaxovski  dali ste zadovolen od odgovorot? 

 

@ARKO KARAXOVSKI: 

 Gospodine zamenik minister, pra{aweto navistina e jasno, no odgovorot e 

nejasen.  

 Jas ne znam zo{to se obiduvate da izbegnete da odgovorite. Site nie gi 

znaeme nadle`nostite na instituciite na ovaa dr`ava. Samo da v epotsetam deka 

Ministerstvoto za odbrana ne mo`e da neam svoja programa i kako bi deluvalo vo 

ovoj slu~aj, nezavisno koj ja nosi odlukata. A, otprilika {to bi napravilo 

Ministerstvoto za odbrana, ve}e ima i PRES konferencija kade {to potparolot 

na Ministerstvoto za odbrana g-dinot Marjan \urovski , da de svoja izjava, {to e 

objavena, vo koja {to ka`uva deka izborot Ra{~e ne smee da ostane neza{titen i 

deka ARM }e prodol`i da go obezbeduva izvoreot. Jas neznam zo{to vie, kao 

zamenik minister strahuvate da ka`ete edna vakva izjava, odnosno da go 

potvrdite ona {to potparolot go ka`al, bez razlika dali ponatamu }e prodl`ite 

d apregovarate so mesnoto naselenie. Pregovorite se edno, me|utoa strate{kite 

to~ki i pozicii {to treba ARM da gi {titi se soema drugo. Za nekoi raboti i ne  

treba pregovori i razgovori. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Blagodaram. 

 Ima zbor g-din Sulejmanoi. 

 

RIZVAN SULEJMANI: 

 Znaete deka ovaa Vlada ima takva politika i }e prodol`i da ima, da bide 

vo kontakt so mesnoto naselenie. Velam deka toa dava rezultati. 

 Deka izvorot Ra{~e e od strate{ki interes e mnogu jasno. Deka }e bide 

za{titen e mnogu jasno, no kako }e bide i so koi sili, so koj kapacitet i na koj 

na~in, toa e ve}e druga rabota. A deka e }e bide i e za{titen i }e prodol`i da 

bide za{tituvan, tuka nema dilemi. Vo pra{awe se drugi tehni~ki detali. 

 Blagodaram. 
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NIKOLA POPOVSKI: 

 Na tretoto pra{awe odgovor }e dade g-dinot Hari Kostov. 

 

HARI KOSTOV: 

 Bidejki pratenikot Karaxovski o~igledno potro{il dosta vreme da 

napravi matematika kolku cisterni, kolku denovi, kolku traktori bile, me|utoa 

vo ravenkata i matematikata {to ja prave{e o~igledno deka nepoznatata "h" mu 

be{e pogre{na. Ne se raboti za 25 ilajdi toni, tuku e samo, samo - iako i toa e 

koli~ina, oficijalnite koli~ini {to nedostasuvaat vo rezervoarot se 1500 tona, 

utvrdeno so Dopis {to go sprovede Direkcijata za stokovi rezervi. 

 Spored toa, eve neka ne mi postavuva dopolnitelno pra{awe, neka se 

presmeta sega so 1500 toni kolku traktori, kolku vagovni bilo.  

 A, samo u{te edno objasnuvawe, ako asocira{e deka uvozot na nafta {to 

be{e po osnv na interventniot uvoz pred voenite dejstvija vo Irak, samo kako 

pojasnuvawe deka naftata {to be{e uvezena vo toj krizen period ne be{e 

smestena vo rezervoarot :Vrelo" vo Vaksince. 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Blagodaram. 

 Gospodine Karaxovski , povelete. 

 

@ARKO KARAXOVSKI: 

 Dobro gospodine minsitre, o~igledno koga }e se spomne matematika tuka 

ispa|a deka  mi se dr`i predavawe, deka neznam da smetam. 

 Nema da vi dostavam dopolnitelno pra{awe vo pogled na matematikata. 

Inaku 1500 toni se 75 cisterni po 20 toni. Neli? Ili, ima edna prikaska ka`ana - 

{to znae dete {to se sto kila. Taka {to ne se 25 iljadi tuku se 1500, vo sekoj 

slu~aj ka`uvate deka postoi krivi~no delo. Zna~i, postoidelo, inkriminacija, 

{to kako minister treba da zemete da go ras~istite. 

 Sega bi imal samo edno dopolnitelno pra{awe vo ovoj kontekst, zna~i 

Vladata najavi rigorozna borba protiv {vercot i korupcijata. Vie, kako najgolem 

borec protiv toa, so ogled da ste vo resorot MVR, sakam da ve pra{am edna 

rabota, so ogled  deka do mene dopiraat nekoi informacii - dali e to~no deka vo 

Lipkovskiot region se vr{i verc na nafta i benzin i se prodava istiot toj benzin 

po cena od 35 denari? Dali Ministerstvoto za vnatre{ni raboti ima takvi 

soznanija i ako ima {to prezema na toj plan? 
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NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospodine Kostov povelete. 

 

HARI KOSTOV; 

 Dobro, me|utoa maloto dete pravi razlika me|u 1500 tona i 25 iljadi toni 

koga }e zeme da gi nosi. 

 Krivi~no delo vo sekoj slu~aj, postoi. Rabotata e {to MVR mora da iam 

dokazi. Imame osomni~eni, imame lu|e za koi mislime deka u~estvuvaa vo toj 

period  iako eden del, fakti~ki, od nedostatokot e izlevawe od samite 

rezervoari zatoa {to tamu, kolku {to jas znam, bea 4 rezervoari. Ima osomni~eni 

lica, me|utoa rabotata e {to mroame da imame dokazi i postapkata si te~e vo 

MVR. 

 Vo ovoj period, zatoa {to pra{aweto e sega postaveno, vo vooj moment, nitu 

vo Lipkovsko, nitu vo Kumanovsko ima proda`ba na vakov benzin. Toa be{e pred 

pove}e od dva meseci koga del fakti~ki ima{e nelegalna proda`ba na nafta 

{to , najverojatno, poteknuva{e od ovoj rezervoar na biroto za stokovi rezervi. 

Vo toj period policijata i pazarnata inspekcija intervenira{e vo Kumanovo i vo 

delovite kade {to postoe{e vakva nelegalna proda`ba niz samiot grad i 

sosednite sela. Tolku kolku {to uspea vo toj period da sobere, sobra, me|utoa vo 

ovoj period, vo ovoj moment sega fakti~ki nema takvi nelegalni proda`bi na 

nafta i nafteni derivati. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Blagodaram. 

 Zavr{ivme li so ~asovite po matematika. 

 Ima zbor gospo|a Slavica Stankovska. 

 

SLAVICA STANKOVSKA: 

 Moeto prvo pra{awe se odnesuva do minsiterot za vnatre{ni raboti: 

 Sve`i ni se se}avawata, sve`i ni se slu~~uvawata {to se slu~ija pred 

Sobranieto na  Republika Makedonija  , navodno organizirano od grupa gra|ani 

koi, zaradi strukturnite reformi, gi izgubile svoite rabotni mesta. Od 

soznanijata {to gi imam, dobar del od lu|eto koi bea pred Sobranieto na  

Republika Makedonija   nitu bea li~no zasegnati, nitu imaa nekakva vrska so 

ESM.  
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 Zatoa ve pra{uvam ministre, dali Ministerstvoto za vnatre{ni 

raboti ima soznanija za pottiknuva~ite i organizatorite na ovie nemili 

slu~uvawa? 

 Vtoroto pra{awe se odnesvua do minsiterot bez resor Vlado Popovski, koj 

be{e zadol`en od Vladata na  Republika Makedonija  za site pra{awa vo  vrska 

so vnatre{no raselenite lica.  

 Ova moe pra{awe fakti~ki se nadovrzuva na prethodnoto prateni~ko 

pra{awe {to vo pismena forma go dostaviv do Vladata na  Republika Makedonija  

. A toa e - Evidentno e deka vra}aweto na raselenite lica ne se odviva onaka 

kako {to be{e predvideno. Postojat subjektivni i objektivni okolnosti za ova. 

Dali ovaa Vlada ima kone~en plan ilili dinamika za re{avawe na ovoj problem, 

bidjeki se {pekulira deka e zapo~nato so selektivna popravka na tie koi 

potpi{ale dogovor za nivnite domovi, a dodeka  za lu|eto koi nemaat potpi{ano 

dogovori voop{to takva popravka na nivnite semejni domovi ne e zapo~nata. 

 Sakam da znam {to se planira i dali voop{to postoi re{enie za ovaa grupa 

na gra|ani, zaradi toa {to od sli~ni kontakti postojano baraat toa pra{awe da go 

psotavam na Parlamentot. 

 Blagodaram. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Na prvoto pra{awe odgovor }e dade gospodinot Hari Kostov. 

 

HARI KOSTOV: 

 Mislam deka vo prethodnite odgovori na pra{awata fakti~ki ima{e 

odgovor i na ova potpra{awe, taka {to mnogu ne bi se zadr`uval. Vo 

Ministerstvoto za vnatre{ni raboti nitu sakame da pretpostavime deka imalo 

nekoi drugi organizatori i ne sakame da navleguvame dali e toa nekoja 

sindikalna organizacija, zdru`enie ili nekoja partija, go podr`ala protestot, 

toa e nivna rabota.  Fakt e deka vo delot na lu|eto koi bea tamu  i vrz osnova na 

videozapisite, kako {to rekov prethodno, {to nie gi imame ili {to bea vo 

javnosta objaveni od strana na opredeleni televiziski ku}i, sigurno deka , 

osobeno vo poslednite redovi na lu|eto koi protestiraa, postojat lu|e koi ne bea 

vraboteni vo ESM, pa spored toa ne ni mo`ele da bidat na lstite na tehnolo{ki 

vi{ok. Kako {to rekov prethodno, im ponudivme i na pratenicite na VMRO-

DPMNE tie kaseti zaedno da gi pogledame i da se utvrdi dali ima od 
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takanare~enite "osi" prethodno ili pak i lu|e koi ne bile vraboteni vo 

ESM, a u~estvuale na toj protest. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospo|a Stankovska dali ste zadovolni od odgovorot. 

 

SLAVICA STANKOVSKA: 

 Da zadovolna sum. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Na vtoroto pra{awe odgovor }e dade g-din Vlado Popovski , minister bez 

resor. 

 

VLADO POPOVSKI: 

 Fazite na rekonstrukcija na o{tetenite ku}i  vo Makedonija se odviva vo 

dve fazi. Na edna od sednicite na Parlamentot objasnivme deka prvata faza e 

od poodamna zavr{ena, koga se rekonstruktuirani pove}e od 5 iljadi  objekti. Toa 

s eobjekti od prva i vtora kategorija, objekti so pomali o{tetuvawa. 

 Vo ovoj moment vo  Republika Makedonija  se izveduva vtorata faza koga 

treba da bidat rekonstruktuirani 1533 objekti odnosno objekti so golemi 

o{tetuvawa. Vo ovoj moment, najgolem del od tie objekti se zavr{eni. Do krajot na 

septemvri treba da bidat zavr{eni pove}e od 180 objekti, a do krajot na godinata 

}e ostanat za rekonstrukcija u{te 155 objekti. So toa skoro celiot proces na 

rekonstrukcija treba da bide zavr{en. 

 Ne razbrav to~no, me|utoa mo`am so sigurnost da ka`am deka vo procesot 

na rekonstrukcija na o{tetenite objekti ne postoi nikakva selektivnost. Se 

razbira, osnoven uslov za rekonstrukcija nao{tetenite objekti posebno od  treta 

i ~etvrta kategorija e korisnicite na objektot da imaat potpi{an tripartiten 

dogovor vo koi {to }e bidat utvrdeni uslvoite pod koj }e se izveduva 

rekonstrukciajta. Zna~i, za sekoja rekonstrukcija potrebno e da ima tripartiten 

dogovor {to go potpi{uvaat inplementatorot od Ministerstvoto za transprot i 

vrski i korisnikot na objektot. 

 Vo ovoj moment vo  Republika Makedonija  ima u{te mal broj  nepotpi{ani 

dogovori, posebno na lu|e korisnici na objekti vo selo Matej~e i Ara~inovo. Se 

nadevame deka tie razgovori i tie na{i sugestii da se potpi{at ovie 

tripartnitni dogovori }e vrodat so plod i veruvame deka planot na Vladata 
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zaedno so inplementatorite i donatorite }e bide zavr{en vo onoj rok vo koj 

{to nie planirame  da go zavr{ime, a toa e nekade krajot na godinava. 

 Samo za va{a informacija, vo ovoj moment vo Vladata na  Republika 

Makedonija  seriozno se razgleduvaat mo`nostite za vklu~uvawe na del od ku}i 

koi po nitu eden osnov ne bile vklu~eni vo rekonstrukciajta, mislam na onie 

~etiri uslovi: prv osnov ku}ata da bila isklu~ivo o{tetena vo konflikotot vo 

2001 godina, vtoroto da bila edinstvena ku}a na korisnikot, treto da toj ima 

`elba da se vrati vedna{ po rekonstrukcijata na ku}ite i ~etvrtiot osnov da ne 

bila dvojna ku}a {to toj ja koristel pred konfliktot. 

 Nie }e go zavr{ime ovoj proces, a ottamu vo ramkite na ovoj proces ne 

postoi nikakva selektivnost. Se razbira onie {to seu{te gi nemaat potpi{ano 

tripartinite dogovori, nemo`at da bidat vklu~eni po Programata za 

rekonstrukcija na {tednite objekti. 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Ima zbor gospo|a Stankovska. 

SLAVICA STANKOVSKA: 

 Blagodaram, zadovolna sum od odgovorot. 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Pra{awe }e postavi gospodinot Trendafilov. 

\OR\I TRENDAFILOV: 

 Moeto prvo pra{awe }e bide upateno do potpretsedatelot na Vladata na 

Republika Makedonija, gospodinot Petar Go{ev. Se odnesuva na neodamna 

potpi{aniot dogovor za izzemawe na amerikanskiot voen i civilen personal od 

jurizdikcijata na Me|unarodniot krivi~en sud i vo taa prilika {efot na 

makedonskata diplomatija gospo|ata Ilinka Mitreva nekolku dena pred 

potpi{uvaweto na toj dogovor, dosta pompezno preku pe~atot, se oglasi pred 

makdonskata javnost deka ova e najgolemiot uspeh vo bilateralnata sorabotka 

{to Republika Makedonija ja ima od nezavisnosta, vo sorabotkata so SAD, kako 

edinstvena super sila, za posle nekolku dena premierot, gospodinot Crvenkovski 

da soop{ti sosema poinakov stav i toj dogovor sega da e potpi{an i nie od toa da 

doznaeme deka dogovorot e potpi{an pome|u Vladata na SAD i Vladata na 

Makedonija.  

 Vo vrska so toj dogovor me interesiraat samo dve ne{ta. Dali e to~no deka 

Republika Makedonija vo 1994 godina ima potpi{ano dogovor za nau~no-tehni~ka 

sorabotka, potpisnik vo ime na Republika Makedonija bil gospodinot Stevo 

Crvenkovski, a vo ime na Vladata na SAD Viktor Komras i toj dogovor za nau~no-
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tehni~ka sorabotka e potpi{an pod istiot naziv Vlada na Makedonija. Potoa 

vo pove}e navrati, gospodinot Buzlevski ima potpi{uvano dogovori od oblasta na 

soobra}ajot i transportot, povtorno pome|u Vladata na Makedonija i Vladata na 

SAD. I ako e toa to~no zo{to bea potrebni site ovie nedorazbirawa na relacija 

{ef na diplomatija, pretsedatel na Vlada na Republika Makedonija. [to se 

odnesuva do samata sodr`ina konkretno me interesira dali e vistina deka od 

amerikanska strana bilo ponudeno pravoto na reciprocitet, zna~i makedonskiot 

voen i civilen personal da bide izzemen dokolku se nao|a na teritorijata na 

SAD i deka toa bilo odbieno od strana na Vladata na Republika Makedonija i 

~inam ima{e vo javnosta edna izjava od eden visok slu`benik od  Ministerstvoto 

za nadvore{ni raboti koj re~e deka Reublika Makedonija gi po~ituva 

me|unarodnite standardi. Sega ne mi e jasno zo{to voop{to be{e dojdena edna 

takva izjava.  

 Moeto vtoro pra{awe }e bide upateno do ministerot za vnatre{ni raboti, 

ako za ovie prvi, ako za nedorazbiraweto vo prvoto pra{awe bea potrebni dvajca 

visoki funkcioneri, ministerot za vnatre{ni raboti e dovolno sposoben, toj 

samiot da predizvika intenzitet na nedorazbirawa kako i negovite kolegi. Koga 

ovde vo Sobranieto be{e predlo`ena inicijativata za donesuvawe na zakon za 

sobirawe na legalnoto oru`je i za legalizacija na oru`jeto koe se nao|a vo 

nelegalno vo posed na gra|anite i vo nekolku raspravi na komisiite koi po 

svojata obvrska imaat dol`nost da raspravaat po ovie pra{awa, od strana na 

ministerot za vnatre{ni raboti, vo nekolku navrati upateno pra{awe, toj samiot 

insistira{e na principot na dobrovolnost bez nikakva nagrada za onie koi toa 

}e go napravat. Zna~i nie vo nekolku navrati go postavivme pra{aweto za 

diskriminacija na regionite vo Republika Makedonija, ~ii `iteli za sre}a ne 

poseduvaat nelegalno oru`je, tie sega vo ovaa akcija toa istoto nema da go 

predadat, zna~i nema da ima nikakva donacija, nema da ima nikakvo investirawe 

vo infrastrukturata vo ovie regioni, konkretno da re~eme vo regionot na 

izbornata edinica broj 3 koj se protega od Veles do Berovo, tamu intenzitetot na 

ovaa akcija }e bide nezna~itelen vo sporedba so nekoi drugi regioni. Na ovie 

zabele{ki ministerot za vnatre{ni raboti i vo Sobranieto i vo komisiite 

insistira{e deka e odbran principot na dobrovolnost, a ne principot na 

nagraduvawe kako najsoodveten vo na{iov makedonski slu~aj. Za `al vo tekot na 

v~era{niot den toj se pojavi, barem jas prv pat slu{nav so sosem poinakva teza 

deka vsu{nost  onie regioni koi }e poka`at zna~itelen broj, }e predadat 

zna~itelen broj na oru`je, mo`at da o~ekuvaat deka }e se izgradi ambulanta, 
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pati{ta, u~ili{ta ili neznam {to u{te ne, ka`uva{e ministerot za 

vnatre{ni raboti. 

 I tretoto pra{awe e isto do Ministersstvoto za vnatre{ni raboti, 

delumno isto povrzano so izbornata edinica od koja jas doa|am, a se odnesuva, 

veruvam deka ministerot so ogled na intenzitetot i {irokiot dijapazon na 

negoviot profesionalen anga`man se se}ava najverojatno na slu~ajot payar na 

pari. Od Veles se o{teteni 60-tina fizi~ki lica, a vo celiot region se o{teteni 

okolu 180 fizi~ki lica i se u{te ne sum siguren za brojkata na institucii koi 

{tedele vo pazar na pari, koj nikoga{ ne bil {tedilnica, koj vpro~em moite 

sogra|ani se izvesteni preku presudata koja ja imaat dobieno do Osnoven sud vo 

Skopje vo 1997 godina, deka nivnite pobaruvawa se opravdani, no dr`avata 

nemo`e da pomogne zatoa {to tie nikoga{ ne bile {tedilnica.  

 Isto taka, pokraj fakti~koto o{tetuvawe na pravata na ovie lu|e, dali 

Ministerstvoto za vnatre{ni raboti razmisluva da povede postapka da im se 

pomogne na ovie lu|e da gi naplatat svoite pobaruvawa, zatoa {to mo`ebi treba d 

pobaraat elementi na izmama odnosno doveduvawe do zabluda od rakovodnite 

lica na pazarot na pari, koi vlijaele vrz ovie lu|e tie da gi investiraat 

sredstvata vo {tedilnicata pazar na pari, koja vo o~ite na zakonot, vo o~ite na 

dr`avata nikoga{ ne bila {tedilnica zatoa za takvo ne{to ne bila 

registrirana, zatoa {to nekolku op{tini konkretno Sovetot na op{tina Del~evo 

so antidatirani   zaklu~oci od Sovetot na op{tinata ima prefrlano vo dva ili 

tri navrati golemi sumi pari na smetka na pazar na pari, nekolku sindikalni 

organizacii od gradovite vo izborniot region 3 i nekolku pogolemi javni 

pretprijatija i akcionerski dru{tva.Dali Ministerstvoto za vnatre{ni raboti 

ima namera po osnov na doveduvawe vo zabluda da se obide da izleze vo presret 

i da im pomogne na ovie lu|e da si gi naplatat svoite vlo`eni sredstva. 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Na prvoto pra{awe }e odgovori gospodinot Go{ev. 

PETAR GO[EV: 

 Na Vladata koga se razgleduva{e toa pra{awe za koj {to zboruva{e  

gospodinot Trendafilov nikoga{ ne stanalo zbor za nekoj recipro~en predlog. 

Toa e fakt. Vladata donese odluka ednoglasno vo vrska so sop{teniot stav i 

potpi{uvaweto na dogovorot vo vrska so Rimskiot sud i neznam {to e relevantno 

ako 1994 godina ima nekoja sli~na formula vo vrska so posledniot dogovor me|u 

Vladata na SAD i Vladata na Republika Makedonija. Ne sum zabele`al nikakvi 
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nedorazbirawa pome|u premierot i ministerot za nadvore{ni raboti. 

Naprotiv, tie se na isklu~itelna harmoni~na pozicija i po ova pra{awe.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Ima zbor gospodin Trendafilov. 

\OR\I TRENDAFILOV: 

 Gospodine Go{ev, jas ve smetam za seriozen ~ovek i mislam deka vakov 

neseriozen odgovor, barem spored izrazot na va{eto lice ste svesen i vie, ne 

o~ekuvav od ednostavna pri~ina  {to po 17-ti pat devojkata ne mo`e sekoga{ da 

ka`uvate deka e mlada nevesta. Sega 2003 godina potpi{uvame dogovor kako 

Vlada na Makedonija, Vladata toa na site kampawi vo zemjata preku mediumite go 

soop{tuva kako najgolem uspeh i napredok progresiven vo odnos na bilateralnata 

sorabotka me|u Makedonija i SAD, a jas ve pra{uvam dali e to~na informacijata 

deka Vladata, ako sakate na krajot na krai{tata, toga{ mandator be{e isto 

gospodinot Crvenkovski, potpi{an od gospodinot Stevo Crvenkovski, koj potp{al 

dogovor za nau~no-tehni~ka sorabotka vo ime na Republika Makedonija. Vo 

dogovorot ne pi{uva Vlada na Republika Makedonija, pi{uva isto, Vlada na 

Makedonija i od druga strana so gospodinot Viktor Komras, kako pretstavnik na 

Vladata na SAD. Ako toa e napraveno prv pat vo 1994 godina, ako taa praksa bila 

praktikuvana od gospodinot Buzlevski, kako minister za soobra}aj, kakva e sega 

ovaa pobeda vo 2003 godina. Jas sega navistina, ne sakam da pomislam, zatoa {to 

ministerkata za nadvore{ni raboti, 1994 godina ne bila ministerka za 

nadvore{ni raboti i taa da go ~uvstvuva toa kako li~en uspeh. No sepak, taa ne go 

potpi{uva dogovorot vo sopstveno ime, toj e dogovor na Republika Makedonija. 

 Zna~i, sakam da vi ka`am deka ova nedorazbirawe {to go predizvikuva 

Vladata vo javnosta, dali se dol`i na nekoordiniranost me|u pretsedatelot na 

Vladata i {efot na diplomatijata, ili stanuva zbor samo za suetnost, pa se 

obidovte pred makedonskata javnost da ka`ete, eve nie gledate potpi{avme 

dogovor pod ime Makedonija. Takov dogovor e potpi{ano prv pat 1994 godina. Toa 

be{e dilemata i za toa ve pra{av. Vie za ova ne odgovorivte.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Ima zbor gospodinot Go{ev. 

PETAR GO[EV: 

 Jas mislam deka vi odgovoriv seriozno i soodvetno na va{eto pra{awe 

iako da ka`am iskreno se ~udam na {to vie pravite problem i od {to pravite 

tema. Mene ne mi e poznato {to bilo 1994 godina, dali imalo takov dogovor. No i 

da bilo, na primer sosema isto, ili sli~no, Vladata potpi{ala, toa e 
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obelodeneto vo javnosta, pa dali e prv pat ili e vtor pat, dali e prva pobeda 

ili vtora pobeda ili ~etvrta pobeda {to e toa va`no. I sega, dali ista 

formulacija soop{til premierot i dali ista formulacija soop{tila 

ministerkata za nadvore{ni raboti. Mo`ebi ne soop{tila ista formulacija, no 

nema nikakva razlika vo stavovite.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Na vtoroto pra{awe }e odgovori gospodinot Kostov. 

HARI KOSTOV: 

 Neznam od kade pratenikot duri sega posle tolku ~itawe na zakonot i 

tolku rabotime po komisii i po Koordinativnoto telo, duri oddedna{ sega 

svatil deka konceptot koj {to go promovira zakonot i koj {to go zboruvavme e 

dobrovolnoto predavawe na oru`jeto, odnosno programata oru`je za razvoj.  

 Spored toa, jasno be{e u{te na samiot po~etok deka za protivvrednosta na 

predadenoto oru`je vo opredeleni edinici na lokalnata samouprava, vo 

zavisnost od vrednosta na oru`jeto koe {to }e bide predadeno, dr`avata 

prevzema obvrska da napravi nekakov infrastrukturen objekt. Mislam deka na 

site pratenici toa im be{e jasno od po~etokot. Tuka ne gledam ba{ nikakva 

diskriminacija dali toa e isto~niot, zapadniot ili centralniot del na 

Republika Makedonija.  

 Vpro~em, naslovot na samiot zakon glasi Zakon za dobrovolno predavawe 

na ognenoto oru`je eksplzivni materijali i taka natamu. Spored tosa nezavisno 

{to se raboti {to i vo tekstot na zakonot samo se potencira i oru`jeto koe 

neovlasteno se dr`i i postapkata za negovo predavawe i za legalizacija, toa ne 

zna~i deka Zakonot zabranuva predvawe na oru`je koj {to lu|eto i legalno so 

dozvoli go imaat.  

 Spored toa i toa oru`je za koe {to nekoj sega ima legalno dozvola, dokolku 

saka da se vklu~i vo akcijata i da go predade oru`jeto i na toj na~in da pomogne 

na lokalnata samouprava so obezbeduvawe na odredena protivvrednost za 

izgradba na opredelen infrastrukturen objekt. Nikoj so Zakonot toa ne mu go 

brani. Spored goa, nemo`an nikako da podrazberam deka ovoj zakon fakti~ki 

vodi kon edna diskriminacija ili favorizacija na odreden regioni vo dr`avata.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospodine Trendafilov, dali ste zadovolni od odgovorot? 

\OR\I TRENDAFILOV: 

 Gospodinot Kostov se pravi mo{ne neve{t vo odnos na ovaa moja zabele{ka 

deka ova sobirawe na oru`je e oru`je za razvoj, konstatacija koja proizleze ovie 
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denovi. Jas }e ve potsetam na edna ad hok svikana sednica na Komisijata za 

odbrana i bezbednost od strana na gospdinot Petkovski. Vie ostro branevte deka 

nema nikakvo vlo`uvawe, investirawe ili bilo kakvo nagraduvawe na regionite. 

Posle na moja zabele{ka vo koja pobarav za izborniot region grejs periodot od 14 

meseci da se vooru`aat gra|anite od Veles do Berovo, posle da go vratat na 

dr`avata, pa da se investira vo patni pravci infrastrtuktura, vo bolnici i 

u~ili{ta. Vie rekovte deka takvo ne{to nema da ima. Zna~i nema da ima 

investicija. I sega tuka ni predavate nekoi evtini prikazni  deka toa bilo 

namera od samiot po~etok, deka jas ne sum go razbral zakonot. Apsolutno ne sum 

zadovolen od odgovorot na ova pra{awe i ne sakam voop{to bilo {to da mi 

odgovorite vo idnina.  

NIKOLA POPOVSKI: 

 Gospodinot Trendafilov ne vi dava pravo na odgovor, no jas vi davam pravo 

na odgovor. 

HARI KOSTOV: 

 Gospodinot Trendafilov koga }e bide pretsedatel na Sobranieto, toga{ 

nema da mi dade pravo, inaku Delovnikot mi dava pravo na odgovor. 

 Spored toa, o~igledno pratenikot ne go razbral zakonot, o~igledno i 

dovolno ne slu{al ni na komisii, a i mnogu pred komisiite koga rabotno se 

sprema{e zaknot vo MVR, koga be{e i pres konferencijata na MVR zaedno so 

pretstavnicite na UNMIK po povod na potpi{uvawe na dogovorot so koj {to 

UNMIK donira{e  300 iljadi dolari za sproveduvaweto na mediumskata 

kampawa, raboteweto na stru~waci i tn. Spored toa, na gospodinot Trendafilov 

}e mu ja dademe kasetata u{te od toj period   za da vidi dali u{te toga{ ne be{e 

spomnuva rabotata deka  ovaa programa e oru`je za razvoj. Ona {to nie rekovme e 

deka ne go primenuvame  metodot vo koj {to na sekoj poedinec }e mu se pla}a 

oru`jeto koe {to e predadeno. Model koj {to be{e primenuvan vo Hrvatska, tokmu 

zatoa {to  mislevme deka takviot model ne ja eliminira opasnosta deka na 

liceto na koe }e mu se otkupi oru`jeto mo`e so parite koi }e gi dobie da kupi 

novo oru`je. Spored toa, treba da bidat povnimatelni pratenicite koga se nosat 

zakonite. 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Blagodaram, tretoto pra{awe e isto do vas. 

HARI KOSTOV: 

 Kolku {to slu{nav, mislam deka se odnesuva{e na pazarot na pari vo 1997 

godina. Zna~i toa e pred nekade okolu {est godini. Od ona {to jas go znam za 
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pazarot na pari od vremeto i ne sum siguren deka e to~no, se raboti za 

institucija koja {to i  

pratenikot spomna, koja ne e nitu dr`avna institucija, koja nemala nitu dozvola 

za {tedilnica i tn. Spored toa, nezavisno kakvo e moeto li~no mislewe za TAT, 

mo`am da go ka`am li~noto mislewe deka sekoj koj {to {tedel vo takva 

organizacija, koja nitu imala dozvola za {tedewe i tn., sam na svoj rizik si 

prevzemal opredeleni delovi okolu {tedeweto. I deka lu|e koi vo takvi 

institucii {tedele, mo`e da se naplatat samo od ste~ajnata masa vo koi {to 

eventualno toj pazar na pari ako imal imot vo postapka na ste~aj koga {to oti{ol 

ramnomerno od ste~ajnata masa }e se nadoknadat doveritelite, pome|u drugo i 

{teda~ite. Me|utoa, kolku {to znam, toa ne e nikakva dr`avna institucija za koja 

dr`avata garantirala opredeleni vlogovi i tn. Taka da {teda~ite vo takvi 

institucii mo`ea da se naplatat samo od ste~ajnata masa koja {to ja ima. 

 Spored toa, jas vo ovoj period,  dodeka sum vo MVR ne sme pokrenale ne{to 

sprema ova, osobeno najverojatno, zatoa {to kako {to i pratenikot samot pra{a se 

raboti za slu~ajot od 1997 godina i sigurno sme bile so pretpostavka deka vo 

periodot od 1998 do 2002 godina koga rabotea i vo Vladata i vo Ministerstvoto 

za vnatre{ni raboti si gi sprovele istragite okolu ovie pra{awa i do{le do 

nekoj zaklu~ok. Me|utoa, o~igledno deka ne sprovele ni{to po ova pra{awe tuku 

~ekale po izminuvaweto na ~etiri godini sega povtorno da se postavuva. Eve 

nezavisno od toa, MVR, bidej}i toa be{e pra{aweto na gospodinot Trendafilov, 

nezavisno {to tie ne izrabotija ni{to vo toj period, nie }e obezbedime istraga 

za celokupnata dokumentacija, ako voop{to nekade postoi, }e obezbedime 

celokupna istraga od formiraweto na pazarot na pari, od vklu~enite lu|e, od 

site zakonski postapki koi se prezele ili ne se prezele i dokolku ima bilo 

kakov osnov Ministerstvoto }e si pokrene soodvetna postapka. 

NIKOLA POPOVSKI: 

 Dali ste zadovolen od odgovorot gospodine Trendafilov? 

 

\OR\I TRENDAFILOV: 

 Gospodinot Kostov pove}e ka`uva{e koj {to izrabotil, koj {to ne 

izrabotil. Da gospodine Kostov slu~ajot pazarot na pari e izraboten vo periodot 

1992-1998 koga premier be{e Branko Crvenkovski, pa bi trebalo vie sega da go 

dorabotite, odnosno da go doras~istite slu~ajot vo ovoj period. Se nadevam deka 

na op{to zadovolstvo, barem na svoite gra|ani }e go storite toa. 
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HARI KOSTOV: 

  Nie }e go srabotime, me|utoa o~igledno deka nekoj period od 1998-

2002 godina go koristel ili za spiewe ili za nekoi drugi aktivnosti. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Ima zbor gospodinot Agim Xelili. 

 

AGIM XELILI: 

  Gospodine pretsedatel, po~ituvani pratenici, pretstavnici na  

Vladata, 

  Imam edno konkretno pra{awe do soodvetniot resot na Vladata vo 

vrska so biv{iot kombinat Jugohrom. 

  Dali postoi prethoden dogovor me|u Vladata i Silmak vo vrska so 

vrabotuvaweto na rabotnicite i dokolku postoi kolku e ispolneto toa. Kolku se 

vraboteni dosega i koja e nacionalnata struktura na vrabotenite. 

  Vtoroto pra{awe se odnesuva za Ministerstvoto za zdravstvo. 

  Reformite vo zdravstvoto bea bolno pra{awe re~isi za site Vladi. 

Site se obiduvaat no nikoj nema{e hrabrost da dojde do krajot na ovie reformi. 

Dali }e imate hrabrost naskoro da zapo~nete so reformi i transformiraweto na 

zdravstvoto od primarnoto do sekundarnoto i tercijalnoto. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Blagodaram na konciznosta na pra{aweto. 

  Prvoto pra{awe pretpostavuvam deka g. Filipovski }e go odgovori. 

ILIJA FILIPOVSKI: 

  Vo vrska so Silmak dosega se vraboteni 800 rabotnici. Treba da se 

vrabotat u{te 200 vraboteni. Naskoto tie treba da bidat vraboteni. 

  [to se odnesuva do strukturata na vrabotenite po etni~ka osnova se 

zapazuva odnosot koj bil prethodno, pred zatvoraweto na Jugohrom koga imal 1800 

vraboteni. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Dali ste zadovolni od odgovorot g. Xelili. 
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AGIM XELILI: 

  Dali spogodbata me|u Vladata i Silmak spogodbata e konkretna ili 

pak stanuva zbor za momentalna konstatacija. 

 

ILIJA FILIPOVSKI: 

  Pismen dogovor pome|u Vladata i Silmak nema. Silmak e privatno 

pretprijatie me|utoa nastojuva da gi po~ituva interesite na naselenieto od toj 

region. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Na vtoroto pra{awe }e odgovori g. Panovski. 

NIKOLA PANOVSKI: 

  Reformite te~at, me|utoa bidej}i pra{aweto be{e za privatizacija 

to~no e deka vo zdravstvoto seu{te ne e ni{to privatizirano koga zboruvame za 

javnoto zdravstvo. 

  Inaku, kasneweto na reformite se dol`i me|u drugoto na tranzicija 

na vlasta, dogovorite so Svetska banka. Imame dobieno eden skromen kredit od 7 

do 8 milioni dolari kade {to }e se napravat proekti kako bi odela 

privatizacijata vo primarniot sektor. 

  Vo me|uvreme ve}e se pri kraj reformite za finansirawe na 

sekundarnata i tercijalnata dejnost, pred se na bolnicite koi }e po~nat da 

funkcioniraat od 1 januari. Bolnicite }e dobivaat naj~esto mese~na rata so koja 

}e treba da gi pokrivaat site tro{oci i vo rok od 5 godini postepeno na ovoj 

na~in }e se ceni pred se kvalitetot i zadovolstvoto na uslugite na pacientite 

kako glaven kriterium za finansirawe na bolnicite. 

  [to se odnesuva do privatizacijata ve}e vo vladina postapka e 

Predlog za privatizacija na patekite, me|utoa se zboruva dali }e bide po model 

na zakup ili po model na proda`ba. Isto tak e na predlog vo istiot toj zakon 

proda`ba na prirodnite lekuvali{ta. 

  Smetam deka od septemvri, takvi se stavovite i vo Ministerstvoto 

vedna{ }e se prodol`i i }e se podnese tekst na zakon so koj }e odi privatizacija 

na stomatolo{kata slu`ba, a privatizacijata vo primarnoto zdravstvo mislam 

deka }e odi nekolku meseci podocna vo smisla so ovie proekti koi bi se 

napravile pred se so kreditot od Svetska banka koj go spomnav. 
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NIKOLA POPOVSKI: 

  Gospodin Xelili dali ste zadovolen od odgovorot? 

 

AGIM XALILI: 

  Jas sum zadovolen od odgovorot i navistina ja pozdravuvam 

hrabrosta. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Vleguvame vo poslednite 20-tina minuti i }e gi zamolam site idni 

pratenici za postavuvawe pra{awa da bidat navistina koncizni, za da mo`at na 

krajot pogolem broj pratenici da postavat pra{awa. 

  Ima zbor gospodinot Ismet Ramadani. 

ISMET RAMADANI: 

  Imam edno pra{awe za ministerot za zemjodelstvo, {umarstvo i 

vodostopanstvo. 

  Niz s. Singili~ - Asan Beg - Ara~inovo minuva eden 

hidromeliorativen kanal otvoren koj so godini ne e vo funkcija, tuku naprotiv e 

kanal koj e potenzijal za razni vidovi bolesti poradi zagaduvaweto i 

nesnoslivata rea koga se {iro od ovoj kanal. 

  Pra{aweto e kako i koga }e se re{i ovoj problem, kako }e go re{i 

Ministerstvoto za zemjodelie. 

  Vtoroto pra{awe e do ministerot za lokalna samouprava. 

  Za vodovodot vo Ara~inovo podolgo vreme se obezbedeni sredstva od 

500 iljadi evra od programata karc. Pra{aweto e koga }e se efektuiraat ovie 

sredstva za prodol`uvawe na rabotite okolu vodovodot vo Ara~inovo. 

  Tretoto pra{awe go upatuvam do ministerot za finansiis. 

  Vrabotenite vo nacionalnata plate`na karti~ka AD Skopje se 

zapoznati za obvrskite na ministerot za re{avawe na ovoj problem. Se postavuva 

pra{aweto do kade se dostignati razgovorite so delovnite banki za 

aktiviziraweto na proektot na nacionalnata plate`na karti~ka. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Na prvoto pra{awe }e odgovori g. Petrov. 
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SLAVKO PETROV: 

  Nemam podatoci za ovoj kanal i prv pat slu{am deka se raboti za 

vakvno ne{to, me|utoa so ogled na toa deka se raboti za hidromeliorativen 

kanal verojatnosta e golema deka e pod upravuvawe i odr`uvawe na nekoe od 

javnite pretprijatija, me|utoa so ogled na koreknosta na pra{aweto i sodr`inata 

na istoto odgovor na pratenikot }e mu dademe vo pismena forma, otkako 

prethodno }e bide proispitana situacijata i }e se prezemat merki dokolku se vo 

na{a nadle`nost za da se dovede kanalot vo ispravna sostojba i da prestane 

opasnosta za naselbata kade {to minuva. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Na vtoroto pra{awe }e odgovori g. Ge{takovski, minister za lokalna 

samouprava. 

 

ALEKSANDAR GE[TAKOVSKI: 

  Vodosnabduvaweto vo Ara~inovo e zapo~nato vo 2001 godina e se 

obezbedeni sredstva od strana na Telekom vo iznos od okolu 500 iljadi evra. Toj 

tek na srabotuvawe na del od proektot se izveduva soglasno dinamikata. 

  Isto taka za vodosnabduvawe vo Ara~inovo se obezbedeni sredstva 

vo mal iznos od programata na Ministerstvoto za transport i vrski, a {to se 

odnesuva do konkretnoto pra{awe od strana na po~ituvaniot pratenik Ismet 

Ramadani, bi odgovoril kratko. 

  To~no e deka se obezbedeni sredstva vrz osnova na javen tender od 

Paktot za stabilnost preku Evropskata agencija za rekonstrukcija vo iznos od 500 

iljadi evra. Tenderot e vo tek vo odnos na izbor na najpovolen izveduva~. Mislam 

deka }e zavr{i za 15 dena i sigurno na zadovolstvo na site }e prodol`ime so 

izrabotka na vodovodot vo Ara~inovo i gra|anite da dobijat voda za sekojdnevna 

upotreba. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Gospodine Ramadani dali ste zadovolen od odgovorot? 

 

ISMET RAMADANI: 

  Da zadovolen sum. 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Na tretoto pra{awe }e odgovori g. Petar Go{ev. 
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PETAR GO[EV: 

  Ovde imavme edna{ pra{awe za nacionalnata plate`na karti~ka, no 

vo momentov sostojbata e sledna. 

  Glavnite akcioneri se raspolo`eni da gi prodadat ili da prodadat 

del od svoite akcii na drugi potencijalni kandidati za u~estvo vo proektot vo 

drugi banki. 

  Od strana na dr`avata postoi podgotvenost da go poddr`i proektot. 

Razgovaravme so nekoi na{i banki, izrazija podgotvenost da u~estvuvaat, me|utoa 

vo posledno vreme povtorno ~uvstvuvam kolebawe, nedoumica okolu toa na koj 

na~in na{i banki bi u~estvuvale vo toj proekt. 

  Istovremeno ima seriozna ponuda od edna gr~ka firma za vlez vo 

nacionalnata plate`na karti~ka i po zavr{uvaweto na prestojot na misijata na 

MMF kako Ministerstvo za finansii }e odime so informacija na Vladata i u{te 

edna{ }e redefinirame {to }e se slu~i. Se razbira pra{aweto zavisi od voljata 

na na{ite finansiski institucii da vlezat vo toj proekt, no podgotveni sme da go 

isterame do kraj pra{aweto i brzo }e ras~istime {to }e se slu~i so 

nacionalnata plate`na karti~ka. Site se soglasuvaat deka treba da se zavr{i 

proektot. Site se soglasuvaat deka toj edinstveno mo`e da funkcionira kako 

procesen centar, me|utoa pri konkretnite realizacii ima razli~ni interesi i 

kako vo mnogu na{i slu~ai ima ednostavno bavnost vo ovie raboti koi vo ovoj 

slu~aj sega ne zavisat od dr`avata ili od Ministerstvoto za finansii, me|utoa 

}e gi doterame do kraj da gi is~istat svoite pozicii i kone~no site da ka`at {to 

to~no sakaat. Ednostavno da se izjasnat sakaat ili ne sakaat i koj e toj {to 

navistina saka i taka }e ja doneseme potoa odlukata. Rabotime na toj slu~aj. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Gospodin Ramadani dali ste zadovolen od odgovorot? 

 

ISMET RAMADANI: 

  Mu blagodaram na ministerot. 

 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Ima zbor gospodinot Golomeov. 
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BLAGOJ GOLOMEOV: 

  Po~ituvan pretsedatele, gospoda ministri i zamenici ministri, 

pretstavnici na Vladata na Republika Makedonija, 

  ]e se obidam da bidam maksimalno kratok i koncizen. Moite tri 

pra{awa se slednite. 

  Prvoto e do ministerot za ekonomija. 

  So juni mesec na site vraboteni od tekstilniot kombinat Makedonka 

im prestanuvaat nadle`nostite koi gi zemaa vo vid na otpremnina i spored 

agendata na Vladata i dinamikata na re{avawe na zagubarite do krajot na mesec 

juni treba{e da se zavr{i tenderot, proda`bata Makedonka tkaenini i 

Makedonka postelnini, koi se na listata na zagubarite. Do kade e dojden 

procesot na privatizacijata, dali postoi interes bidej}i se raboti za 

me|unaroden tender i zo{to dosega ne e zavr{ena celata ovaa postapka. 

  Vtoroto pra{awe e od oblasta na ekologijata i `ivotnata sredina i 

se odnesuva na bu~avata. Veruvam deka ova se odnesuva za site centralni gradski 

sredini vo Makedonija, me|utoa posebno vo [tip `itelite na centralnoto 

gradsko podra~je ednostavno se podlo`eni na atak od ogromnata bu~ava posebno 

vo letniot period od kafi~ite i ugostitelskite objekti. Ednostavno toa e atak 

vrz nivnite setila i lu|eto gi doveduva skoro do ludilo. 

  Banalen e problemot da ne postoi instrument za registrirawe na 

visinata na bu~avata i poradi toa inspekciskite organi ne mo`at da podnesat 

validni prekr{o~ni prijavi. 

  Pra{aweto e dali vo toj pravec Ministerstvoto ima namera da 

prevzeme ne{to bidej}i navistina ova e problem koj ma~i pogolem broj na gra|ani. 

 Tretoto pra{awe e do ministerot bez resor, gospodinot Vlado 

Popovski. Toa be{e voglavno postaveno od kole{kata Cvetanka, a se odnesuva{e 

na dinamikata na rekonstrukcija na ku}ite na raselenite lica vo Republika 

Makedonija. Pra{aweto bi go dopolnil so toa dali se obezbedeni sredstva za 

ovoj proekt. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Na prvoto pra{awe }e odgovori gospodinot Ilija Filipovski. 

 

ILIJA FILIPOVSKI: 

  Makedonka tkaenini ve}e e prodadena, uplateni se sredstvata taka 

da se o~ekuva naskoro i da profunkcionira, da raboti. 
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  [to se odnesuva do Makedonka predilnica tenderot e objaven, 

negovoto traewe e do 1.09, so ogled na letniot period podolg period }e trae 

tenderot, taka da o~ekuvame deka i Makedonka predilnica }e bide prodadena. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Dali ste zadovolen od odgovorot gospodine Golomeov? 

 

BLAGOJ GOLOMEOV: 

  Da zadovolen sum. 

 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Na vtoroto pra{awe }e odgovori gospodinot Qubomir Janev, 

minister za ekologija. 

 

QUBOMIR JANEV: 

  Ministerstvoto za `ivotna sredina i prostorno planirawe po osnov 

na prijavi od gra|anite i po osnov na soodvetni pravni subjekti preku 

laboratorijata koja e vo sostav na Ministerstvoto vr{i merewa vo odnos na 

visinata odnosno intenzitetot na bu~avata. Soglasno so rezultatite od tie 

merewa inspektoratot prevzema soodvetni merki i donesuva re{enija. 

  Zna~i postoi kapacitet vo Ministerstvoto za `ivotna sredina koj 

{to gi vr{i tie merewa, samo se po osnov na konkretni barawa od gra|anite gi 

vr{ime tie merewa. Ako ima takov problem vo [tip, se razbira i vo drugite 

gradovi vo Republika Makedonija vo letniot period po osnov na prijava mo`eme 

da izvr{ime takvi merewa. 

 

NIKOLA POPOVSKI: 

  Dali ste zadovolen gospodine Golomeov? 

 

BLAGOJ GOLOMEOV: 

  Ne mo`am da bidam do kraj zadovolen od vakov odgovor bidej}i se 

raboti za dinami~na rabota. Se raboti za ugostitelski objekti koi ednostavno 

mo`e vo bilo koj del od denot da predizvikaat ogromna bu~ava. Na prijava na 

gra|anite bi trebalo na lice mesto, vo ramkite na inspekciskite organi bi 

trebalo da postoi nekoj instrument i da se registrira taa sostojba na lice mesto 
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kako bi mo`elo ovie koi ja predizvikuvaat bu~avata da snosat sankcii 

preku prijava, bidej}i sudot ne prifa}a prijavi bez soodvetni merni instrumenti 

koi }e poka`at deka ne do{lo do zna~itelno pre~ekoruvawe na zvu~nata bariera. 

 

QUBOMIR JANEV: 

  To~en e faktot deka vakviot tip na prekr{oci se incidentni, 

me|utoa sepak se vr{at merewa, kontinuirani merewa vo tekot na eden den ili vo 

tekot na no}ta. Zna~i, po prethodna prijava se vr{at merewata vo nekoj nareden 

den, bidej}i toa se kafi}i ili restorani koi {to rabotat vo kontinuitet i zatoa 

mo`e da se vr{at takvi merewa. 

  Ministerstvoto na podolgoro~na osnova raboti na izrabotka na zakon 

za pokrivawe na ovaa problematika i so toj zakon }e se reguliraat prakti~ni 

merki koi {to }e davaaat zadovolitelni rezultati za samite gra|ani. 

 

NIKOLA POPOVSKI:   

  Na poslednoto pra{awe }e odgovori gospodinot Vlado Popovski. 

 

VLADO POPOVSKI: 

  Sredstvata za rekonstrukcija na o{tetenite objekti vo krizniot 

region na Republika Makedonija se obezbedeni i toa e poznato. Toa se sredstva 

od pove}e dr`avi donatori na donatorskata konferencija vo Brisel vo mart 2002 

godina. Imeno, se raboti za sredstva vo iznos od ne{to pove}e od 32 milioni 

evra. Za ovaa namena dopolnitelno se pobarani i odobreni u{te 1,9 milioni evra 

so realokacija na CARDS programata. 

  Vo ovoj moment vo Vladata na Republika Makedonija intenzivno se 

raboti na regulirawe na u{te nekolku otvoreni pra{awa vo smisla na 

rekonstrukcija na o{teteni objekti. Imeno, se raboti za re{avawe na otvorenite 

pra{awa vo pogled na sopstvenosta na del od objektite kade {to `iveele pred 

konfliktot, del od vnatre{no raselenite lica od selo Radu{a i na re{avaweto 

na sopstvenosta, zapravo sopstvenosta na del od ku}ite koi treba da se 

rekonstruiraat vo seloto Dumanovce. Imeno, se raboti za 14 objekti. Razgovorite 

so donatorite i implementatorite se vo zavr{na faza i se nadevame deka i ovie 

pra{awa }e bidat razre{ezni. 

  Vo isto vreme, seriozno se razgleduva u{te edna inicijativa, a toa e 

onaa povrzana so vklu~uvawe eventualno u{te na del od ku}ite koi 

pretstavuvaat sezonski ili vtori ku}i, koi vo dosega{niot tek na programata za 
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rekonstrukcija na o{teteni objekti ne beas vklu~eni, no vo zavisnost od 

interesot na pratenikot, vedna{ po razgleduvaweto i soodvetnata analiza na 

ova pra{awe }e bide dopolnitelno informiran za ishodot od realizacijata na 

ovaa inicijativa. 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Gospodine Golomeov, dali ste zadovolen od odgovorot? 

BLAGOJ  GOLOMEOV: 

  Blagodaram, zadovolen sum od odgovorot. 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Poslednoto pra{awe za denes }e go postavi gospodinot Eftim 

Manev. 

 

EFTIM MANEV: 

  Po~ituvan pretsedatele,   

  Moeto pra{awe }e bide do pretsedatelot na Vladata, gospodinot 

Branko Crvenkovski, iako ne go gledam ovde, }e vidime, mo`ebi nekoj }e 

odgovori. 

  Soglasno Ustavot na Republika Makedonija, vlasta e podelena na 

zakonodavna, izvr{na i sudska. Vo izminatiot vremenski period, barem vo 

poslednite ~etiri godini od funkcionirweto na Ustavot, vaka kako {to gi 

postavuva oblastite, se konstatira deka sudskata vlast ne funkcionira najdobro, 

kaj nea ne postoi celosna nezavisnost, potoa, pravniot sistem ne funkcionira 

onaka kako {to treba, a i sudstvoto e vo golema nea`urnost, odnosno gra|anite ne 

doa|aat po svoite prava blagovremeno. 

  Moeto pra{awe bi bilo: 

  Dali Vladata na Republika Makedonija e podgotvena i dali }e 

pokrene inicijativa za menuvawe na Ustavot na Republika Makedonija po 

oblastite kade {to e regulirano sudstvoto i Javnoto obvinitelstvo i toa 

prete`no vo delot ovie vlasti ili sudskata vlast da se izdvoi od vlijanieto a 

zakonodavnata vlast vo odnos na izborite, vrz osnova na {to bi usledile i 

promeni vo Zakonot za sudovite i Zakonot za Javnoto obvinitelstvo, da se 

postavat na takva osnova za da funkcioniraat vo interes na gra|anite {to 

poa`urno. Toa e edno pra{awe. 
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  Poslednite dve pra{awa }e bidat mnogu kratki i }e bidat 

upateni do ministerot za finansii. Dokolku ima vreme }e mi odgovori, no vo 

sprotivno se soglasuvam da mi odgovori vo pismena forma. 

  Prvoto pra{awe do ministerot za finansii ili vtoro pra{awe e: 

  Dividendata od Javnoto pretprijatie "Telekom", kolkav e iznosot i 

kako toj iznos }e bide raspredelen, bidej}i za sega ne vleguva vo Buxetot i za 

kakvi celi. Toa e ednoto pra{awe. 

  A drugoto pra{awe e: 

  Kako preku mediumite, elektronski i pe~ateni, dojdovme dlo 

soznanie deka vo prvoto {estomese~ie bruto proizvodot na Republika 

Makedonija e zgolemen me|u 2,5% i 3%, {to poka`uva zgolemuvawe ili porast na 

bruto proizvodot. Dokolku ministerot raspolaga, a mislam deka raspolaga so 

podatoci, da ni ka`e vo koi oblasti i so koi procenti postoi zgolemuvawe na 

takovoto proizvodstvo {to e od interes za gra|anite i op{t interes za site nas 

{to }e bideme zapoznati so taa problematika, bidej}i se uka`uva na eden trend 

koj za {est meseci e prili~no dobar za Republika Makedonija vo ovoj period. 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Prvoto pra{awe {to be{e upateno do premierot }e go odgovori 

gospodinot Petar Go{ev. 

 

PETAR GO[EV: 

  Konstataciite za funkcionirawe na sudskata vlast izneseni od 

strana na pratenikot Eftim Manev kompletno gi deli i Vladata na Republika 

Makedonija i se soglasuvame deka imame golemi problemi. Toa ne e samo ocenka 

na Vladata na Republika Makedonija i doma{nite analiti~ari, tuku za `al, 

imame najostri konstatacii za slabosta vo ovaa sfera i od site stranski 

eksperti i analiti~ari i Vladata na Republika Makedonija predviduva merki, 

neisklu~uvaj}i go i pra{aweto za promena na nekoi ustavni odredbi, no to~no 

{to i koi ustavni odredbi, toa e pra{awe {to e vo tek na razrabotka i analiza i 

dali }e dojde do toa. 

  No, vo sekoj slu~aj, na ista linija na razmisluvawe i razgleduvawe e 

i Vladata na Republika Makedonija, kako {to zboruva{e i pratenikot Manev. 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Gospodine Manev, dali ste zadovolen od odgovorot? 
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EFTIM MANEV: 

  Zadovolen sum od odgovorot, samo bi zamolil i smetam deka 

Parlamentot vo cleina treba da se zalaga ovaa problematika da se otpo~ne vo 

tekot na ovaa godina, verojatno esenta bi trebalo da raspravame, bidej}i 

izmenite na Ustavot na Republika Makedonija baraat eden podolg vremenski 

period vo toj del, verojatno 3 - 4 meseci i smetam deka treba da otpo~ne toa vo 

tekot na esenta ovaa godina. 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Gospodine Go{ev, povelete, odgovorete na vtoroto pra{awe. 

 

PETAR GO[EV: 

  Dividendata od Javnoto pretprijatie, zapravo ne e javno pretprijatie 

tuku akcionersko dru{tvo, koja za prv pat se podeli, iznesuva okolu 1 milijarda i 

100 milioni denari. Do sega se isplateni 480 milioni denari, a inaku se 

prenesuva na tri rati od strana na akcionerskoto dru{tvo. Od nea 500 milioni 

denari se transferiraat mese~no vo Fondot za zdravstvo za pokrivawe na 

deficiti i se razbira deka }e dojde do rebalans na Buxetot, no posle 

razgovorite i analizite sega {to gi pravime so Me|unarodniot monetaren fond. 

  [to se odnesuva do podatocite za rastot na bruto doma{niot 

proizvod, prvi~nite prethodni rezultati, prethodnite podatoci na Dr`avniot 

zavod za statitistika govorat deka vo prvite {est meseci imame rast na bruto 

doma{niot proizvod od 2,7%. So golem interes gi sledime i analizirame ovie 

podatoci. Znaete deka, spored makroekonomskata politika, be{e planiran 3% 

reaslen rast na bruto doma{niot proizvod. Ovoj rast vo ovoj period se dol`i na 

3,5% rast na industriskoto proizvodstvo, sporedeno so {est meseci - {est 

meseci, na 1,6% ocenka na rast vo zemjodelstvoto, na 0,6% vo oblasta na 

grade`ni{tvoto i na del od porastot vo trgovijata. Toa e sega{nata situacija. 

O~ekuvame, ako se zadr`i ovoj trend, deka }e bideme blisku do planiranoto za 

ovaa godina i ova }e bide zna~aen signal deka poleka se izleguva od dolgata 

ekonomska recesija. Potsetiv i v~era deka vo 2001 godina imavme minus 4,5% na 

brutodoma{niot proizvod, minatata godina imavme 0,7% rast na brutodoma{niot 

proizvod i ovaa godina vi soop{tiv kolku e sproed planot, a sega{niot trend i 

sega{niot rezultat e tolkav vo prvata polovina od godinata. 

 

 



 I/112.-
NIKOLA POPOVSKI:  

  Gospodine Manev, dali ste zadovolen od odgovorot? 

 

EFTIM MANEV: 

  Sum zadovolen, a toa go pro~itavme vo vesnici i v~era go istaskna 

ministerot Go{ev kako i denes. Jas barav da mi ka`e dali raspolaga so podatoci 

koj del od industrijata, bidej}i industrijata e po{irok poim, dali ima podatoci 

koi granki od industrijata se nose~ki, bidej}i vo industrijata postojat pove}e 

stopanski granki. Bez ogled {to e industrija, no opfa}a pove}e delovi, pa dali 

mo`e da ka`e {to e toa vo industrijata i vo koj del. Dali ima takvi podatoci ili 

op{to industrijata e zemena so porast od 3,5%. Dali postojat takvi podatoci, koi 

e toj del {to raste vo na{eto proizvodstvo vo industriskata granka. 

 

PETAR GO[EV: 

  Postojat podatoci, sega ne bi mo`el da gi izrecitiram site napamet, 

me|utoa, glavniot rast se dol`i na rastot na prerabotuva~kata industrija, vo koja 

glavni nose~ki dejnosti se osnovnite metali, crnata metalurgija i energetikata, 

so najgolem rast so indeks nad 200%. 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Predlagam so slednoto edno pra{awe na gospodinot Mite Nikolov da 

ja zaklu~ime sednicata, so edno pra{awe. 

 

MITE NIKOLOV: 

  Gospodine pretsedatele, po~ituvani ministri, zamenici, kole{ki i 

kolegi pratenici, 

  Moeto prvo pra{awe e upateno do Vladata na Republika Makedonija 

i glasi: 

  Dali Vladata na Republika Makedonija so anga`irawe na 

Ministerstvoto za trud i socijalna politika, Ministerstvoto za ekonomija i 

Ministerstvoto za finansii planira izgotvuvawe predlozi za donesuvawe 

zakoni so koi bi se uredile pra{awata za dokup na sta` ili sli~en socijalen 

paket za onaa struktura gra|ani koi napolnile blizu 40 godini rabotno iskustvo 

za ma`i i blizu 35 godini raboten sta` za `eni, ako i poradi neispolnuvaweto 

na eden od zakonskite uslovi za zaminuvawe vo penzija ne mo`at da zaminat vo 

penzija. 



 I/113.-
  Zna~i, moeto pra{awe e upateno do Vladata na Republika 

Makedonija i go podnesuvam slednoto obrazlo`enie vo vrska so toa. 

  Ovoj problem e aktuelen i akuten za gra|anite na Republika 

Makedonija. Potrebata od ureduvawe na odnosite vo ovaa sfera osobeno e 

izrazena vo [tip, poradi toa {to toj pretstavuva centar na tekstilnata 

industrija, no i centar kade {to se primeneti golem broj na ste~ajni i 

likvidacioni postapki vo stopanskite dru{tva. Taka, denes imame zna~aen broj 

na rabotnici koi za edna, dve ili pove}e godini neispolnuvawe uslovi za 

zaminuvawe vo penzija .. 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Ve molam da go postavite direkno pra{aweto bez elaboracija. 

 

MITE NIKOLOV: 

  Dobro, pra{aweto e toa. 

  So ogled na toa {to [tip e gigant so najgolem broj ste~ajni firmi, 

ako e mo`no Vladata na Republika Makedonija da razmisli za ovoj problem, za da 

mo`eme da im izlezeme vo presret na site onie koi za 2-3 godini ne ispolnuvaat 

uslovi za penzija. Sega novite sopstvenici ne sakaat da gi primat na rabota 

zaradi {to baraat mlada rabotna sila, a samo so "Brankoviot zakon" ne mo`e da 

se zadovolat site potrebi. 

  Odgovorot mo`e da bide i vo pismena forma. 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  ]e dobiete usmen odgovor od gospodinot Jovan Manasijevski. 

 

JOVAN MANASIJEVSKI: 

  Vladata na Republika Makedonija nema planovi vo nasoka kako {to 

predlaga pratenikot Mite Nikolov, zatoa {to na{iot socijalen sistem e 

prili~no razvien i za tie lu|e {to im falat 2-3 godini do penzija postoi 

institucija "Dolgoro~en pari~en nadomestok", {to se dobiva preku Zavodot za 

vrabotuvawe do steknuvawe uslovi za penzija i na{ata dr`ava e seu{te edna od 

retkite evropski dr`avi {to go ima ovoj tip na nadomestok koj e namenet za vakvi 

rizi~ni kategorii rabotnici koi go izgubile rabotnoto mesto. 

  Inaku, {to se odnesuva do Op{tinata [tip, do sega po osnov na 

Zakonot za pottiknuvawe na vrabotuvaweto se vraboteni 435 porane{ni ste~ajci, 



 I/114.-
{to zna~i deka ovaa merka i so merkata "Dolgoro~en pari~en nadomestok" 

}e nastane kompletno pokrivawe na onie rabotnici koi ostanale bez rabota kako 

rezultat na golemite prestruktuirawa vo tekstilnata industrija vo toj grad. 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Dali ste zadovolen od odgovorot? 

 

MITE NIKOLOV: 

  Jas sum delumno zadovolen, me|utoa, problemot vo [tip e aktuelen i 

akuten i neznam kako natamu }e gi re{avame problemite. 

 

NIKOLA POPOVSKI:  

  Ne go iscrpivme kako i sekoga{ brojot na prijaveni, me|utoa, vremeto 

e toa. 

  Ja zaklu~uvam 31-ta sednica na Sobranieto na Republika Makedonija. 

  Utre prodol`uvame so 32-ta sednica na Sobranieto na Republika 

Makedonija. Ako utre zavr{ime so taa sednica, toa e poslednata rabotna sednica 

pred odmorite. Ako ne zavr{ime, }e prodol`ime vo ponedelnik i tamu kade {to 

}e prekineme vo ponedelnik, }e bide posledniot den, bez rzlika do kade sme 

stignale. 

  (Sednicata zavr{i vo 17,10 ~asot) 
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